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kantný vo všetkých smeroch. Nejde pritom o techno-
lógiu zajtrajška, ale o reálne nástroje, ktoré dokáže-
me implementovať a využívať už dnes – či už v oblasti 
predikcií a plánovania, alebo v oblasti nasadzovania 
a optimalizácie riešení. Je to nástroj, ktorý sa budeme 
musieť naučiť skrotiť, no v konečnom dôsledku ani 
umelá inteligencia nenahradí ľudský um a skúsenosti. 
Aspoň zatiaľ nie.

Trendy, ktoré hýbu aktuálnym dianím, budú rezonovať 
aj na blížiacom sa 16. ročníku prestížneho logistic-
kého kongresu SLOVLOG. Jeho nosnou témou bude 
práve umelá inteligencia, ktorá sa stáva čoraz do-
stupnejším nástrojom. Jej správne využívanie môže 
priniesť konkurenčnú výhodu excelentného plánova-
nia a predvídateľnosti procesov. Umožní tiež získať 
jedinečný nadhľad, vďaka ktorému môže byť každo-
denné rozhodovanie ešte efektívnejšie. Jej cieľom 
pritom nie je nahradiť ľudský potenciál, ale posunúť 
ho na novú úroveň. Práve kongres SLOVLOG tak bude 
skvelou príležitosťou nájsť inšpiráciu a riešenia pre 
ďalšie kroky smerom k logistike budúcnosti, ktorá sa 
začína už dnes.

„Ani umelá inteligencia 
nenahradí ľudský um“
Ak logistika stojí na prahu zmien, potom je dôležité 
nekráčať vpred so zdvihnutým nosom. Ľahko by sa 
totiž mohlo stať, že o ten prah zakopneme. Dynamika 
rozvoja nových technológií neustále graduje a nezried-
ka môže byť problém udržať jej tempo. Je preto mimo-
riadne dôležité sledovať kroky lídrov týchto zmien, tak 
medzi partnermi, ako aj v radoch konkurencie.

Logistika sa nemení len pod tlakom nariadení a le-
gislatívy, tie nezriedka predbieha samotný trh. Je to 
tak aj v prípade nasadzovania zelených technológií 
a snahy o znižovanie vplyvov podnikania na životné 
prostredie. Pod zelené stratégie sa čoraz viac podpi-
suje dopyt zo strany klientov. Hľadanie riešení v pro-
spech dlhodobej udržateľnosti je pritom o neustálej 
snahe zvyšovať efektivitu vo všetkých častiach dodá-
vateľského reťazca. Skvelým nástrojom v tejto snahe 
je nepochybne automatizácia a robotizácia v súhre 
s ľudským potenciálom.

Jedným menovaným technologickým trendom za všet-
ky by mohla byť umelá inteligencia. Experti varujú, že 
jej dosah na spôsob života a podnikania bude mar-
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Komerčná prezentácia

Investičná a realitná skupina ARETE v rámci svojho fondu ARETE INDUSTRIAL vlastní už na Slovensku päť projektov a v súčas-
nosti plánuje rozšírenie svojho prémiového areálu v Dunajskej Strede. Ďalšie podrobnosti o projekte vysvetlil Business Deve-
lopment Director skupiny ARETE Igor Šnirc.

Prečo práve Dunajská Streda?
Región západného Slovenska dlhodobo dominuje v oblasti dopytu po pries-
toroch na skladovanie, logistiku alebo ľahkú výrobu. Dunajská Streda je od 
Bratislavy vzdialená len 20 minút autom po novej rýchlostnej ceste R7. Kvôli 
jej strategickej polohe s dosahom na Bratislavu – Viedeň a prepojeniu na 
južnú vetvu smer Komárno – Győr – Budapešť sa už v novej priemyselnej 
zóne etablovalo niekoľko medzinárodných investorov.

Na základe čoho ste projekt v Dunajskej Strede vyberali? 
Čo bolo pre vás rozhodujúcim faktorom? 
Okrem výhodnej lokality ponúkal projekt v Dunajskej Strede možnosť akvi-
zície novej existujúcej haly s rozlohou 30 000 m2 s dlhodobým nájomcom 
a zároveň pozemku, ktorý umožňuje výstavbu ďalšej expanzie na ploche 
približne 13 000 m2 v druhej etape.

Bude plánovaná expanzia odlišná od prvej fázy? Pre koho je určená?
Plánovaná expanzia, ako aj existujúca hala ponúka vysoký technický štan-
dard, fl exibilitu z pohľadu riešení pre nových nájomcov a disponuje nad-
štandardnými manipulačnými a parkovacími plochami. BREEAM certifi kácia 
a príprava na inštaláciu fotovoltiky na streche je samozrejmosťou. Priestory 
sú vhodné pre logistické spoločnosti, prípadne spoločnosti zamerané na 
skladovanie, distribúciu či ľahkú výrobu.

V akej fáze je momentálne II. etapa?
Na spomínanú expanziu už máme vydané územné rozhodnutie. Najneskôr 
na jeseň tohto roku plánujeme získať stavebné povolenie. Momentálne za-
číname s hľadaním nových nájomcov a v prípade, že dôjde k dohode, sme 
po vydaní právoplatného stavebného povolenia pripravení okamžite začať 
s výstavbou druhej fázy. Nová hala by tak mala byť k dispozícii nájomcom 
už do ôsmich mesiacov od začiatku výstavby.

SKUPINA ARETE JE NOVÝM HRÁČOM 
V DUNAJSKEJ STREDE A POKRAČUJE V EXPANZII

ARETE PARK Dunajská Streda 

Unikátna ponuka 
skladových priestorov 
v Dunajskej Strede

K dispozícii do ôsmich mesiacov od začiatku výstavby

Nové priestory na skladovanie, logistiku a ľahkú výrobu 
Výstavba na mieru až do 13 000 m2, jednotky od 3 000 m2

Skúsený developer, vysoký technický štandard, BREEAM 
certifikácia, možnosť fotovoltiky

+420 226 808 901
+421 908 117 419

info@arete.eu

igor.snirc@arete.eu

Igor Šnirc
Business Development Director

I. ETAPA
Existujúca

II. ETAPA
Expanzia
13 000 m2
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Kongres, ktorý drží prst na pulze 
slovenskej logistiky od roku 2007, 
predstavuje 16. ročník na tému...

AI a budúcnosť logistiky 
Budúcnosť logistiky ovplyvní technologický pokrok, meniace sa požiadavky zákazníkov aj globálne ekonomické 
trendy. Nástroje umelej inteligencie dokážu efektívne analyzovať dáta, čím umožňujú robiť lepšie rozhodnutia. 
Využívaním technológií môžu aj logistické fi rmy optimalizovať svoju prevádzku, zvyšovať efektivitu a  reagovať 
na meniace sa požiadavky priemyslu. Vo veľkom balíku výhod, ktoré umelá inteligencia prináša sú napríklad 
prognózovanie dopytu, optimalizácia trás, automatizácia skladov, prediktívna údržba, inteligentné chatboty 
a  zákaznícka podpora, autonómne vozidlá, IoT, blockchain, a  v  neposlednom rade dlhodobá udržateľnosť 
a znižovanie negatívnych vplyvov na životné prostredie. Príďte diskutovať o vplyve budúcich technológií na logistiku 
so stovkami ďalších odborníkov na kongres SLOVLOG 16.
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Registrujte sa ešte dnes 
a zaistite si svoje miesto. 
www.slovlog.sk/registracia  

KONGRES SLOVLOG PONÚKA NIELEN INŠPIRATÍVNY 
KONFERENČNÝ PROGRAM, ALE AJ BOHATÝ SPRIEVODNÝ PROGRAM...

BizLOG – speed-datingové stretnutia 
medzi partnermi a účastníkmi kongresu
Váš súčasný dodávateľ je moc drahý? 
Nemá pre vás dostupné vybavenie, službu?

➔ Poďte stretnúť nových 
dodávateľov, nezáväzne a na 
neutrálnej pôde.

LOGISTICKÝ BUSINESS MIXER  –
Príležitosť pre networking
Po náročnom konferenčnom dni je 
pripravený neformálny Logistický 
Business Mixer s bohatým progra-
mom, ktorý ponúka skvelý priestor 
pre networking.

Konferenčný program
Tento rok sa zameriame na vplyv budúcich technológií ako 
je umelá inteligencia na slovenský logistický a dopravný 
priemysel. Môžete sa tešiť na známeho hlavného rečníka, 
prezentácie logistických expertov a špičkovú panelovú 
diskusiu, na ktorej vystúpia slovenskí biznis lídri.

SEELOG – Logistika v praxi
Na druhý deň kongresu majú účastníci možnosť vidieť logisti-
ku v praxi. Tento rok si exkluzívne možete vybrať z 3 exkurzií 
do logistických prevádzok. Registrujte sa čím skôr, a zaistite 
si limitovanú vstupenku do prevádzky, ktorá vás zaujíma. 
Aké prevádzky navštívime 
nájdete na str. 41.

TATIANA KOŠŠOVÁ, 
tatiana.kossova@atoz.sk 
+421 911 750 758

TERÉZIA RADKOVÁ,  
terezia.radkova@atoz.sk 
+421 911 203 179

VIAC INFORMÁCIÍ O KONGRESE SLOVLOG:
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Vidieť/čítať/vedieť

Technológie zajtrajška prichádzajú už dnes. Nástrojmi automatizácie a umelej 
inteligencie sú každodenne prepočítavané všetky logistické procesy. Umožňujú 
čítať nekonečný tok dát a vďaka nim robiť správne rozhodnutia. Kongres 
SLOVLOG takým je a aj tento rok prináša pestrú kombináciu diskusií, workshopov 
a sprievodného diania.

16. ROČNÍK LOGISTICKÉHO KONGRESU SLOVLOG

Agenda

Príchody/Odchody

Pripravil Vladimír Maťo

Peter Čerešník
Príchod do CTP
Developer a správca prémiových 
priemyselných a logistických 
nehnuteľností vymenoval Petra 

Čerešníka za prevádzkového riaditeľa. Do 
skupiny CTP prišiel z medzinárodnej develo-
perskej spoločnosti HB Reavis na Slovensku, 
kde pôsobil na úrovni skupiny vo výkonnom 
manažmente a predstavenstve a dohliadal na 
rozvoj obchodných projektov a produktových 
inovácií na všetkých európskych trhoch. Jeho 
hlavné úlohy v spoločnosti CTP budú zahŕňať 
zodpovednosť za celkový rast, dosahovanie 
cieľov spoločnosti v oblasti výstavby GLA 
a obsadenosti, rozvoj energetického podni-
kania spoločnosti CTP do podoby spoľahli-
vého zdroja príjmov a ďalší pokrok v oblasti 
obstarávania, obchodného rozvoja a stratégie 
ľudských zdrojov. Peter Čerešník má viac ako 
dvadsaťročné skúsenosti s pôsobením na 
trhoch strednej a východnej Európy, predtým 
viedol tímy v jednotlivých krajinách v spoloč-
nosti Microsoft, u distribútora IT Alef Nula 
a v spoločnostiach exe a. s. a SAS Institute. 
Má znalosti v oblasti stratégií podnikového 
rozvoja a inovácií, keďže pôsobil na najvyšších 
úrovniach riadenia vo všetkých aspektoch 
obchodného rastu v nadnárodných spoločnos-
tiach na Slovensku a ďalších trhoch strednej 
a východnej Európy.

Chystáte sa aj 
vy na kongres 

SLOVLOG?
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systemylogistiky.sk

systemylogistiky
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Budúcnosť logistiky ovplyvní technologický 
pokrok, meniace sa požiadavky zákazníkov aj 
globálne ekonomické trendy. Nástroje ume-
lej inteligencie dokážu efektívne analyzovať 
dáta, čím umožňujú robiť lepšie rozhodnutia. 
Využívaním technológií môžu aj logistické 
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Viac informácií a registráciu nájdete na: www.slovlog.sk

fi rmy optimalizovať svoju prevádzku, zvyšovať 
efektivitu a reagovať na meniace sa požia-
davky priemyslu. Vo veľkom balíku výhod, 
ktoré umelá inteligencia prináša, sú naprí-

klad prognózovanie dopytu, optimalizácia 
trás, automatizácia skladov, prediktívna 
údržba, inteligentné chatboty a zákaznícka 
podpora, autonómne vozidlá, IoT, blockchain 
a v neposlednom rade dlhodobá udržateľnosť 
a znižovanie negatívnych vplyvov na životné 
prostredie. Práve preto sa tento rok zame-
riame na vplyv budúcich technológií, ako je 
umelá inteligencia, na slovenský logistický 
a dopravný priemysel. Tradične sa môžete 
tešiť na zaujímavých rečníkov, prezentácie 
logistických expertov a špičkovú panelovú dis-
kusiu, na ktorej vystúpia slovenskí biznis lídri. 
Pripravené sú tiež špecializované workshopy 
zamerané na horúce témy slovenskej logistiky 
a dopravy, napríklad digitalizáciu a auto-
matizáciu, najnovšie trendy v skladovaní 
a vývoji či aktuálnu situáciu v sektore dopravy 
a špedície. Po náročnom konferenčnom dni 
poskytne Logistický Business Mixer s bohatým 
zábavným programom dokonalé prostredie pre 
networking. Miesto si môžete zaistiť na tejto 
adrese: www.slovlog.sk/registracia/.

AI a budúcnosť logistiky

Andreas Dick
Príchod 
do Škoda Auto
Novým členom predstavenstva 
spoločnosti Škoda Auto zodpoved-

ným za oblasť výroby a logistiky je od septem-
bra Andreas Dick. Doposiaľ mal ako technický 
viceprezident na starosti okrem iného výrobu, 
logistiku a technický vývoj v spoločnosti 
FAW-Volkswagen v čínskom Čchang-čchune. Vo 
funkcii nahradí Michaela Oeljeklausa, ktorý bol 
za uvedené oblasti v Škoda Auto zodpovedný 
od roku 2010. Andreas Dick nastúpil do kon-
cernu Volkswagen v roku 1998 po ukončení 
štúdia výrobného inžinierstva na Technickej 
univerzite v Braunschweigu. Ako diplomovaný 
inžinier zastával pozície, ako sú vedúci oddele-
nia stavby karosérií v spoločnosti Volkswagen 
de Mexico a vedúci závodu v Čchang-čchune, 
kým v roku 2011 prevzal zodpovednosť za 
stavbu závodu vo Foshane a následne sa stal 
jeho riaditeľom. V rokoch 2016 až 2019 vie-
dol závod Volkswagen v Emdene v severnom 
Nemecku, kde bol okrem iného zodpovedný za 
nábeh modelov Passat a Arteon. Od roku 2019 
vykonával funkciu technického viceprezidenta 
v spoločnosti FAW-Volkswagen v Čchang-čchu-
ne, kde bol okrem iného zodpovedný za výrobu, 
produktový manažment, logistiku, plánovanie 
a technický vývoj. Počas tohto obdobia riadil 
najmä digitálnu transformáciu technických 
oddelení a bol zodpovedný za nábeh výroby 
mnohých elektromobilov a produkciu približne 
1‚8 milióna vozidiel ročne.
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Stefan de Goeij
Príchod 
do Cushman & Wakefi eld
Do realitno-poradenskej spoloč-
nosti Cushman & Wakefi eld pri-

chádza na pozíciu partnera v tíme ESG  Envi-
ronmental, Social and Corporate Governance) 
Stefan de Goeij. Ako skúsený odborník na 
udržateľnosť a právu nehnuteľností povedie 
v regióne strednej a východnej Európy (CEE) 
práve tím udržateľnosti a ESG. Stefan de Goeij 
má viac ako 23 rokov skúseností v realitnom 
sektore. Pracoval na pozícii director v spo-
ločnosti Avison Young CZ, kde viedol služby 
správy nehnuteľností a ESG pre Českú repub-
liku a Slovensko. Predtým zastával pozíciu 
property management group director & susta-
inability offi cer vo fi rme CTP, kde bol zodpo-
vedný za správu a udržateľnosť existujúceho 
regionálneho portfólia fi rmy s celkovou prena-
jímateľnou plochou 5‚5 miliona metrov štvor-
cových. Študoval stavebníctvo a architektúru 
v holandskom Den Bosch a neskôr realitný 
manažment na univerzite v Haagu. Je členom 
IFMA a držiteľom profesnej kvalifi kácie RICS. 
Na novej pozícii v Cushman & Wakefi eld bude 
Stefan de Goeij koordinovať a rozširovať pôso-
benie tímov udržateľnosti a ESG v regióne 
CEE.  Stane sa tiež členom európskej Sustain-
ability Operational Committee, ktorej úlohou 
je vo fi rme riadiť služby udržateľnosti, zdieľať 
znalosti aj „best practice“ a zjednocovať služ-
by klientom v v Európe, na Strednom východe 
a v Afrike.
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„Prologis Park Bratislava je pre nás lokalitou, 
ktorá nám pomáha starať sa nielen o zdravie 
našich zákazníkov, ale tiež o pohodu našich 
zamestnancov. Výrazná expanzia v tomto parku 
nám umožní ešte lepšie využívať jeho možnosti – 
vrátane vynikajúcej lokality, skvelých pracovných 
podmienok a priestorov prispôsobených na mieru 
potrebám Dr.Max.“

Jaroslav Kypr,
člen predstavenstva
Dr.Max Holding

„P3 Senec má vynikajúcu strategickú polohu a je ideál-
nym distribučným uzlom pre domácich aj medzinárod-
ných klientov. To zohráva tiež veľkú úlohu pri napĺňaní 
stratégie fi riem, ako zefektívniť skladovanie tovaru 
a jeho následnú prepravu. Čo sa nakoniec premietne 
do zelených cieľov fi riem a ich potreby znížiť dopady 
podnikania na životné prostredie.“

Tomáš Ostatník, 
Real Estate Executive 
Holland and Company

Dr.Max si prenajme ďalších 10-tis. metrov štvorco-
vých spoločne s kanceláriami na ploche 750 metrov 
štvorcových. Dr.Max sídli v Prologis Park Bratislava 
od augusta 2021. Doteraz si v ňom prenajímal 9-tis. 
štvorcových metrov, takže ide o viac ako dvojnásob-
né rozšírenie priestorov. Nové skladové a kancelár-
ske priestory budú na mieru prispôsobené primárne Poďte s nami diskutovať.

Dr.Max zdvojnásobí logistické 
priestory v Prologis Park Bratislava

ZSE Energia distribuuje fotovoltické 
panely z parku P3 Senec

pre B2B potreby spoločnosti, pričom ich dokončenie 
sa očakáva v 2. štvrťroku 2024. Park je aktuálne 
plne obsadený, a preto Prologis plánuje ďalšiu 
špekulatívnu výstavbu na ploche 12 000 metrov 
štvorcových. Nová budova bude vybavená páso-
vou technológiou a bude mať regulovanú teplotu, 
vďaka čomu zabezpečí optimálne podmienky pre 

FOTO: Prologis

skladovanie tovaru a zároveň bude udržateľnejšia. 
Zamestnanci budú mať k dispozícii pestré vybave-
nie parku, o ktoré sa Prologis stará v rámci svojej 
iniciatívy PARKlife. Prologis Park Bratislava disponu-
je futbalovým ihriskom, na ktorom sa každoročne 
koná obľúbený turnaj, ale aj zónami na grilovanie, 
prístreškami pre bicykle, nabíjacími stanicami pre 
elektromobily a ďalšími užitočnými riešeniami.

Adresu pre nový sklad fi rma vybrala na základe 
polohy v rámci regiónu západného Slovenska, kde 
realizuje väčšinu inštalácií.

P3 Logistic Parks rozširuje portfólio nájomníkov se-
neckého parku o ZSE Energia, ktorá prevádzkuje 
sklad s fotovoltickými panelmi a nabíjacími stanica-
mi pre elektromobily. Reaguje tak na rastúci dopyt 
po obnoviteľných zdrojoch energie a čistej mobilite.

ZSE Energia si v parku P3 Senec prenajala viac ako 
4 000 m2 skladových a kancelárskych priestorov, 
v ktorých bude spoločnosť rozvíjať „zelené rieše-
nia“ pre zákazníkov a aj vlastné aktivity v energe-
tickom sektore. Strategická poloha parku umož-
ňuje efektívnejšiu distribúciu riešení obnoviteľnej 
energie, ako sú solárne panely, po ktorých dopyt na 
Slovensku rastie. S ofi ciálnou prevádzkou skladu 
začala ZSE v apríli tohto roka.

Energetická fi rma disponuje potenciálom, ktorý 
dokážeme využiť na prechod k bezemisným rie-
šeniam. To si vyžaduje podporu a investície do 
obnoviteľných zdrojov energie. V poslednom roku 
záujem o fotovoltické elektrárne v slovenských do-
mácnostiach a podnikoch narástol niekoľkonásob-
ne a rastúci dopyt očakávame aj v budúcom roku. 

FOTO: P3 Logistic Parks

Poďte s nami diskutovať.
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Technológie zajtrajška prichádzajú už dnes. Nástrojmi automatizácie a umelej 
inteligencie sú každodenne prepočítavané všetky logistické procesy. Umožňujú 
čítať nekonečný tok dát a vďaka nim robiť správne rozhodnutia. Kongres 
SLOVLOG takým je a aj tento rok prináša pestrú kombináciu diskusií, workshopov 
a sprievodného diania.

16. ROČNÍK LOGISTICKÉHO KONGRESU SLOVLOG
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Pripravil Vladimír Maťo

Peter Čerešník
Príchod do CTP
Developer a správca prémiových 
priemyselných a logistických 
nehnuteľností vymenoval Petra 

Čerešníka za prevádzkového riaditeľa. Do 
skupiny CTP prišiel z medzinárodnej develo-
perskej spoločnosti HB Reavis na Slovensku, 
kde pôsobil na úrovni skupiny vo výkonnom 
manažmente a predstavenstve a dohliadal na 
rozvoj obchodných projektov a produktových 
inovácií na všetkých európskych trhoch. Jeho 
hlavné úlohy v spoločnosti CTP budú zahŕňať 
zodpovednosť za celkový rast, dosahovanie 
cieľov spoločnosti v oblasti výstavby GLA 
a obsadenosti, rozvoj energetického podni-
kania spoločnosti CTP do podoby spoľahli-
vého zdroja príjmov a ďalší pokrok v oblasti 
obstarávania, obchodného rozvoja a stratégie 
ľudských zdrojov. Peter Čerešník má viac ako 
dvadsaťročné skúsenosti s pôsobením na 
trhoch strednej a východnej Európy, predtým 
viedol tímy v jednotlivých krajinách v spoloč-
nosti Microsoft, u distribútora IT Alef Nula 
a v spoločnostiach exe a. s. a SAS Institute. 
Má znalosti v oblasti stratégií podnikového 
rozvoja a inovácií, keďže pôsobil na najvyšších 
úrovniach riadenia vo všetkých aspektoch 
obchodného rastu v nadnárodných spoločnos-
tiach na Slovensku a ďalších trhoch strednej 
a východnej Európy.

Chystáte sa aj 
vy na kongres 

SLOVLOG?

systemylogistiky@atoz.sk

systemylogistiky.sk

systemylogistiky

systemylogistiky

Budúcnosť logistiky ovplyvní technologický 
pokrok, meniace sa požiadavky zákazníkov aj 
globálne ekonomické trendy. Nástroje ume-
lej inteligencie dokážu efektívne analyzovať 
dáta, čím umožňujú robiť lepšie rozhodnutia. 
Využívaním technológií môžu aj logistické 
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fi rmy optimalizovať svoju prevádzku, zvyšovať 
efektivitu a reagovať na meniace sa požia-
davky priemyslu. Vo veľkom balíku výhod, 
ktoré umelá inteligencia prináša, sú naprí-

klad prognózovanie dopytu, optimalizácia 
trás, automatizácia skladov, prediktívna 
údržba, inteligentné chatboty a zákaznícka 
podpora, autonómne vozidlá, IoT, blockchain 
a v neposlednom rade dlhodobá udržateľnosť 
a znižovanie negatívnych vplyvov na životné 
prostredie. Práve preto sa tento rok zame-
riame na vplyv budúcich technológií, ako je 
umelá inteligencia, na slovenský logistický 
a dopravný priemysel. Tradične sa môžete 
tešiť na zaujímavých rečníkov, prezentácie 
logistických expertov a špičkovú panelovú dis-
kusiu, na ktorej vystúpia slovenskí biznis lídri. 
Pripravené sú tiež špecializované workshopy 
zamerané na horúce témy slovenskej logistiky 
a dopravy, napríklad digitalizáciu a auto-
matizáciu, najnovšie trendy v skladovaní 
a vývoji či aktuálnu situáciu v sektore dopravy 
a špedície. Po náročnom konferenčnom dni 
poskytne Logistický Business Mixer s bohatým 
zábavným programom dokonalé prostredie pre 
networking. Miesto si môžete zaistiť na tejto 
adrese: www.slovlog.sk/registracia/.

AI a budúcnosť logistiky

Andreas Dick
Príchod 
do Škoda Auto
Novým členom predstavenstva 
spoločnosti Škoda Auto zodpoved-

ným za oblasť výroby a logistiky je od septem-
bra Andreas Dick. Doposiaľ mal ako technický 
viceprezident na starosti okrem iného výrobu, 
logistiku a technický vývoj v spoločnosti 
FAW-Volkswagen v čínskom Čchang-čchune. Vo 
funkcii nahradí Michaela Oeljeklausa, ktorý bol 
za uvedené oblasti v Škoda Auto zodpovedný 
od roku 2010. Andreas Dick nastúpil do kon-
cernu Volkswagen v roku 1998 po ukončení 
štúdia výrobného inžinierstva na Technickej 
univerzite v Braunschweigu. Ako diplomovaný 
inžinier zastával pozície, ako sú vedúci oddele-
nia stavby karosérií v spoločnosti Volkswagen 
de Mexico a vedúci závodu v Čchang-čchune, 
kým v roku 2011 prevzal zodpovednosť za 
stavbu závodu vo Foshane a následne sa stal 
jeho riaditeľom. V rokoch 2016 až 2019 vie-
dol závod Volkswagen v Emdene v severnom 
Nemecku, kde bol okrem iného zodpovedný za 
nábeh modelov Passat a Arteon. Od roku 2019 
vykonával funkciu technického viceprezidenta 
v spoločnosti FAW-Volkswagen v Čchang-čchu-
ne, kde bol okrem iného zodpovedný za výrobu, 
produktový manažment, logistiku, plánovanie 
a technický vývoj. Počas tohto obdobia riadil 
najmä digitálnu transformáciu technických 
oddelení a bol zodpovedný za nábeh výroby 
mnohých elektromobilov a produkciu približne 
1‚8 milióna vozidiel ročne.

FOTO: Atoz Group

Stefan de Goeij
Príchod 
do Cushman & Wakefi eld
Do realitno-poradenskej spoloč-
nosti Cushman & Wakefi eld pri-

chádza na pozíciu partnera v tíme ESG  Envi-
ronmental, Social and Corporate Governance) 
Stefan de Goeij. Ako skúsený odborník na 
udržateľnosť a právu nehnuteľností povedie 
v regióne strednej a východnej Európy (CEE) 
práve tím udržateľnosti a ESG. Stefan de Goeij 
má viac ako 23 rokov skúseností v realitnom 
sektore. Pracoval na pozícii director v spo-
ločnosti Avison Young CZ, kde viedol služby 
správy nehnuteľností a ESG pre Českú repub-
liku a Slovensko. Predtým zastával pozíciu 
property management group director & susta-
inability offi cer vo fi rme CTP, kde bol zodpo-
vedný za správu a udržateľnosť existujúceho 
regionálneho portfólia fi rmy s celkovou prena-
jímateľnou plochou 5‚5 miliona metrov štvor-
cových. Študoval stavebníctvo a architektúru 
v holandskom Den Bosch a neskôr realitný 
manažment na univerzite v Haagu. Je členom 
IFMA a držiteľom profesnej kvalifi kácie RICS. 
Na novej pozícii v Cushman & Wakefi eld bude 
Stefan de Goeij koordinovať a rozširovať pôso-
benie tímov udržateľnosti a ESG v regióne 
CEE.  Stane sa tiež členom európskej Sustain-
ability Operational Committee, ktorej úlohou 
je vo fi rme riadiť služby udržateľnosti, zdieľať 
znalosti aj „best practice“ a zjednocovať služ-
by klientom v v Európe, na Strednom východe 
a v Afrike.
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Krátko:
Garrett Motion 
rozširuje sklad 
pri Prešove

V priemyselnom parku Záborské pri Prešove 
má vyrásť logistické centrum s predpoklada-
nými investičnými nákladmi vo výške okolo 
18‚5 milióna eur. Vyplýva to zo zámeru fi rmy 
Vedos Logistics, ktorá ho predložila na posu-
dzovanie vplyvov na životné prostredie. Pro-
jekt predstavuje výstavbu novej skladovo-lo-
gistickej haly s administratívou prepojenou 
cez spojovací krčok s existujúcou halou, kde 
momentálne sídli spoločnosť Garrett Motion 
Slovakia. V novej hale budú umiestnené čin-
nosti nevýrobného charakteru zamerané na 
skladovanie, distribúciu a riadiace činnosti. 
Plocha zastavaná objektmi má predstavovať 
okolo 21-tisíc štvorcových metrov.

„Sme radi, že okrem zvýšenia zamestnanosti v Senici 
sa priaznivé vplyvy prejavujú aj na neustálom zvyšovaní 
jeho príjmov. IPEC Group tu vybudoval areál pre výrobu 
a výskum s exportom viac ako 250 miliónov eur, z kto-
rého len ročné odvody do poisťovní a daní dosahujú 
približne 12 miliónov eur.“

Ivan Čarnogurský, 
generálny riaditeľ IPEC Group

„Čo sa týka výšky nájomného, v 2. kvartáli roka sme 
zaznamenali nárast. Priemerná výška nájmov u nás 
aktuálne predstavuje 4‚65 eura za meter štvorcový, čo 
je medziročne o 13 % viac. V Česku je na úrovni 6‚15 
eura za meter štvorcový, čo predstavuje medziročný 
nárast o 11 %.“

Michal Cerulík,
riaditeľ prenájmu logistických 
a priemyselných nehnuteľností 
CBRE Slovensko

Developerská skupina IPEC Group developuje prie-
myselný park v Senici s rozlohou budov viac ako 
30-tis. metrov štvorcových už viac ako 20 rokov. 
K existujúcim halám pribudne výrobná hala s roz-
lohou až 13-tis. metrov štvorcových, ktorá zodpo-

Celková prenájmová aktivita na tomto trhu v rámci 
Slovenska dosiahla v 2. kvartáli tohto roka úroveň 
264-tis. metrov štvorcových, čo predstavuje me-
dziročný nárast o 18 %. Celkovo 143-tis. metrov 
štvorcových tvorili novoprenajaté priestory, podiel 
renegociácií nájomných zmlúv bol na úrovni 46 %. 
Vyplýva to z najnovšieho reportu realitno-poraden-
skej spoločnosti CBRE.

Najviac plochy sa prenajalo na západnom Sloven-
sku, mimo širšieho okolia Bratislavy (61 %), nasle-
dovanom širším okolím Bratislavy (35 %). Zvyšok 
si odkrojilo stredné Slovensko, na ktoré pripadli 
len 4 % celkovej prenájmovej aktivity. Viedol sektor 
s podielom 61 %, nasledoval automobilový prie-
mysel (13 %), elektronika (13 %), maloobchodný 
sektor (5 %) a výroba (4 %). Zvyšné segmenty pred-
stavovali 8 % celkovej prenajatej plochy, pričom pod 
ne spadajú segmenty energetiky a farmácie.

Celková rozloha priemyselných a logistických ne-
hnuteľností v štandarde A na Slovensku ku koncu 
2. kvartálu roka dosiahla hranicu 3 721 954 met-
rov štvorcových. Celková miera neobsadenosti tých-
to priestorov sa pritom znížila na úroveň 2‚72 %. 
Podľa spoločnosti CBRE bola miera neobsadenos-
ti najnižšia opäť na území západného Slovenska 
mimo širšieho okolia Bratislavy, konkrétne 0‚69 %.

IPEC Group v Senici dokončuje 
výrobnú halu pre Mahle

Nájmy na Slovensku 
rástli, voľných priestorov 
je menej

vedá najmodernejším štandardom pre ekologické 
stavby a progresívny manažment energií. Posled-
ný augustový týždeň stavba dosiahla glajchu, svoj 
najvyšší bod. Symbolický stromček na strechu 
umiestnil najväčší mobilný stavebný žeriav v stred-

FOTO: cargo-partner

Podrobnosti nájdete 
na www.garrettmotion.com

FOTO: IPEC Group

Poďte s nami diskutovať.

Poďte s nami diskutovať.

nej Európe. Nová budova, ktorá bude dokončená 
a odovzdaná do užívania na jeseň tohto roka, po-
skytne obyvateľom a návštevníkom Senice okrem 
zvýšenia povodňovej ochrany aj verejne prístupnú 
zelenú zónu a upravený park s možnosťou využitia 
na relaxačné a športové aktivity. Súčasťou areálu 
je aj rozsiahle výskumno-vývojové centrum pre kli-
matizačné jednotky – vrátane tých, ktoré sa budú 
využívať v elektromobiloch.
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INZERCIA

Terminál Dobrá získa eurofondy
na modernizáciu

Európska únia v najbližších rokoch investuje do roz-
voja dopravy na Slovensku ďalšie desiatky miliónov 
eur. Ide o peniaze z Nástroja na prepájanie Európy 
(CEF), ktoré na úspešné projekty prideľuje priamo 
Európska komisia. Predstavujú investíciu navyše 
k už prideleným eurofondom a smerujú najmä do 
udržateľných spôsobov dopravy. Jedným zo schvá-
lených projektov je prvá etapa modernizácie Termi-

nálu kombinovanej dopravy Dobrá. Žiadateľ, štátna 
fi rma ZSSK Cargo, získal grant 2‚193 milióna eur. 
Peniaze pôjdu na vypracovanie štúdie uskutočniteľ-
nosti, projektových štúdií a povolení, ktoré v ďalšom 
kroku umožnia rozsiahlu modernizáciu terminálu 
Dobrá ako súčasti prekladiskovej a logistickej zóny 
Východoslovenské prekladiská. Logistická zóna pri 
Čiernej nad Tisou je dôležitou vstupnou bránou do 

„Som rád, že slovenské žiadosti boli v Bruseli úspešné. 
Ukázali sme, že vieme zabojovať o peniaze na dopravu, 
a výsledkom je šesť nových projektov za viac ako 
27 miliónov eur. Už teraz pripravujeme projekty aj do 
ďalších výziev v rámci Nástroja na prepájanie Európy, za 
ktoré sa pôjdem do Bruselu osobne prihovoriť.“

Pavol Lančarič, 
minister dopravy

EÚ pre tovar z východných krajín a výstup aj opač-
ným smerom. Ďalším zo schválených projektov je 
komplexná rekonštrukcia a elektrifi kácia trate De-
vínska Nová Ves – štátna hranica Marchegg. Pôjde 
o elektrifi káciu a komplexnú rekonštrukciu existu-
júcej železničnej trate medzi železničnou stanicou 
Devínska Nová Ves a štátnou hranicou s Rakúskom. 
Medzi schválené projekty patrí aj optimalizácia pre-
pravných tokov na hraniciach Slovenska s Maďar-
skom a Ukrajinou, zachovanie dobrého stavu plavby 
po Dunaji či zlepšenie informačných služieb medzi 
plavidlami na Dunaji a štátnymi orgánmi.
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Krátko:
Garrett Motion 
rozširuje sklad 
pri Prešove

V priemyselnom parku Záborské pri Prešove 
má vyrásť logistické centrum s predpoklada-
nými investičnými nákladmi vo výške okolo 
18‚5 milióna eur. Vyplýva to zo zámeru fi rmy 
Vedos Logistics, ktorá ho predložila na posu-
dzovanie vplyvov na životné prostredie. Pro-
jekt predstavuje výstavbu novej skladovo-lo-
gistickej haly s administratívou prepojenou 
cez spojovací krčok s existujúcou halou, kde 
momentálne sídli spoločnosť Garrett Motion 
Slovakia. V novej hale budú umiestnené čin-
nosti nevýrobného charakteru zamerané na 
skladovanie, distribúciu a riadiace činnosti. 
Plocha zastavaná objektmi má predstavovať 
okolo 21-tisíc štvorcových metrov.

„Sme radi, že okrem zvýšenia zamestnanosti v Senici 
sa priaznivé vplyvy prejavujú aj na neustálom zvyšovaní 
jeho príjmov. IPEC Group tu vybudoval areál pre výrobu 
a výskum s exportom viac ako 250 miliónov eur, z kto-
rého len ročné odvody do poisťovní a daní dosahujú 
približne 12 miliónov eur.“

Ivan Čarnogurský, 
generálny riaditeľ IPEC Group

„Čo sa týka výšky nájomného, v 2. kvartáli roka sme 
zaznamenali nárast. Priemerná výška nájmov u nás 
aktuálne predstavuje 4‚65 eura za meter štvorcový, čo 
je medziročne o 13 % viac. V Česku je na úrovni 6‚15 
eura za meter štvorcový, čo predstavuje medziročný 
nárast o 11 %.“

Michal Cerulík,
riaditeľ prenájmu logistických 
a priemyselných nehnuteľností 
CBRE Slovensko

Developerská skupina IPEC Group developuje prie-
myselný park v Senici s rozlohou budov viac ako 
30-tis. metrov štvorcových už viac ako 20 rokov. 
K existujúcim halám pribudne výrobná hala s roz-
lohou až 13-tis. metrov štvorcových, ktorá zodpo-

Celková prenájmová aktivita na tomto trhu v rámci 
Slovenska dosiahla v 2. kvartáli tohto roka úroveň 
264-tis. metrov štvorcových, čo predstavuje me-
dziročný nárast o 18 %. Celkovo 143-tis. metrov 
štvorcových tvorili novoprenajaté priestory, podiel 
renegociácií nájomných zmlúv bol na úrovni 46 %. 
Vyplýva to z najnovšieho reportu realitno-poraden-
skej spoločnosti CBRE.

Najviac plochy sa prenajalo na západnom Sloven-
sku, mimo širšieho okolia Bratislavy (61 %), nasle-
dovanom širším okolím Bratislavy (35 %). Zvyšok 
si odkrojilo stredné Slovensko, na ktoré pripadli 
len 4 % celkovej prenájmovej aktivity. Viedol sektor 
s podielom 61 %, nasledoval automobilový prie-
mysel (13 %), elektronika (13 %), maloobchodný 
sektor (5 %) a výroba (4 %). Zvyšné segmenty pred-
stavovali 8 % celkovej prenajatej plochy, pričom pod 
ne spadajú segmenty energetiky a farmácie.

Celková rozloha priemyselných a logistických ne-
hnuteľností v štandarde A na Slovensku ku koncu 
2. kvartálu roka dosiahla hranicu 3 721 954 met-
rov štvorcových. Celková miera neobsadenosti tých-
to priestorov sa pritom znížila na úroveň 2‚72 %. 
Podľa spoločnosti CBRE bola miera neobsadenos-
ti najnižšia opäť na území západného Slovenska 
mimo širšieho okolia Bratislavy, konkrétne 0‚69 %.

IPEC Group v Senici dokončuje 
výrobnú halu pre Mahle

Nájmy na Slovensku 
rástli, voľných priestorov 
je menej

vedá najmodernejším štandardom pre ekologické 
stavby a progresívny manažment energií. Posled-
ný augustový týždeň stavba dosiahla glajchu, svoj 
najvyšší bod. Symbolický stromček na strechu 
umiestnil najväčší mobilný stavebný žeriav v stred-

FOTO: cargo-partner

Podrobnosti nájdete 
na www.garrettmotion.com

FOTO: IPEC Group
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nej Európe. Nová budova, ktorá bude dokončená 
a odovzdaná do užívania na jeseň tohto roka, po-
skytne obyvateľom a návštevníkom Senice okrem 
zvýšenia povodňovej ochrany aj verejne prístupnú 
zelenú zónu a upravený park s možnosťou využitia 
na relaxačné a športové aktivity. Súčasťou areálu 
je aj rozsiahle výskumno-vývojové centrum pre kli-
matizačné jednotky – vrátane tých, ktoré sa budú 
využívať v elektromobiloch.
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Slovenská pošta obstarala celkovo 118 dodávko-
vých vozidiel do 3,5 tony, z toho 37 elektrických 
áut. Nasadené budú na vybrané doručovacie rajóny 
a poštové cestné kurzy v hlavnom meste a v niekto-
rých krajských a okresných mestách naprieč celým 
Slovenskom.

Elektromobily značky Peugeot Expert Furgon Pre-
mium Electric budú mať štandardnú výbavu rozší-
renú o monitorovacie palubné jednotky GPS/GSM 
na sledovanie vozidiel s ich aktuálnymi jazdnými 
parametrami. Dojazd vozidla na jedno nabitie baté-
rie je 215 kilometrov. Nabíjať sa budú na miestach 
prevádzkovania, teda v objektoch Slovenskej pošty. 
Okrem 37 elektrických áut obstarala Slovenská po- šta aj 25 vozidiel Iveco Daily 35S18, 53 vozidiel 

Peugeot Boxer Furgon L2H2 a tri vozidlá Peugeot 
Boxer Furgon L4H2.

Slovenská pošta má celkovo v prevádzke 1 719 mo-
torových vozidiel, z toho 21 elektromobilov a 205 
vozidiel na CNG. Najnovšie do autoparku pribudne 
aj týchto 118 vozidiel. V nasledujúcich rokoch plá-
nuje pošta obstarávať elektrické vozidlá kategórie 
osobných motorových vozidiel, malých nákladných 
vozidiel a taktiež analyzuje možnosti elektrifi kácie 
vozového parku aj v kategórii nákladných vozidiel 
nad 3,5 tony.

Krátko:
CzechToll uspel 
v tendroch NDS

Spoločnosť CzechToll zo skupiny PPF dostala 
od slovenskej Národnej diaľničnej spoločnos-
ti oznámenie o výsledku vyhodnotenia ponúk 
a prijatia ponúk vo verejných súťažiach na 
„Vybudovanie Elektronického mýtneho sys-
tému a poskytovanie Služieb technickej 
podpory“ a na „Mýto služby“. V prípade prvej 
verejnej súťaže uspel CzechToll vďaka najniž-
šej ponukovej cene, ale aj s najlepším nasta-
vením kvalitatívnych parametrov zo všetkých 
troch účastníkov. Dodanie informačného 
systému a päťročnú technologickú podpo-
ru ponúkol za 13‚8 mil. eur bez DPH. Nižšiu 
cenu z dvoch uchádzačov predložil Czech-
Toll aj v prípade verejnej súťaže na mýto. 
Za cenu 28‚7 mil. eur bez DPH dodá okrem 
iného palubné jednotky, zaistí ich distribúciu 
dopravcom, dodá infraštruktúru pre platby 
a prevádzku zákazníckych miest.

Podrobnosti nájdete 
na www.ndsas.sk

Slovenská pošta 
obnovuje vozový park 
novými elektromobilmi

Nadnárodná skupina akvizíciou desiatich pobo-
čiek zapĺňa medzeru vo svojej existujúcej cestnej 
sieti v segmente čiastočného a plného zaťaženia. 
Hellmann Worldwide Logistics preberá PKZ Group, 
svojho dlhoročného partnera v oblasti leteckej 
a námornej dopravy na Slovensku a v Českej repub-
like, a zároveň zakladá vlastnú slovenskú národnú 
spoločnosť. Akvizíciou desiatich pobočiek skupiny 

PKZ zapĺňa Hellmann medzeru vo svojej existujú-
cej cestnej sieti v segmente čiastočného a plného 
zaťaženia, čo umožňuje udržateľný rast v tomto 
existujúcom segmente produktov.

Hellmann zároveň preberá služby, ktoré doteraz vy-
konávala skupina PKZ v oblasti leteckej a námornej 
nákladnej dopravy, železničnej dopravy a zmluvnej 

logistiky, čím vytvára podmienky pre neustále rozši-
rovanie svojho podielu na medziproduktovom trhu 
prostredníctvom vlastnej národnej spoločnosti. Od 
júna 2023 sa doterajšie obchodné aktivity a pra-
covná sila skupiny PKZ presunuli do novovzniknutej 
spoločnosti Hellmann Worldwide Logistics Slova-
kia. Na čele novej národnej spoločnosti bude do-
terajší generálny riaditeľ PKZ Group Martin Kiaba, 
čím sa zabezpečí plynulé pokračovanie prevádzko-
vých činností vo všetkých segmentoch.

„Na základe našej dlhoročnej dobrej spolupráce teraz 
začíname novú kapitolu. Som presvedčený, že tento 
strategicky dôležitý krok ešte viac posilní našu pozíciu 
na trhu a ponúkne našim zamestnancom skvelú príle-
žitosť rozvíjať sa v rámci globálnej štruktúry Hellmann.“

Martin Kiaba,
generálny riaditeľ Hellmann 
Worldwide Logistics Slovakia

Hellmann kupuje PKZ Group 
a zakladá pobočku na Slovensku
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„Pre kúpu ekologických áut sme sa rozhodli pre plnenie 
zelenej kvóty, teda pre potrebu určitého počtu elektro-
mobilov vo fl eete, ale v neposlednom rade aj pre snahu 
Slovenskej pošty prispieť k znižovaniu emisií vypúšťa-
ných do ovzdušia.“

Ľubomír Mindek,
generálny riaditeľ 
Slovenská pošta
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k medzinárodnej predajnej a servisnej sieti spoloč-
nosti Jungheinrich a stane sa súčasťou širokého 
portfólia intralogistických produktov a riešení.

Slovenský Geis získal 
prestížne hodnotenie 

Krátko:
CTP postaví 
skladovo-výrobnú 
halu pri košickom 
letisku

Neďaleko priemyselného parku pri košickom 
letisku má vzniknúť skladovo-výrobná hala, 
ktorá bude súčasťou pripravovaného logistic-
kého areálu CTP II Košice Pereš. Celkové ná-
klady stavby haly predstavujú okolo 10 mil. 
eur. Nízkopodlažná hala má mať rozlohu 
približne 28-tisíc štvorcových metrov. Tvoriť 
ju budú priestory skladovej plochy, adminis-
tratívno-sociálnych vstavkov a priestory na 
ľahkú priemyselnú výrobu. Tá má zahŕňať 
montážne práce a kompletizačné činnosti 
orientované na montáž vnútorného vybave-
nia automobilov, zostavovanie celkov z elek-
tronických prvkov a montáž bielej elektroniky. 
Investor počíta s vytvorením desiatich parko-
vacích stojísk pre nákladné vozidlá a dvanás-
tich prekladísk.

„Magazino je úspešná spoločnosť s veľmi dobrým 
manažmentom a špičkovými odborníkmi na trhu. Má 
vynikajúce softvérové kompetencie a vyvinula riešenia, 
ktoré majú potenciál dlhodobo formovať budúcnosť 
intralogistiky. V skupine využijeme tieto kompetencie 
na to, aby sme spoločne podporovali ďalší rozvoj inova-
tívnych riešení v oblasti automatizácie a robotiky.“

Lars Brzoska,
predseda predstavenstva 
spoločnosti Jungheinrich

„Sme veľmi potešení, že nezávislé hodnotenie preuká-
zalo vysokú kvalitu a dôveryhodnosť nášho podnikania. 
Pre našich klientov je to ďalšie dôležité potvrdenie, že 
sme dlhodobo stabilný a spoľahlivý partner.“

Daniel Knaisl,
generálny riaditeľ 
Geis

Aktuality a komentáre spracoval 
Vladimír Maťo

Poďte s nami diskutovať.

Zažite našu
inteligentnú logistiku

together towards a sustainable future

Paletový pooling – systém 
prenájmu paliet šetrí náklady a čas.

Pre nezáväznú kalkuláciu nás 
kontaktujte na info.sk@lpr.eu alebo 
navštívte www.lpr.eu

INZERCIA

Logistická fi rma Geis dosiahla vysoké ratingové 
hodnotenie AAA od renomovanej spoločnosti Dun 
& Bradstreet. Ocenenie AAA je prestížny nezávis-
lý rating fi riem s históriou siahajúcou až do roku 
1908. Vďaka nemu sa Geis SK radí do exkluzívnej 
skupiny najdôveryhodnejších fi riem na Slovensku.
Certifi kát AAA pre slovenský Geis je dôkazom, že 
fi rma vhodne využíva svoje vstupy a efektívne ich 
premieňa na kvalitné služby. Prísne kritériá hodno-
tenia zaručujú exkluzivitu spoločnosti a potvrdzujú 
jej silné postavenie na trhu. Ocenenie AAA je pre-
stížny nezávislý rating fi riem s históriou siahajúcou 
až do roku 1908. 

Ocenenie môžu získať len spoločnosti hospodária-
ce so ziskom. Certifi kát potvrdzuje, že jeho držiteľ 
prínosne nakladá so svojimi vstupmi a efektívne 
ich mení na kvalitné výrobky alebo služby. Prísne 
kritériá ratingu zaručujú exkluzivitu spoločností, 
ktoré môžu ocenenie získať a potvrdiť tak svoju 

Poďte s nami diskutovať.

Poďte s nami diskutovať.

silnú pozíciu na trhu. Na certifi kát s hodnotením 
AAA dosiahne podľa spoločnosti Dun & Bradstreet 
len 0‚09 % ekonomických subjektov pôsobiacich 
na Slovensku.

Priekopník intralogistiky plne preberá spoločnosť 
Magazino, špecialistu na robotiku so sídlom v Mní-
chove. Okrem svojho podielu, ktorý existuje od roku 
2020 a v roku 2022 bol zvýšený na 21‚7 percenta, 
získava spoločnosť Jungheinrich všetky akcie za-
kladateľov, ako aj doterajších spoluakcionárov Cel-
lcom, Fiege Logistik a Körber. Spoločnosť zostane 
pod vedením oboch spoluzakladateľov Frederika 
Brantnera a Lukasa Zangera, ako aj Dr. Moritza 
Tenortha. Systém a roboty spoločnosti Magazino 
sa už používajú v skladoch rôznych priemyselných 
zákazníkov, internetových predajcov a poskytovate-
ľov logistických služieb. Riadiaci softvér pre roboty 
v komplexných logistických prostrediach je už integ-
rovaný aj v plne automatizovanom nízkozdvižnom 
vozíku EAEa od spoločnosti Jungheinrich, ktorý bol 
pôvodne predstavený na tohtoročnom veľtrhu in-
tralogistiky LogiMAT. Pre spoločnosť Jungheinrich 
je toto spojenie ideálnym doplnkom v rámci rozši-
rovania jej podnikania s automatizovanými a auto-
nómnymi vozidlami. V budúcnosti budú odborné 
znalosti spoločnosti Magazino v oblasti softvéru 
a vývoja ešte užšie integrované do vývoja produktov 
spoločnosti Jungheinrich. Magazino získa prístup 

Jungheinrich odkúpil 
spoločnosť Magazino

Podrobnosti nájdete 
na www.ctp.eu
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Slovenská pošta obstarala celkovo 118 dodávko-
vých vozidiel do 3,5 tony, z toho 37 elektrických 
áut. Nasadené budú na vybrané doručovacie rajóny 
a poštové cestné kurzy v hlavnom meste a v niekto-
rých krajských a okresných mestách naprieč celým 
Slovenskom.

Elektromobily značky Peugeot Expert Furgon Pre-
mium Electric budú mať štandardnú výbavu rozší-
renú o monitorovacie palubné jednotky GPS/GSM 
na sledovanie vozidiel s ich aktuálnymi jazdnými 
parametrami. Dojazd vozidla na jedno nabitie baté-
rie je 215 kilometrov. Nabíjať sa budú na miestach 
prevádzkovania, teda v objektoch Slovenskej pošty. 
Okrem 37 elektrických áut obstarala Slovenská po- šta aj 25 vozidiel Iveco Daily 35S18, 53 vozidiel 

Peugeot Boxer Furgon L2H2 a tri vozidlá Peugeot 
Boxer Furgon L4H2.

Slovenská pošta má celkovo v prevádzke 1 719 mo-
torových vozidiel, z toho 21 elektromobilov a 205 
vozidiel na CNG. Najnovšie do autoparku pribudne 
aj týchto 118 vozidiel. V nasledujúcich rokoch plá-
nuje pošta obstarávať elektrické vozidlá kategórie 
osobných motorových vozidiel, malých nákladných 
vozidiel a taktiež analyzuje možnosti elektrifi kácie 
vozového parku aj v kategórii nákladných vozidiel 
nad 3,5 tony.

Krátko:
CzechToll uspel 
v tendroch NDS

Spoločnosť CzechToll zo skupiny PPF dostala 
od slovenskej Národnej diaľničnej spoločnos-
ti oznámenie o výsledku vyhodnotenia ponúk 
a prijatia ponúk vo verejných súťažiach na 
„Vybudovanie Elektronického mýtneho sys-
tému a poskytovanie Služieb technickej 
podpory“ a na „Mýto služby“. V prípade prvej 
verejnej súťaže uspel CzechToll vďaka najniž-
šej ponukovej cene, ale aj s najlepším nasta-
vením kvalitatívnych parametrov zo všetkých 
troch účastníkov. Dodanie informačného 
systému a päťročnú technologickú podpo-
ru ponúkol za 13‚8 mil. eur bez DPH. Nižšiu 
cenu z dvoch uchádzačov predložil Czech-
Toll aj v prípade verejnej súťaže na mýto. 
Za cenu 28‚7 mil. eur bez DPH dodá okrem 
iného palubné jednotky, zaistí ich distribúciu 
dopravcom, dodá infraštruktúru pre platby 
a prevádzku zákazníckych miest.

Podrobnosti nájdete 
na www.ndsas.sk

Slovenská pošta 
obnovuje vozový park 
novými elektromobilmi

Nadnárodná skupina akvizíciou desiatich pobo-
čiek zapĺňa medzeru vo svojej existujúcej cestnej 
sieti v segmente čiastočného a plného zaťaženia. 
Hellmann Worldwide Logistics preberá PKZ Group, 
svojho dlhoročného partnera v oblasti leteckej 
a námornej dopravy na Slovensku a v Českej repub-
like, a zároveň zakladá vlastnú slovenskú národnú 
spoločnosť. Akvizíciou desiatich pobočiek skupiny 

PKZ zapĺňa Hellmann medzeru vo svojej existujú-
cej cestnej sieti v segmente čiastočného a plného 
zaťaženia, čo umožňuje udržateľný rast v tomto 
existujúcom segmente produktov.

Hellmann zároveň preberá služby, ktoré doteraz vy-
konávala skupina PKZ v oblasti leteckej a námornej 
nákladnej dopravy, železničnej dopravy a zmluvnej 

logistiky, čím vytvára podmienky pre neustále rozši-
rovanie svojho podielu na medziproduktovom trhu 
prostredníctvom vlastnej národnej spoločnosti. Od 
júna 2023 sa doterajšie obchodné aktivity a pra-
covná sila skupiny PKZ presunuli do novovzniknutej 
spoločnosti Hellmann Worldwide Logistics Slova-
kia. Na čele novej národnej spoločnosti bude do-
terajší generálny riaditeľ PKZ Group Martin Kiaba, 
čím sa zabezpečí plynulé pokračovanie prevádzko-
vých činností vo všetkých segmentoch.

„Na základe našej dlhoročnej dobrej spolupráce teraz 
začíname novú kapitolu. Som presvedčený, že tento 
strategicky dôležitý krok ešte viac posilní našu pozíciu 
na trhu a ponúkne našim zamestnancom skvelú príle-
žitosť rozvíjať sa v rámci globálnej štruktúry Hellmann.“

Martin Kiaba,
generálny riaditeľ Hellmann 
Worldwide Logistics Slovakia

Hellmann kupuje PKZ Group 
a zakladá pobočku na Slovensku
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Poďte s nami diskutovať.

Poďte s nami diskutovať.

„Pre kúpu ekologických áut sme sa rozhodli pre plnenie 
zelenej kvóty, teda pre potrebu určitého počtu elektro-
mobilov vo fl eete, ale v neposlednom rade aj pre snahu 
Slovenskej pošty prispieť k znižovaniu emisií vypúšťa-
ných do ovzdušia.“

Ľubomír Mindek,
generálny riaditeľ 
Slovenská pošta
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K lionov ton emisií skleníkových plynov, čo predsta-
vuje približne jedno percento celkových emisií EÚ.

SPLNENIE CIEĽOV JE OTÁZNE
Podľa správy, ktorú v marci uverejnil Európsky dvor 
audítorov (EDA), má nákladná doprava v EÚ pred 
sebou ešte dlhú cestu. Vlaky a nákladné člny v sú-
časnosti nemôžu konkurovať kamiónom a náklad-

Kým pre niektorých je dôležitejšia ekologická do-
prava vozidlami na alternatívne palivá, iní dbajú 
na energetickú efektívnosť skladových priestorov 
a vnútornej logistiky. Snahy o dosiahnutie zelenej 
logistiky pritom ešte stále narážajú na prekážky. 
Patria k nim biele miesta na infraštruktúrnej mape 
aj vysoké investičné náklady s dlhou návratnosťou. 
Trhoví hráči sa však zhodujú, že dopyt po udržateľ-
nosti z roka na rok rastie, a snažia sa tomuto trendu 
vychádzať v ústrety.

VÍZIA BEZ KOMPROMISOV
Európska únia si stanovila v oblasti ekologizácie 
logistiky ambiciózne ciele. Defi nované boli v roku 
2021 v rámci Akčného plánu pre zelenšiu logisti-
ku. Tento plán je súčasťou Európskeho zeleného 
dohovoru, ktorý si kladie za cieľ dosiahnuť uhlíkovú 
neutralitu do roku 2050. Už do roku 2030 chce 
EÚ znížiť emisie skleníkových plynov z nákladnej 
dopravy o 55 percent v porovnaní s úrovňou z roku 
1990.

Logistika má na tvorbe skleníkových plynov v EÚ 
významný podiel. V roku 2020 emisie skleníkových 
plynov z dopravy dosiahli 970 milionov ton, čo pred-

Znižovanie emisií je nezastaviteľný trend. Logistika pritom nie je žiadnou výnimkou, práve naopak. Klienti logistických fi riem naprieč 
zásobovacím reťazcom tlačia na zavádzanie technológií šetrných k životnému prostrediu. Nejde pritom len o snahu naplniť prísne normy 
z pera zákonodarcov, ale aj o zvyšovanie reputácie v očiach konečných zákazníkov. Rovnako nadnárodné fi rmy, ako aj malé podniky 
v snahe prezentovať sa v zelených farbách hľadajú na trhu poskytovateľov, ktorí dokážu rastúce nároky splniť.

Článok pripravil Vladimír Maťo

stavuje 26 percent celkových emisií EÚ. Z tohto 
množstva emisií 14 percent pochádza z nákladnej 
dopravy. Nákladná doprava je zodpovedná za väč-
šinu emisií skleníkových plynov z logistiky. V roku 
2020 nákladná doprava v EÚ vyprodukovala 136 
milionov ton emisií skleníkových plynov. Ostatné 
časti logistiky, ako je skladovanie, balenie a pre-
prava tovaru, tiež produkujú emisie skleníkových 
plynov, tieto emisie sú však oveľa menšie. V roku 
2020 skladovanie a balenie vyprodukovali 10 mi-

ZELENÁ LOGISTIKA PRINÁŠA PRESTÍŽ 
AJ KONKURENČNÚ VÝHODU

Diskusia o smerovaní dekarbonizácie dopravy 
rozdeľuje zástancov elektromobility a iných 

alternatívnych pohonov.
FOTO: Gebrüder Weiss

Na ceste k bezemisnej logistike

„Som hrdý, že sme sa ako spoločnosť vybrali cestou znižovania emisií a nasa-
dzovania alternatívnych pohonov v kamiónovej preprave. Spoločne so svojimi 
prepravnými partnermi sme našli konsenzus. Naše ciele sú odvážne a ambicióz-
ne, ale vieme, že pre našu planétu nevyhnutné. Postupne chceme nasadzovať 
aj ďalšiu techniku s nulovými emisiami, aby sme sa postupne približovali k ab-
solútne bezemisnej logistike.“

PETER MEGO
vedúci úseku logistiky

Lidl Slovenská republika
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ným vozidlám a snahy o odklon nákladnej dopravy 
z ciest neboli účinné. Cestná doprava je naďalej 
najfl exibilnejší spôsob dodávania tovaru a často je 
aj najrýchlejšia a najlacnejšia. To vysvetľuje, pre-
čo tri štvrtiny nákladu prepravovaného v EÚ stále 
putujú po ceste. Kamióny však patria k hlavným 
zdrojom znečistenia. Kľúčovú úlohu pri ekologizá-
cii nákladnej dopravy môže hrať presun dopravy 
z ciest a väčšie využívanie iných druhov dopravy, 
ako sú železnice alebo vnútrozemské vodné cesty.

„Základom cieľa EÚ znížiť emisie skleníkových ply-
nov, ako je stanovené v Európskej zelenej doho-
de, je dekarbonizácia dopravy,“ uviedla Annemie 
Turtelboom, členka EDA, ktorá viedla tento audit. 
„Hoci intermodalita je v tomto úsilí kľúčovým ná-
strojom, nákladná doprava EÚ nie je na správnej 
ceste,“ dodala.

Audítori zistili, že EÚ nemá osobitnú stratégiu pre 
intermodálnu nákladnú dopravu. Ciele sú nezáväz-
né a jednotlivé členské krajiny si stanovujú svoje 
vlastné ciele. Niektoré pravidlá dokonca atraktivitu 
intermodálnej dopravy obmedzujú. Viaceré pokusy 
Európskej komisie o revíziu smernice pritom nara-
zili na neschopnosť členských štátov nájsť dohodu. 
Ciele, ktoré si EÚ stanovila na roky 2030 a 2050, 
teda v konečnej fáze zdvojnásobenie objemu že-
lezničnej dopravy a zvýšenie využívania vodných 
ciest o polovicu, sú podľa audítorov v každom prí-
pade jednoducho nereálne.

LÍDROM ALTERNATÍV JE PLYN
Práve v sektore dopravy, ako jednom z mála, emisie 
skleníkových plynov v minulom desaťročí stúpali. 
Európska environmentálna agentúra (EEA) odha-
duje, že dopravné emisie budú rásť až do druhej 
polovice tohto desaťročia. Diskusia o smerovaní 
dekarbonizácie dopravy rozdeľuje zástancov elek-
tromobility a iných alternatívnych pohonov. Okrem 
často skloňovaného vodíka je to skvapalnený zem-
ný plyn (LNG), stlačený zemný plyn (CNG) a biome-
tán ako ich zelená verzia.

Podľa štatistík európskej Asociácie vozidiel na zem-
ný plyn (NGVA) iba v roku 2020 pribudlo na európ-
skych cestách 3189 autobusov a 6802 nákladných 
áut. NGVA zdôrazňuje, že viac ako 90 percent všet-
kých autobusov a nákladných áut na alternatívny 
pohon jazdí práve na CNG. „Ťažkú cestnú dopravu 
je technicky ťažké elektrifi kovať, pretože si vyžadu-
je výkonné motory schopné prekonávať dlhé vzdia-
lenosti a zároveň prepravovať veľké zaťaženie. To 
si vyžaduje špecifi cké a vysokoúčinné pohonné 
jednotky podporované dostatočným množstvom 
energie na palube,“ vysvetlil pre portál Euractiv 
analytik NGVA Robin Hörmann.

LNG poskytuje rovnaké prevádzkové a výkonové 
parametre ako nafta pri výrazných úsporách emi-
sií, keďže jeho spaľovaním nevznikajú prakticky 
žiadne tuhé častice, ktoré by sa uvoľňovali do 
ovzdušia. Autá na tento pohon preukázateľne pro-
dukujú menej škodlivých skleníkových plynov, naj-
mä oxidov síry (−99 percent), oxidov dusíka (−75 
percent) a oxidov uhlíka (−50 percent). Nákladné 

LNG ťahače s nádržami s objemom 290 až 390 
kilogramov skvapalneného plynu majú priemerný 
dojazd od 1200 do 1500 kilometrov, takže dokážu 
konkurovať v dojazde naftovým ťahačom.

INFRAŠTRUKTÚRA RASTIE POMALY
LNG je zatiaľ najrozšírenejším alternatívnym pali-
vom aj v slovenskej nákladnej doprave. Jeho ďalší 
rozvoj však brzdí najmä chýbajúca infraštruktúra. 
Na jej rozširovaní sa podieľa aj Slovenský plynáren-
ský priemysel (SPP). Ten vo februári tohto roka otvo-
ril v Trnave svoju prvú čerpaciu stanicu na skvapal-
nený zemný plyn. Je na nej možné natankovať aj 
stlačený zemný plyn. Vysokokapacitná plniaca sta-
nica slúži nielen pre ťažkú nákladnú dopravu, ale 
aj pre autobusovú a osobnú automobilovú dopravu.

„Rozširovanie možností využívania zemného plynu 
ako alternatívy, ktorá produkuje výrazne menej 
škodlivých emisií a menej hluku v porovnaní s kon-
venčnými palivami v doprave, patrí 
dlhodobo k prioritám SPP. Veríme, 
že budovanie ďalších čerpacích 
staníc na zemný plyn posilní dô-
veru medzi používateľmi a dodá-
vateľmi vozidiel a ešte viac pod-
porí využívanie zemného plynu 
v doprave na Slovensku. V záujme 
znižovania spotreby fosílnych palív 
a zvyšovania energetickej bezpeč-
nosti nahradí fosílny zemný plyn 
v budúcnosti obnoviteľný biometán, ktorého výrobu 
tiež v SPP pripravujeme,“ povedal Miroslav Kulla, 
generálny riaditeľ a predseda predstavenstva SPP.

V poradí druhá podobná čerpacia stanica na skva-
palnený zemný plyn bola otvorená v apríli v Prešo-
ve. Ešte v tomto roku plánuje SPP otvoriť rovnakú 
čerpaciu stanicu aj na hraničnom odpočívadle D2 
Brodské. Projekt fueLCNG podporila Európska ko-
misia a je spolufi nancovaný z Nástroja na prepája-
nie Európy (CEF).

PRVÉ KAMIÓNY SÚ NA CESTÁCH
Na ekologizáciu dopravy čoraz viac tlačia aj veľkí 
používatelia logistických riešení. Vozový park ilav-
ského logistického centra spoločnosti Kaufl and 
posilnil prvý kamión poháňaný tekutým zemným 
plynom už v septembri 2020. „Dojazd takéhoto 
typu vozidla na jedno toho času dostupné natan-
kovanie je až 1300 kilometrov. Pritom sa však jeho 
sila a výkon neznižujú, ako to býva pri vozidlách vyu-
žívajúcich CNG, teda stlačený zemný plyn,“ vysvetlil 
Dalibor Janega, konateľ dodávateľskej spoločnosti 
Dalitrans, ktorá na tomto projekte s Kaufl andom 
spolupracuje.

K iniciatíve prechodu zásobovacích vozidiel na LNG 
sa v apríli minulého roka pripojila aj slovenská Bil-
la. V spolupráci s dopravnou spoločnosťou NAD-
RESS Senica plánuje sieť supermarketov zásobo-
vať svoje predajne pomocou ekologických vozidiel. 
V prevádzke je aktuálne päť takýchto kamiónov. 
Výhľadovo Billa plánuje zásobovať svoje predajne 
po celom Slovensku fl otilou 70 ekokamiónov.

„Výmenou zásobovacích vozidiel, ktoré denne vyrá-
žajú z našich skladov a zabezpečujú pestrú ponuku 
potravín a ďalších tovarov pre našich zákazníkov, 
chránime cenné prírodné zdroje a zároveň sme 
o malý krôčik bližšie k uhlíkovej neutralite. Ochra-
na životného prostredia je pre nás mimoriadne 
dôležitou témou a ovplyvňuje naše rozhodovanie 
na mnohých úrovniach,“ povedal Arnd Riehl, gene-
rálny riaditeľ spoločnosti Billa.

EXPERIMENT S ELEKTROMOBILITOU
Medzi spoločnosťami, ktoré už v súčasnosti pracu-
jú na zavedení alternatívnych pohonov do svojich 
fl otíl, je aj obchodný reťazec Lidl. Ako prvý reťazec 
na Slovensku začal v marci tohto roku testovať 
v reálnej prevádzke stopercentne elektrický ťahač 
návesov Volvo FM Electric. Je to model, ktorý zvlád-
ne prepraviť až 24 ton nákladu, čo je oveľa väčšie 
množstvo tovaru, ako prepraví jeho minuloročný 
predchodca – Volvo FE Electric. Navyše, tento e-ka-

mión sa môže pochváliť aj ďalší-
mi lichotivými číslami. Jeho reálny 
dojazd je 300 kilometrov, celková 
kapacita batérie 540 kWh a trvalý 
výkon až 490 kW. Aj tento elektric-
ký ťahač má fi rme pomôcť v napĺ-
ňaní dlhodobých cieľov v oblasti 
zelenej dopravy. Do roku 2030 
chce totiž Lidl zabezpečiť, aby 75 
percent ich vozového parku malo 
alternatívny pohon, a tak dosiah-

nuť 30-percentnú neutralitu v doprave. Čo teda iný-
mi slovami znamená, že 30 percent fl otily by malo 
mať pohon na elektrinu, vodík alebo bioplyn.

„Lidl na Slovensku dosiahol veľa prvenstiev. Každý 
líder však musí udávať smer a nebáť sa ísť aj tŕnis-
tou cestou. Preto som hrdý, že sme sa ako spoloč-
nosť vybrali cestou znižovania emisií a nasadzova-
nia alternatívnych pohonov v kamiónovej preprave. 
Spoločne so svojimi prepravnými partnermi sme 
našli konsenzus. Naše ciele sú odvážne a ambi-

Zacielené na zelené 
investície

„Vybudovali sme moderné a ekologické cen-
trum, ktoré do regiónu prinesie cenné pracovné 
miesta. Za tridsať rokov, odkedy podnikáme na 
Slovensku, sme preinvestovali už takmer 700 
milionov eur a v odvážnych plánoch pokračuje-
me. Investície najbližších rokov sa budú týkať 
technológií a zariadení, ktoré nám pomôžu do 
roku 2030 znížiť emisie skleníkových plynov 
o 30 percent a do roku 2040 dosiahnuť uhlí-
kovú neutralitu.“

ARND RIEHL
generálny 

riaditeľ
Billa Slovensko

KĽÚČOVÚ ÚLOHU PRI 
EKOLOGIZÁCII NÁKLADNEJ 

DOPRAVY MÔŽE HRAŤ 
PRESUN DOPRAVY Z CIEST 

A VÄČŠIE VYUŽÍVANIE INÝCH 
DRUHOV DOPRAVY.
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ciózne, ale vieme, že pre našu planétu nevyhnutné. 
Postupne chceme nasadzovať aj ďalšiu techniku 
s nulovými emisiami, aby sme sa postupne pribli-
žovali k absolútne bezemisnej logistike,“ povedal 
Peter Mego, vedúci úseku logistiky spoločnosti Lidl.

Nasadenie elektrického ťahača nebolo prvou skú-
senosťou reťazca na poli nákladnej elektromobili-
ty. Lidl už v máji minulého roka v spolupráci s pre-
pravcom Anpet EU odskúšal a v októbri uviedol 
do prevádzky nákladné vozidlo Volvo FE Electric 
s chladiarenskou nadstavbou. Elektrické nákladné 
vozidlo s celkovou hmotnosťou 20 ton a užitočným 
zaťažením viac ako osem ton prejde na jedno na-
bitie okolo 150 až 200 kilometrov v závislosti od 
intenzity prevádzky chladiaceho agregátu, ktorý je 
tiež úplne bezemisný a prepojený s trakčnou ba-
tériou vozidla. Nulové emisie a dostatočný dojazd 
predstavujú ideálne riešenie pre distribúciu tovaru 
z distribučného centra Lidl v Seredi do vybraných 
predajní v bratislavskom a trnavskom regióne.

ZAKOPNUTIE V CIEĽOVEJ ROVINKE
Dôležitú úlohu pri znižovaní celkovej uhlíkovej stopy 
v logistickej doprave zohráva aj logistika poslednej 
míle. Rozhodujúcim aspektom doručovania tovaru 
je pritom vynikajúce plánovanie. Neúspešné do-
dávky vedú k ďalším kilometrom a emisiám uhlíka, 
takže poskytnutie možnosti doručenia na poslednú 
míľu môže výrazne znížiť uhlíkovú stopu dodávateľ-
ského reťazca. Umožniť zákazníkom zmeniť termín 
doručenia môže napomôcť úspešnému doručeniu 
a tiež minimalizovať emisie uhlíka. V mestách zase 
dodávky tovaru predstavujú približne 20 percent 
mestskej dopravy a 30 percent znečistenia, keďže 
každý desiaty obyvateľ mesta dostane v priemere 
jeden balík denne. Rozhodujúci je teda vozový park 
– vozidlá s nulovými alebo nízkymi emisiami. Naprí-
klad pre poslednú míľu sú riešením aj bicykle, ktoré 
nielenže nepoškodzujú životné prostredie a znižujú 
hluk, ale aj reálne skracujú čas doručenia.

Nedávna štúdia s názvom E-commerce a zelená do-
hoda EÚ, ktorú si vyžiadala Komisia pre vnútorný 
trh a ochranu spotrebiteľa Európskeho parlamen-
tu, upozorňuje, že doručovanie do takzvaných vý-
dajných miest znamená veľký pokrok v technológii 
doručovania zásielok a zásadnú zmenu obchodné-
ho modelu kuriérskych služieb. Odber zásielky na 
výdajnom mieste alebo zo samoobslužného boxu 
podľa nej produkuje až o 20‚5 percenta nižšie emi-
sie v porovnaní s doručovaním priamo na adresu. 
Táto štúdia napriek tomu pochybuje, že technolo-
gický pokrok v doručovaní dokáže emisie zo sek-
tora e-commerce vyrovnať, keďže počet doručova-
ných zásielok neustále rastie a európski zákazníci 
stále preferujú klasické doručovanie domov.

Podľa európskych dát a štúdie Európskej komisie 
je opakované doručenie nutné pri približne 20 až 
30 percentách zásielok doručovaných na adre-
su. Najmä v prípade odľahlých obcí a na vidieku 
je tak výrazne ekologicky neefektívne. Za hlavnú 
a najväčšiu hrozbu pre klimatické ciele považuje vo 
všeobecnosti rastúce očakáva-
nia týkajúce sa rýchlosti doručo-
vania, ktoré zákazníci vyžadujú 
ideálne v rovnaký alebo nasle-
dujúci deň. Dáta Európskeho 
parlamentu ukazujú, že tento 
tlak núti prepravné spoločnosti 
využívať také formy prepravy, 
ktoré predstavujú vyššiu záťaž 
pre životné prostredie. V prí-
pade nákupov zo zahraničia je to najmä letecká 
doprava. Analýza citovaná v štúdii však tvrdí, že 
v nej stagnujú inovácie, ktoré by dokázali prinášať 
výrazné úspory emisií.

DÔRAZ NA ZELENÉ INVESTÍCIE
Spoločnosť Billa dokazuje trend, že veľkí hráči 
v oblasti obchodu tlačia na zelené riešenia nielen 
v doprave, ale aj v skladovaní. Začiatkom tohto roka 

otvorila svoje rozsiahle logistické centrum v Seredi, 
ktoré tiež nesie prívlastok „ekologické“. „Vybudo-
vali sme moderné a ekologické centrum, ktoré do 
regiónu prinesie cenné pracovné miesta. Za tridsať 
rokov, odkedy podnikáme na Slovensku, sme prein-
vestovali už takmer 700 milionov eur a v odvážnych 
plánoch pokračujeme. Investície najbližších rokov 
sa budú týkať technológií a zariadení, ktoré nám 
pomôžu do roku 2030 znížiť emisie skleníkových 
plynov o 30 percent a do roku 2040 dosiahnuť uh-
líkovú neutralitu,“ povedal pri príležitosti slávnost-
ného otvorenia nového logistického centra A. Riehl. 

Logistické centrum v Seredi sa 
hrdí energetickým certifi kátom 
A0+, čo znamená, že vďaka 
moderným technológiám sa 
v nových priestoroch spotrebu-
je o 50 percent menej energií 
na meter štvorcový skladovej 
plochy ako v pôvodnom sklade 
v Senci.

„Pochváliť sa tiež môžeme najväčšou inštaláciou 
fotovoltického zariadenia s výkonom 2‚5 MWp 
na jednej streche na Slovensku a v Čechách, 
ktorá bude dobudovaná v prvom polroku tohto 
roka. Fotovoltický systém ročne vyrobí 2400 MWh 
elektrickej energie, čo predstavuje až 80 percent 
predpokladanej ročnej spotreby,“ hovorí A. Riehl. 
V bezprostrednom okolí centra vzniká tiež zelená 
plocha s rozlohou štyri hektáre s lúčnym porastom, 
drevinami a vodnými plochami, ktoré slúžia aj ako 
retenčné nádrže.

Ekológia je súčasťou 
rozhodovania

„Téma udržateľnosti je na programe už dlhšie, 
no sme svedkami progresívneho nárastu jej výz-
namu v rozhodovacích procesoch klientov. Toto 
je obzvlášť výrazné medzi väčšími spoločnosťa-
mi, ktoré aktívne vyhľadávajú zelené riešenia. 
Týmto aj vyvíjajú tlak na svoje dodávateľské re-
ťazce, aby vytvárali ekologickejšie a udržateľ-
nejšie riešenia.“

IVAN PASTIER
Business 

Development 
Director

CTP

SPOLOČNOSTI SI STÁLE 
VIAC UVEDOMUJÚ 

DÔLEŽITOSŤ UDRŽATEĽNOSTI 
A ZODPOVEDNOSTI VOČI 

ŽIVOTNÉMU PROSTREDIU.

Türkova 2319/5b, 149 00 
Praha 4, Czech Republic 
M +420 608 616209, 
info.sc@koerber.com.
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DOPYT PO UDRŽATEĽNOSTI RASTIE
Rastúci dopyt zo strany klientov potvrdzujú aj sa-
motní developeri logistických nehnuteľností. „Bez-
pochyby vnímame stúpajúci dopyt po projektoch, 
ktoré sú zamerané na zelené riešenia. V priemysel-
nom developmente sa už aj na Slovensku certifi ká-
cia BREEAM stala štandardom. Klienti certifi káciu 
vyžadujú a spolurozhodujú o jej úrovni,“ konštatuje 
Erik Ivaničko, riaditeľ spoločnosti Panattoni Slova-
kia. Spoločnosti si podľa neho stále viac uvedomu-
jú dôležitosť udržateľnosti a zodpovednosti voči 
životnému prostrediu a implementácia takýchto 
zelených riešení developerom poskytuje konku-
renčnú výhodu tým, že pomáha ich klientom nie-

Akým spôsobom 
prispievate 

k znižovaniu 
emisií?

systemylogistiky@atoz.sk

systemylogistiky.sk

systemylogistiky

systemylogistiky

INZERCIA

Türkova 2319/5b, 149 00 
Praha 4, Czech Republic 
M +420 608 616209, 
info.sc@koerber.com.

Körber v skratke:  
modulárne riešenie 
z jednej ruky. 
Ukážeme vám, ako nastaviť vaše procesy v 
oblastiach automatizácie, balíkovej logistiky, 
rovnako ako vám poradíme, ako môžete 
optimalizovať pomocou softvéru a riešení SAP.

Automatizácia & 
balíková logistika

• Zakladačové sklady a 
dopravné systémy
• Triediaca technika
• AMR robotika
• Automatická 
depaletizácia
• Technológie “Operator 
Eye“ založené na AI 
• Attabotics 

Postaráme 
sa o pohyb 
vášho tovaru

len dosiahnuť environmentálne ciele, ale aj zlepšiť 
efektívnosť a dlhodobú udržateľnosť ich prevádzok.

„Je to dôležitým rozhodovacím kritériom, keďže 
veľa globálnych spoločností prechádza v súčas-
nej alebo dohľadnej dobe na tzv. ‚carbon neutral‘ 
podnikanie. To sa dotýka aj našich starších nehnu-
teľností, ktoré musíme revitalizovať tak, aby boli 
konkurencieschopné aj v tejto oblasti a spĺňali 
najvyššie kritériá kvality s ohľadom na udržateľ-
nosť. Kritériom pre rozhodovanie už teda nie je len 
jednotková cena za prenájom priestoru, ale aj to, 
aké množstvo zelených riešení vieme poskytnúť,“ 
dodáva Ján Rybárik, riaditeľ lízingu v spoločnosti 
P3 Logistic Parks. „Tento trend okrem odbornej 
verejnosti začína stále silnejšie vnímať aj široká 
verejnosť, ktorá vyhodnocuje zodpovedný prístup 
k podnikaniu fi riem a jeho celkové dopady na spo-
ločnosť,“ konštatuje.

„Téma udržateľnosti je na programe už dlhšie, no 
sme svedkami progresívneho nárastu jej významu 
v rozhodovacích procesoch klientov. Toto je ob-
zvlášť výrazné medzi väčšími spoločnosťami, ktoré 
aktívne vyhľadávajú zelené riešenia. Týmto aj vyví-

jajú tlak na svoje dodávateľské reťazce, aby vytvá-
rali ekologickejšie a udržateľnejšie riešenia,“ pridá-
va sa Ivan Pastier, Business Development Director 
spoločnosti CTP. V oblasti udržateľných a ekologic-
kých riešení sa podľa neho uprednostňujú tie, ktoré 
ponúkajú okamžitú úsporu nákladov. Vzhľadom na 
súčasnú nestálosť cien energií sa často preferujú 
možnosti ako solárne kolektory, tepelné čerpadlá 
a zvýšená energetická účinnosť budov.

Hlavná téma

ciózne, ale vieme, že pre našu planétu nevyhnutné. 
Postupne chceme nasadzovať aj ďalšiu techniku 
s nulovými emisiami, aby sme sa postupne pribli-
žovali k absolútne bezemisnej logistike,“ povedal 
Peter Mego, vedúci úseku logistiky spoločnosti Lidl.

Nasadenie elektrického ťahača nebolo prvou skú-
senosťou reťazca na poli nákladnej elektromobili-
ty. Lidl už v máji minulého roka v spolupráci s pre-
pravcom Anpet EU odskúšal a v októbri uviedol 
do prevádzky nákladné vozidlo Volvo FE Electric 
s chladiarenskou nadstavbou. Elektrické nákladné 
vozidlo s celkovou hmotnosťou 20 ton a užitočným 
zaťažením viac ako osem ton prejde na jedno na-
bitie okolo 150 až 200 kilometrov v závislosti od 
intenzity prevádzky chladiaceho agregátu, ktorý je 
tiež úplne bezemisný a prepojený s trakčnou ba-
tériou vozidla. Nulové emisie a dostatočný dojazd 
predstavujú ideálne riešenie pre distribúciu tovaru 
z distribučného centra Lidl v Seredi do vybraných 
predajní v bratislavskom a trnavskom regióne.

ZAKOPNUTIE V CIEĽOVEJ ROVINKE
Dôležitú úlohu pri znižovaní celkovej uhlíkovej stopy 
v logistickej doprave zohráva aj logistika poslednej 
míle. Rozhodujúcim aspektom doručovania tovaru 
je pritom vynikajúce plánovanie. Neúspešné do-
dávky vedú k ďalším kilometrom a emisiám uhlíka, 
takže poskytnutie možnosti doručenia na poslednú 
míľu môže výrazne znížiť uhlíkovú stopu dodávateľ-
ského reťazca. Umožniť zákazníkom zmeniť termín 
doručenia môže napomôcť úspešnému doručeniu 
a tiež minimalizovať emisie uhlíka. V mestách zase 
dodávky tovaru predstavujú približne 20 percent 
mestskej dopravy a 30 percent znečistenia, keďže 
každý desiaty obyvateľ mesta dostane v priemere 
jeden balík denne. Rozhodujúci je teda vozový park 
– vozidlá s nulovými alebo nízkymi emisiami. Naprí-
klad pre poslednú míľu sú riešením aj bicykle, ktoré 
nielenže nepoškodzujú životné prostredie a znižujú 
hluk, ale aj reálne skracujú čas doručenia.

Nedávna štúdia s názvom E-commerce a zelená do-
hoda EÚ, ktorú si vyžiadala Komisia pre vnútorný 
trh a ochranu spotrebiteľa Európskeho parlamen-
tu, upozorňuje, že doručovanie do takzvaných vý-
dajných miest znamená veľký pokrok v technológii 
doručovania zásielok a zásadnú zmenu obchodné-
ho modelu kuriérskych služieb. Odber zásielky na 
výdajnom mieste alebo zo samoobslužného boxu 
podľa nej produkuje až o 20‚5 percenta nižšie emi-
sie v porovnaní s doručovaním priamo na adresu. 
Táto štúdia napriek tomu pochybuje, že technolo-
gický pokrok v doručovaní dokáže emisie zo sek-
tora e-commerce vyrovnať, keďže počet doručova-
ných zásielok neustále rastie a európski zákazníci 
stále preferujú klasické doručovanie domov.

Podľa európskych dát a štúdie Európskej komisie 
je opakované doručenie nutné pri približne 20 až 
30 percentách zásielok doručovaných na adre-
su. Najmä v prípade odľahlých obcí a na vidieku 
je tak výrazne ekologicky neefektívne. Za hlavnú 
a najväčšiu hrozbu pre klimatické ciele považuje vo 
všeobecnosti rastúce očakáva-
nia týkajúce sa rýchlosti doručo-
vania, ktoré zákazníci vyžadujú 
ideálne v rovnaký alebo nasle-
dujúci deň. Dáta Európskeho 
parlamentu ukazujú, že tento 
tlak núti prepravné spoločnosti 
využívať také formy prepravy, 
ktoré predstavujú vyššiu záťaž 
pre životné prostredie. V prí-
pade nákupov zo zahraničia je to najmä letecká 
doprava. Analýza citovaná v štúdii však tvrdí, že 
v nej stagnujú inovácie, ktoré by dokázali prinášať 
výrazné úspory emisií.

DÔRAZ NA ZELENÉ INVESTÍCIE
Spoločnosť Billa dokazuje trend, že veľkí hráči 
v oblasti obchodu tlačia na zelené riešenia nielen 
v doprave, ale aj v skladovaní. Začiatkom tohto roka 

otvorila svoje rozsiahle logistické centrum v Seredi, 
ktoré tiež nesie prívlastok „ekologické“. „Vybudo-
vali sme moderné a ekologické centrum, ktoré do 
regiónu prinesie cenné pracovné miesta. Za tridsať 
rokov, odkedy podnikáme na Slovensku, sme prein-
vestovali už takmer 700 milionov eur a v odvážnych 
plánoch pokračujeme. Investície najbližších rokov 
sa budú týkať technológií a zariadení, ktoré nám 
pomôžu do roku 2030 znížiť emisie skleníkových 
plynov o 30 percent a do roku 2040 dosiahnuť uh-
líkovú neutralitu,“ povedal pri príležitosti slávnost-
ného otvorenia nového logistického centra A. Riehl. 

Logistické centrum v Seredi sa 
hrdí energetickým certifi kátom 
A0+, čo znamená, že vďaka 
moderným technológiám sa 
v nových priestoroch spotrebu-
je o 50 percent menej energií 
na meter štvorcový skladovej 
plochy ako v pôvodnom sklade 
v Senci.

„Pochváliť sa tiež môžeme najväčšou inštaláciou 
fotovoltického zariadenia s výkonom 2‚5 MWp 
na jednej streche na Slovensku a v Čechách, 
ktorá bude dobudovaná v prvom polroku tohto 
roka. Fotovoltický systém ročne vyrobí 2400 MWh 
elektrickej energie, čo predstavuje až 80 percent 
predpokladanej ročnej spotreby,“ hovorí A. Riehl. 
V bezprostrednom okolí centra vzniká tiež zelená 
plocha s rozlohou štyri hektáre s lúčnym porastom, 
drevinami a vodnými plochami, ktoré slúžia aj ako 
retenčné nádrže.

Ekológia je súčasťou 
rozhodovania

„Téma udržateľnosti je na programe už dlhšie, 
no sme svedkami progresívneho nárastu jej výz-
namu v rozhodovacích procesoch klientov. Toto 
je obzvlášť výrazné medzi väčšími spoločnosťa-
mi, ktoré aktívne vyhľadávajú zelené riešenia. 
Týmto aj vyvíjajú tlak na svoje dodávateľské re-
ťazce, aby vytvárali ekologickejšie a udržateľ-
nejšie riešenia.“
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Interview

O LOGISTIKE S JÁNOM FRANEKOM
Na Slovensku sa každoročne predá miliarda nápojov 
v PET fľašiach a plechovkách. Materiál možno recyklovať, 
podmienkou je však efektívny zber. Slovensko urobilo 
od zavedenia systému zálohovania veľký krok vpred. 
Deväť z desiatich obalov sa vráti do systému. Bola to 
tmavá cesta, no vďaka vyhodnocovaniu dát sa stáva 
prehľadnejšou, hovorí riaditeľ logistiky neziskovej 
organizácie Správca zálohového systému Ján Franek.

Rozhovor pripravil Vladimír Maťo

Logistiku 
zálohovacieho
systému s pomocou 
dát rozvíjame 
k udržateľnosti

O LOGISTIKE S JÁNOM FRANEKOM
Na Slovensku sa každoročne predá miliarda nápojov 
v PET fľašiach a plechovkách. Materiál možno recyklovať, 
podmienkou je však efektívny zber. Slovensko urobilo 

Logistiku 
zálohovacieho
systému s pomocou 
dát rozvíjame 
systému s pomocou 

rozvíjame 
systému s pomocou 

k udržateľnosti
rozvíjame 

k udržateľnosti
rozvíjame 

V logistike pôsobíte dlho, riadili ste ju 
však v iných odvetviach. Prečo ste sa 
rozhodli prijať výzvu riadiť logistiku 
práve u Správcu zálohového systému?

Dlhé roky som pôsobil v FMCG segmente, teda skôr 
vo výrobno-obchodnom odvetví. Táto príležitosť ma 
zaujala svojou povahou. Niežeby mi v predchádza-
júcom zamestnaní chýbal cieľ. Mal som však potre-

bu vyskúšať niečo, čo nepoznám, 
a dostať sa tak zo svojej komfort-
nej zóny. Toto moje očakávanie sa 
naplnilo, pretože v mojej súčasnej 
práci je vo väčšej miere potrebná 
schopnosť improvizovať a hľadať 
riešenia a inšpiráciu v zahraničí. 
Snažím sa zistiť, ktoré veci fungujú 
a ako ich možno vzájomne skĺbiť. 
Procesy v logistike sú viac-menej 

dané, ale musím hľadať najlepší spôsob, ako ich 
načasovať, vyberať technológie, ktoré použijeme, 
a takisto hľadať ľudí, ktorí to umožnia. Je to neustá-
le hľadanie riešení, ktoré v mnohých prípadoch za-
tiaľ nie sú vyvinuté tak, ako je to v iných odvetviach.

Vy ste sa k Správcovi zálohového 
systému pridali minulý rok na jeseň, 
teda v období, keď už bola ukončená 
prípravná fáza a systém bol spustený. 
V akom stave ste ho našli z pohľadu 
logistiky?

V prvom rade musím zložiť klobúk pred prácou 
kolegov a tým, že systém vôbec funguje. Treba si 
uvedomiť, že celý tím mal iba desať mesiacov času 
na prípravu. Počas toho obdobia bolo potrebné vy-
budovať organizačnú štruktúru, zaviesť informač-
ný systém a digitalizovať procesy, rovnako ako aj 
nadviazať komunikáciu s partnermi a distribútormi. 
Logistika je jedna časť toho celku, aj keď samozrej-
me veľká časť. V čase môjho nástupu bola v ta-
kej kondícii, v ktorej systém dokázal prežiť. Mojou 
úlohou sa však stalo pozrieť sa na ňu z pohľadu 
optimalizácie procesov, nastavenia ľudských zdro-
jov a posúdenia, ako najlepšie dokážeme využiť 
informačné systémy.

Aké boli vaše prvé kroky z pozície 
riaditeľa logistiky?

Prvé a najdôležitejšie vždy je dôkladne sa zoznámiť 
s prostredím. Spoznať ľudí okolo seba nielen v rám-
ci vlastného oddelenia, ale aj v celej spoločnosti. 
Pretože logistika je len jedna časť a je dôležité, aby 
celá spoločnosť fungovala ako jeden orchester. Ne-
môžem sa teda sústrediť iba na vlastné ciele, ale 
musím zohľadňovať aj prácu svojich kolegov.

Čo bolo pre vás východiskom pri 
následnom zavádzaní zmien?

V druhom kroku som šiel po dátach. Snažil som sa 
zistiť, aké rôzne ukazovatele a čísla máme k dis-

FOTO: Správca zálohového systému

V našej práci 
potrebujeme ľudí, 

ktorí rozumejú 
nielen doprave, 

ale aj dátam.



O moderných technológiách, automatizácii, digitalizácii a robotizácii 
logistických aj výrobných procesov píšeme na našej webovej stránke. 
Viac informácií nájdete na www.systemylogistiky.sk.
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pozícii. Treba pripomenúť, že Správca zálohového 
systému vznikol prakticky bez dát. Nebola jasná 
predstava o tom, do akej miery budú napríklad 
naplnené jednotlivé vrecia alebo koľko bude po-
trebných odberných miest. Z pohľadu logistiky je 
rozdiel, či ich je tisíc alebo tritisíc. Nevedeli sme 
ani koľko obalov vyzbierame z jednotlivých odber-
ných miest. Takže pre mňa bolo dôležité získať čo 
najlepší prehľad. Zaviedli sme reportovací nástroj 
Power BI, ktorý sme prepojili s naším ERP systé-
mom tak, aby sme na dennej báze videli, čo sa kde 
deje. Dnes vďaka tomu vieme spätne sledovať, koľ-
ko áut bolo nasadených v ktorom 
regióne a aká bola ich vyťaženosť. 
Tretím krokom bolo, samozrejme, 
vybudovanie vlastného tímu.

Aký veľký je v súčasnosti 
váš tím a na aké 
činnosti sa ľudia v ňom 
špecializujú?

V našej práci potrebujeme ľudí, 
ktorí rozumejú nielen doprave, ale 
aj dátam. V súčasnosti mám troch 
kolegov, ktorí reportujú priamo mne. Jeden z nich 
má na starosti riadenie projektov, ďalší zodpove-
dá za chod dispečingu a tretí je dátový analytik. 
Dispečing tvorí päť ľudí, ktorí sa venujú aj call cen-
tru a plánovaniu. Okrem vlastných zamestnancov 
využívame aj služby externých spolupracovníkov, 

ktorí nám pomáhajú nastaviť informačný systém 
tak, aby bol dátový tok plynulý a presný.

Do akej miery ste sa pri nastavovaní 
systému mohli oprieť o skúsenosti 
s prevádzkou zálohových systémov 
v zahraničí?

Náš systém sa asi najviac podobá zálohovaniu oba-
lov v Estónsku. Ukazovatele ako počet obyvateľov, 
hustota obyvateľstva, infraštruktúra a obchodná 
sieť sú v pobaltských krajinách podobné ako na 

Slovensku. Ale mal som tú česť 
počúvať aj skúsenosti ľudí z Litvy, 
Maďarska, Rakúska, Nórska, zo 
Švédska, z Českej republiky. Je to 
komunita odborníkov otvorených 
a zapálených pre túto vec, pričom 
je to v čomsi iné ako v iných od-
vetviach. Nestretol som sa s tým, 
že by niekto nezdieľal informáciu 
alebo sa odmietol stretnúť. Sú to 
ľudia hrdí, že sú súčasťou záloho-
vého systému.

Takže je to odvetvie postavené viac 
na spolupráci než na vzájomnej 
konkurencii?

Prepojenie medzi jednotlivými krajinami je veľmi 
živé a vzájomne sa učíme. To, čím pre nás boli 

Nórsko, Švédsko a Estónsko, to sme dnes my pre 
Českú republiku, Rakúsko a Maďarsko. Spoločne 
hľadáme odpovede na ľahké aj ťažké otázky a na 
konci každá krajina zavedie systém podľa seba. 
Dôležité je vzájomne si vymieňať skúsenosti, hovo-
riť s čím sa stretávame, v čom spočívajú výzvy. Aj 
slovenský systém je v mnohom špecifi cký a zároveň 
nie je vytesaný do kameňa. Snažíme sa ho naďalej 
rozvíjať tak, aby bol dlhodobo udržateľný systém 
a aj jeho logistika.

Aké procesy tvoria logistiku 
Správcu zálohového systému?

Prvý proces je zvoz z odberných miest. Nasleduje 
spracovanie v jednotlivých medziskladoch a zliso-
vanie plastových fl iaš do väčších blokov, alebo ple-
choviek do big-bagov. Tretím procesom je presklad-
nenie z medziskladov transfermi do triediaceho 
centra. V mojej pôsobnosti je aj nákup spotrebné-
ho materiálu, ako sú napríklad vrecia. Snažíme sa 
o to, aby boli ekologickejšie a ich celková spotreba 
nižšia. Manipulácia s vrecami rozhoduje o úspechu 
logistiky. V podstate nevozíme hmotnosť, ale ob-
jem, aj keď sú tie obaly na 98 percent zlisované. 
Pri zbere rádovo miliardy kusov je to takto význam-
ne efektívnejšie, ako keby obaly končili nafúknuté 
v žltých kontajneroch.

Aká veľká je dnešná sieť 
odberných miest?

V mojej práci je potrebná schopnosť 
improvizovať a hľadať riešenia a inšpiráciu 

v zahraničí. Snažím sa zistiť, ktoré veci fungujú 
a ako ich možno vzájomne skĺbiť. Procesy 
v logistike sú viac-menej dané, ale musím 
hľadať najlepší spôsob, ako ich načasovať, 

vyberať technológie, ktoré použijeme, a takisto 
hľadať ľudí, ktorí to umožnia.

Je to logistika veľkej a neštandardnej 
masy. Bol som zvyknutý pracovať 
s kartónmi, kusmi a konkrétnym 

objemom, ktorý tu nemáme. 
Lisovaním sa mení tvar, pričom 
len zachytená voda môže navýšiť 
hmotnosť aj o niekoľko percent. 

Pracujeme s materiálom, ktorý nie je 
ani sypký, ani presný.

Dáta o jazdách a vyťaženosti vozidiel zbierame 
a analyzujeme sami. Chceme byť srdce 

a mozog celého systému. Zastávam tento 
variant z dôvodu, že ak ste v procese rozvoja, 
ešte presne neviete, čo budete potrebovať. Ale 
tým, že máte pod kontrolou všetky dáta, viete 

rýchlo reagovať. Outsourcing by nás pripravil 
o tento ucelený pohľad.

Mal som tú česť počúvať skúsenosti ľudí 
z Litvy, Maďarska, Rakúska, Nórska, zo 

Švédska, z Českej republiky. Je to komunita 
odborníkov otvorených a zapálených pre 

túto vec, pričom je to v čomsi iné ako 
v iných odvetviach. Nestretol som sa s tým, 
že by niekto nezdieľal informáciu alebo sa 
odmietol stretnúť. Sú to ľudia hrdí, že sú 

súčasťou zálohového systému.

Niekoľko myšlienok Jána Franeka:

Spolupracujeme 
s dodávateľmi, 
ktorí využívajú 

už zavedenú 
� otilu, aby sme 

nevytvárali ďalšiu 
potrebu vozidiel.

Interview

O LOGISTIKE S JÁNOM FRANEKOM
Na Slovensku sa každoročne predá miliarda nápojov 
v PET fľašiach a plechovkách. Materiál možno recyklovať, 
podmienkou je však efektívny zber. Slovensko urobilo 
od zavedenia systému zálohovania veľký krok vpred. 
Deväť z desiatich obalov sa vráti do systému. Bola to 
tmavá cesta, no vďaka vyhodnocovaniu dát sa stáva 
prehľadnejšou, hovorí riaditeľ logistiky neziskovej 
organizácie Správca zálohového systému Ján Franek.

Rozhovor pripravil Vladimír Maťo

Logistiku 
zálohovacieho
systému s pomocou 
dát rozvíjame 
k udržateľnosti

V logistike pôsobíte dlho, riadili ste ju 
však v iných odvetviach. Prečo ste sa 
rozhodli prijať výzvu riadiť logistiku 
práve u Správcu zálohového systému?

Dlhé roky som pôsobil v FMCG segmente, teda skôr 
vo výrobno-obchodnom odvetví. Táto príležitosť ma 
zaujala svojou povahou. Niežeby mi v predchádza-
júcom zamestnaní chýbal cieľ. Mal som však potre-

bu vyskúšať niečo, čo nepoznám, 
a dostať sa tak zo svojej komfort-
nej zóny. Toto moje očakávanie sa 
naplnilo, pretože v mojej súčasnej 
práci je vo väčšej miere potrebná 
schopnosť improvizovať a hľadať 
riešenia a inšpiráciu v zahraničí. 
Snažím sa zistiť, ktoré veci fungujú 
a ako ich možno vzájomne skĺbiť. 
Procesy v logistike sú viac-menej 

dané, ale musím hľadať najlepší spôsob, ako ich 
načasovať, vyberať technológie, ktoré použijeme, 
a takisto hľadať ľudí, ktorí to umožnia. Je to neustá-
le hľadanie riešení, ktoré v mnohých prípadoch za-
tiaľ nie sú vyvinuté tak, ako je to v iných odvetviach.

Vy ste sa k Správcovi zálohového 
systému pridali minulý rok na jeseň, 
teda v období, keď už bola ukončená 
prípravná fáza a systém bol spustený. 
V akom stave ste ho našli z pohľadu 
logistiky?

V prvom rade musím zložiť klobúk pred prácou 
kolegov a tým, že systém vôbec funguje. Treba si 
uvedomiť, že celý tím mal iba desať mesiacov času 
na prípravu. Počas toho obdobia bolo potrebné vy-
budovať organizačnú štruktúru, zaviesť informač-
ný systém a digitalizovať procesy, rovnako ako aj 
nadviazať komunikáciu s partnermi a distribútormi. 
Logistika je jedna časť toho celku, aj keď samozrej-
me veľká časť. V čase môjho nástupu bola v ta-
kej kondícii, v ktorej systém dokázal prežiť. Mojou 
úlohou sa však stalo pozrieť sa na ňu z pohľadu 
optimalizácie procesov, nastavenia ľudských zdro-
jov a posúdenia, ako najlepšie dokážeme využiť 
informačné systémy.

Aké boli vaše prvé kroky z pozície 
riaditeľa logistiky?

Prvé a najdôležitejšie vždy je dôkladne sa zoznámiť 
s prostredím. Spoznať ľudí okolo seba nielen v rám-
ci vlastného oddelenia, ale aj v celej spoločnosti. 
Pretože logistika je len jedna časť a je dôležité, aby 
celá spoločnosť fungovala ako jeden orchester. Ne-
môžem sa teda sústrediť iba na vlastné ciele, ale 
musím zohľadňovať aj prácu svojich kolegov.

Čo bolo pre vás východiskom pri 
následnom zavádzaní zmien?

V druhom kroku som šiel po dátach. Snažil som sa 
zistiť, aké rôzne ukazovatele a čísla máme k dis-

FOTO: Správca zálohového systému

V našej práci 
potrebujeme ľudí, 

ktorí rozumejú 
nielen doprave, 

ale aj dátam.



Fotogalériu nájdete na webe
www.systemylogistiky.sk.
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Interview: JÁN FRANEK

V súčasnosti je na Slovensku približne 3 200 od-
berných miest. Tam patria RVM stroje, teda záloho-
maty, ktoré zo zákona musia mať predajne s viac 
ako tristo metrami štvorcovými predajnej plochy. 
Táto časť odbernej siete sa zrejme už tak dynamic-
ky rozvíjať nebude. Pribúdať však budú dobrovoľné 
odberné miesta, napríklad v menších predajniach, 
v ktorých sa zbierajú nestlačené obaly do vriec. 
Ďalej aj alternatívne odberné miesta, ktoré vznika-
jú napríklad aj na letných festivaloch, športových 
podujatiach, kúpaliskách alebo vo fi rmách s pitným 
režimom, kde sa hromadia nápojové obaly.

Naďalej evidujete záujem menších 
obchodov zapojiť sa do systému?

Neustále posudzujeme nejaké žiadosti, máme 
však aj vlastné pravidlá. Na jednej strane chce-
me byť transparentní a nikoho nediskriminujeme, 
ale musíme byť aj efektívni. Nemôžeme vyhovieť 
každému, pretože každé odberné miesto zname-
ná manipuláciu, a teda aj náklady navyše. V sú-
časnosti sa preto snažíme najmä o pokrytie miest, 
kde spotrebiteľ nemá vo svojom blízkom okolí 
možnosť zálohovať. Nemá totiž zmysel zavádzať 
odberné miesta v mestách, ak sa ich už v okolí na-
chádza dvadsať ďalších. Sústredíme sa na oblasti, 
kde ešte odberné miesta dostatočne rozšírené nie 

Do budúcna sa budeme snažiť o to, aby autá boli 
čoraz menšie. Na základe dát už dnes vieme, že 
nepotrebujeme napríklad kamión s celkovou hmot-
nosťou osemnásť, ale ani dvanásť ton. Zároveň 
budeme testovať špeciálne smetiarske vozidlo, 
uspôsobené práve na zber PET fl iaš. Logika je jed-
noduchá, zmestí sa doň štyrikrát viac kusov ako 
štandardných vriec a do štandardného vozidla. Tes-
tovanie by sme chceli spustiť už v septembri. V prí-
pade, že nám ten spôsob práce bude vyhovovať, tak 
by sme mohli investovať napríklad do takýchto vo-
zidiel. Ale nevidím tu priestor pre švédsky systém, 
kde gro tvoria smetiarske vozidlá. Môj predpoklad 
je, že na každom medzisklade by boli najviac dve 
alebo tri takéto vozidlá.

Napriek tomu, že využívate v doprave 
služby dodávateľov, samotnú 
organizáciu zberu realizujete vy?

Dáta o jazdách a vyťaženosti vozidiel zbierame 
a analyzujeme sami. Chceme byť srdce a mozog 
celého systému. Zastávam tento variant z dôvodu, 
že ak ste v procese rozvoja, ešte presne neviete, čo 
budete potrebovať. Ale tým, že máte pod kontrolou 
všetky dáta, viete rýchlo reagovať. Outsourcing by 
nás pripravil o tento ucelený pohľad. Je pre nás dô-
ležité vidieť, kde je koľko vyzbieraného materiálu 

sú, a snažíme sa tak službu sprístupniť všetkým 
ľuďom, ktorí chcú zálohovať.

Ako často musíte zvážať vyzbierané 
obaly z jednotlivých odberných miest?

Systém pracuje v režime online, a keď sa v odber-
ných miestach nazbiera určitý počet vriec, vysiela-
me vozidlo na zvoz. V budúcnosti to chceme zme-
niť, pretože dnes už máme k dispozícii historické 
dáta z jednotlivých odberných miest a na základe 
nameraných objemov môžeme nastaviť frekvenciu 
zvozov. K veľkým dodávateľom budeme naďalej jaz-
diť šesťkrát do týždňa, no k tým menším možno po-
stačí ísť dva- alebo trikrát. Naďalej pritom chceme 
byť schopní podľa potreby operatívne zareagovať.

Zálohomaty v nákupných reťazcoch 
vyzbierané obaly rovno zlisujú. Ako to 
funguje v prípade ručného zberu na 
dobrovoľných odberných miestach?

Do dobrovoľne zapojených predajní s ručným odbe-
rom zákazník príde s prázdnou fľaškou, predavač ju 
naskenuje a vloží do plastového vreca. Keď sa vre-
ce naplní, uzavrie ho plombou a nalepí naň čiarový 
kód. Takéto vrecia následne zvážame. Vyzbierané 
obaly z ručného odberu však tvoria len približne dve 
percentá celkového objemu. Väčšinu obalov vyzbie-
rame práve vďaka automatom, ktoré využíva aj veľa 
dobrovoľne zapojených menších predajní.

Pondelok a utorok je veľmi silný, druhá polovica 
týždňa je, naopak, slabšia. Zbierame od pondelka 
do soboty a nákupné zvyklosti spotrebiteľov sú 
také, že do obchodov chodia najčastejšie v piatok, 
v sobotu a v nedeľu. Tomu sa snažíme prispôsobo-
vať aj fl otilu vozidiel v teréne. V ročnej sezonalite 
máme na cestách mimo sezony v priemere možno 
75 vozidiel, zatiaľ čo v lete je to aj 105 vozidiel. Je 
to teda výrazný rozdiel.

Využívate na zber vlastnú fl otilu 
vozidiel alebo spolupracujete 
s dodávateľmi?

Naším strategickým cieľom teraz nie je mať vlast-
né vozidlá. Súvisí to s tým, že keď tento systém 
vznikal, nikto nevedel, aké vozidlá budú potrebné. 
V súčasnosti máme na Slovensku šesť alebo se-
dem kľúčových partnerov. Sú to spoločnosti, ktoré 
pracujú s nápojmi, takže sa snažíme využívať práve 
ich kapacity. Výhodou je, že sa nám vzájomne pre-
lína týždňová sezonalita, pretože oni majú prázdne 
autá práve v čase našej špičky v pondelok a v uto-
rok a plné ku koncu týždňa. Zároveň spolupracu-
jeme s dodávateľmi, ktorí využívajú už zavedenú 
fl otilu, aby sme nevytvárali ďalšiu potrebu vozidiel.

Čo vám o budúcej potrebe vozidiel 
naznačujú dáta, ktoré už máte 
k dispozícii? Budete výhľadovo 
potrebovať aj vlastné vozidlá?

z plechoviek a koľko PET fl iaš, pretože tak lepšie 
ovplyvníme potrebné zlepšenia.

Už ste naznačili, že z odberných 
miest putujú obaly do medziskladov. 
Ako vyzerá táto sieť?

Máme päť medziskladov, dve prekladiská a triediace 
centrum v obci Kočovce-Rakoľuby pri Novom Meste 
nad Váhom. Vďaka softvéru plánovania a dátam už 
vieme, kde sú najvhodnejšie lokality na umiestnenie 
medziskladov. Na začiatku roka sme napríklad otvo-
rili nový medzisklad v Strečne pri Žiline. V novembri 
budeme otvárať ďalší medzisklad v Novej Polhore 
medzi Prešovom a Košicami. Vďaka blízkosti medzis-
kladov dokážeme rýchlejšie uspokojiť distribútorov, 
teda jednotlivé odberné miesta, keďže nie je dobré, 
ak sa u nich vrecia kumulujú a zaberajú miesto.

Máte nejaké špecifi cké nároky 
na priestory, ktoré využívate 
ako medzisklad?

Špecifi cké nároky tam nie sú. Je to v podstate veľmi 
jednoduchá a vo veľkej miere manuálna činnosť. 
Vrecia totiž nemajú konkrétny tvar a vodiči ich ruč-
ne nakladajú aj vykladajú. Následne používame 
vysokozdvižné vozíky a pásy. Jedine vo veľkých 
kamiónoch pri transferoch používame podlahu, 
ktorá vytláča obaly z auta. Zvoz a vyskladnenie je 
prevažne ľudská práca.

Do akej miery je zálohovanie obalov 
sezonnou záležitosťou?

Dá sa povedať, že máme dve sezonality. Prvá je roč-
ná, pretože v letnom období objem PET fl iaš a ple-
choviek dramaticky rastie. Potom je to týždenná. 

Ján Franek v dátach

2003–2010 –   spoločnosť Danone 
Slovensko, Supply 
Chain Manager

2011–2015 –  spoločnosť Hyza a. s., 
riaditeľ logistiky 
a plánovania

2015–2022 –  spoločnosť Heineken 
Slovensko, S&OP and 
Planning Manager, 
neskôr CS&Logistic
Director

2022 – spoločnosť Dr.Max 
Slovensko, Supply 
Chain Director

2022–súčasnosť 
–  nezisková organizácia 

Správca zálohového 
systému, riaditeľ 
logistiky
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Ako vyzerá ďalšie spracovanie 
obalov v medziskladoch a ich transfer 
do triediaceho centra?

PET fľaše zhutňujeme do väčších 
blokov a plechovky presypávame 
do big-bagov. Vďaka tomu potrebu-
jeme na ich prevoz menej kamió-
nov. V triediacom centre PET fľaše 
triedime podľa farby a rovnako ako 
plechovky ich spájame do väčších 
blokov. Tie smerujú na ďalšie spraco-
vanie k odberateľom-recyklátorom.

Aký veľký je na trhu dopyt 
po týchto komoditách?

Výrobcovia nápojov a nápojových obalov majú emi-
nentný záujem odoberať takto vyzbierané nápojo-
vé obaly. Majú totiž rozšírenú zodpovednosť, takže 
chcú tento materiál odoberať primárne od nás, aby 
zabezpečili takzvaný PET2PET alebo CAN2CAN cyk-
lus. Aby mali istou, že recyklované materiály pochá-
dzajú práve z nápojových obalov.

Dnes máme na Slovensku funkčný 
systém, ktorý už prešiel nejakým 
vývojom. Kam ste sa dopracovali 
v miere návratnosti zálohovaných 
obalov?

Tento rok je návratnosť na úrovni 88 percent a celko-
vo od spustenia systému je to 77 percent obalov uve-

V logistike pracujem viac ako 23 rokov a prešiel 
som všetkými pozíciami od skladníka až po riade-
nie logistiky v nadnárodnej spoločnosti. Aj vďaka 
tomu sa snažím mať nadhľad a nedať sa rozhodiť 
problémami. Je dôležité zachovať pokoj, no zároveň 
nestrácať vášeň.

V čom je táto práca odlišná 
v porovnaní s vašimi predchádzajúcimi 
zamestnaniami?

Je to logistika veľkej a neštandardnej masy. Bol 
som zvyknutý pracovať s kartónmi, kusmi a kon-
krétnym objemom, ktorý tu nemáme. Lisovaním sa 
mení tvar, pričom len zachytená voda môže navýšiť 
hmotnosť aj o niekoľko percent. Pracujeme s mate-
riálom, ktorý nie je ani sypký, ani presný. Navyše ten 
systém nie je možné zastaviť. Aj pri systémovom 
zastavení sa na prevádzkach neprestávajú kopiť 
obaly. Zmenou je aj to, že vo výrobných fi rmách sme 
mali na konci dňa vždy prázdne auto. Tu je to na-
opak, čo úplne mení pohľad na organizáciu práce 
napríklad v oblasti časovania príchodov vozidiel do 
medziskladov tak, aby nevznikali zápchy.

dených výrobcami na trh. To hodnotíme v kontexte 
veľmi krátkeho času jeden a pol roka veľmi pozitívne 
a môžeme povedať, že tá návratnosť je vysoká.

Kde vidíte svoje ďalšie méty 
v oblasti rozvíjania systému 
zálohovania obalov na 
Slovensku a jeho logistiky?

Ako som už spomenul, z pohľadu 
logistiky je to pokračovanie v digita-
lizácii a vytvorenie systémového zbe-
ru. Zároveň je to dokončenie siete 
medziskladov, ktorá je už vymyslená 
a, v úvodzovkách, stačí ju len zreali-
zovať. V oblasti rozširovania odbernej 

siete je to zameranie sa na rôzne alternatívne spô-
soby odberu mimo predajní a aj čerpacie stanice.

Z manažérskeho pohľadu, ktoré 
zručnosti a skúsenosti ste si priniesli 
z predchádzajúceho pôsobenia, 
aj v nadnárodných spoločnostiach?

Mám veľmi rád digitalizáciu, pretože čísla neklamú 
a sú dôležité pre všetky formy rozhodovania. Tiež 
projektové riadenie, pretože musíme doťahovať 
množstvo projektov za krátky čas. Aj zavedenie 
systému plánovania trvalo niekoľko mesiacov od 
tendra do spustenia. Je potrebné zapáliť ľudí pre 
vec, nastaviť očakávania a zdroje. Ale aj tímového 
ducha a ťah na výsledok. Mám rád diskusiu a vo 
svojom tíme ľudí, ktorých baví vymýšľať riešenia. 

Opýtajte sa 
Jána Franeka

systemylogistiky@atoz.sk

systemylogistiky.sk

systemylogistiky

systemylogistiky
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všetky formy 
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Fotogalériu nájdete na webe
www.systemylogistiky.sk.
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Interview: JÁN FRANEK

V súčasnosti je na Slovensku približne 3 200 od-
berných miest. Tam patria RVM stroje, teda záloho-
maty, ktoré zo zákona musia mať predajne s viac 
ako tristo metrami štvorcovými predajnej plochy. 
Táto časť odbernej siete sa zrejme už tak dynamic-
ky rozvíjať nebude. Pribúdať však budú dobrovoľné 
odberné miesta, napríklad v menších predajniach, 
v ktorých sa zbierajú nestlačené obaly do vriec. 
Ďalej aj alternatívne odberné miesta, ktoré vznika-
jú napríklad aj na letných festivaloch, športových 
podujatiach, kúpaliskách alebo vo fi rmách s pitným 
režimom, kde sa hromadia nápojové obaly.

Naďalej evidujete záujem menších 
obchodov zapojiť sa do systému?

Neustále posudzujeme nejaké žiadosti, máme 
však aj vlastné pravidlá. Na jednej strane chce-
me byť transparentní a nikoho nediskriminujeme, 
ale musíme byť aj efektívni. Nemôžeme vyhovieť 
každému, pretože každé odberné miesto zname-
ná manipuláciu, a teda aj náklady navyše. V sú-
časnosti sa preto snažíme najmä o pokrytie miest, 
kde spotrebiteľ nemá vo svojom blízkom okolí 
možnosť zálohovať. Nemá totiž zmysel zavádzať 
odberné miesta v mestách, ak sa ich už v okolí na-
chádza dvadsať ďalších. Sústredíme sa na oblasti, 
kde ešte odberné miesta dostatočne rozšírené nie 

Do budúcna sa budeme snažiť o to, aby autá boli 
čoraz menšie. Na základe dát už dnes vieme, že 
nepotrebujeme napríklad kamión s celkovou hmot-
nosťou osemnásť, ale ani dvanásť ton. Zároveň 
budeme testovať špeciálne smetiarske vozidlo, 
uspôsobené práve na zber PET fl iaš. Logika je jed-
noduchá, zmestí sa doň štyrikrát viac kusov ako 
štandardných vriec a do štandardného vozidla. Tes-
tovanie by sme chceli spustiť už v septembri. V prí-
pade, že nám ten spôsob práce bude vyhovovať, tak 
by sme mohli investovať napríklad do takýchto vo-
zidiel. Ale nevidím tu priestor pre švédsky systém, 
kde gro tvoria smetiarske vozidlá. Môj predpoklad 
je, že na každom medzisklade by boli najviac dve 
alebo tri takéto vozidlá.

Napriek tomu, že využívate v doprave 
služby dodávateľov, samotnú 
organizáciu zberu realizujete vy?

Dáta o jazdách a vyťaženosti vozidiel zbierame 
a analyzujeme sami. Chceme byť srdce a mozog 
celého systému. Zastávam tento variant z dôvodu, 
že ak ste v procese rozvoja, ešte presne neviete, čo 
budete potrebovať. Ale tým, že máte pod kontrolou 
všetky dáta, viete rýchlo reagovať. Outsourcing by 
nás pripravil o tento ucelený pohľad. Je pre nás dô-
ležité vidieť, kde je koľko vyzbieraného materiálu 

sú, a snažíme sa tak službu sprístupniť všetkým 
ľuďom, ktorí chcú zálohovať.

Ako často musíte zvážať vyzbierané 
obaly z jednotlivých odberných miest?

Systém pracuje v režime online, a keď sa v odber-
ných miestach nazbiera určitý počet vriec, vysiela-
me vozidlo na zvoz. V budúcnosti to chceme zme-
niť, pretože dnes už máme k dispozícii historické 
dáta z jednotlivých odberných miest a na základe 
nameraných objemov môžeme nastaviť frekvenciu 
zvozov. K veľkým dodávateľom budeme naďalej jaz-
diť šesťkrát do týždňa, no k tým menším možno po-
stačí ísť dva- alebo trikrát. Naďalej pritom chceme 
byť schopní podľa potreby operatívne zareagovať.

Zálohomaty v nákupných reťazcoch 
vyzbierané obaly rovno zlisujú. Ako to 
funguje v prípade ručného zberu na 
dobrovoľných odberných miestach?

Do dobrovoľne zapojených predajní s ručným odbe-
rom zákazník príde s prázdnou fľaškou, predavač ju 
naskenuje a vloží do plastového vreca. Keď sa vre-
ce naplní, uzavrie ho plombou a nalepí naň čiarový 
kód. Takéto vrecia následne zvážame. Vyzbierané 
obaly z ručného odberu však tvoria len približne dve 
percentá celkového objemu. Väčšinu obalov vyzbie-
rame práve vďaka automatom, ktoré využíva aj veľa 
dobrovoľne zapojených menších predajní.

Pondelok a utorok je veľmi silný, druhá polovica 
týždňa je, naopak, slabšia. Zbierame od pondelka 
do soboty a nákupné zvyklosti spotrebiteľov sú 
také, že do obchodov chodia najčastejšie v piatok, 
v sobotu a v nedeľu. Tomu sa snažíme prispôsobo-
vať aj fl otilu vozidiel v teréne. V ročnej sezonalite 
máme na cestách mimo sezony v priemere možno 
75 vozidiel, zatiaľ čo v lete je to aj 105 vozidiel. Je 
to teda výrazný rozdiel.

Využívate na zber vlastnú fl otilu 
vozidiel alebo spolupracujete 
s dodávateľmi?

Naším strategickým cieľom teraz nie je mať vlast-
né vozidlá. Súvisí to s tým, že keď tento systém 
vznikal, nikto nevedel, aké vozidlá budú potrebné. 
V súčasnosti máme na Slovensku šesť alebo se-
dem kľúčových partnerov. Sú to spoločnosti, ktoré 
pracujú s nápojmi, takže sa snažíme využívať práve 
ich kapacity. Výhodou je, že sa nám vzájomne pre-
lína týždňová sezonalita, pretože oni majú prázdne 
autá práve v čase našej špičky v pondelok a v uto-
rok a plné ku koncu týždňa. Zároveň spolupracu-
jeme s dodávateľmi, ktorí využívajú už zavedenú 
fl otilu, aby sme nevytvárali ďalšiu potrebu vozidiel.

Čo vám o budúcej potrebe vozidiel 
naznačujú dáta, ktoré už máte 
k dispozícii? Budete výhľadovo 
potrebovať aj vlastné vozidlá?

z plechoviek a koľko PET fl iaš, pretože tak lepšie 
ovplyvníme potrebné zlepšenia.

Už ste naznačili, že z odberných 
miest putujú obaly do medziskladov. 
Ako vyzerá táto sieť?

Máme päť medziskladov, dve prekladiská a triediace 
centrum v obci Kočovce-Rakoľuby pri Novom Meste 
nad Váhom. Vďaka softvéru plánovania a dátam už 
vieme, kde sú najvhodnejšie lokality na umiestnenie 
medziskladov. Na začiatku roka sme napríklad otvo-
rili nový medzisklad v Strečne pri Žiline. V novembri 
budeme otvárať ďalší medzisklad v Novej Polhore 
medzi Prešovom a Košicami. Vďaka blízkosti medzis-
kladov dokážeme rýchlejšie uspokojiť distribútorov, 
teda jednotlivé odberné miesta, keďže nie je dobré, 
ak sa u nich vrecia kumulujú a zaberajú miesto.

Máte nejaké špecifi cké nároky 
na priestory, ktoré využívate 
ako medzisklad?

Špecifi cké nároky tam nie sú. Je to v podstate veľmi 
jednoduchá a vo veľkej miere manuálna činnosť. 
Vrecia totiž nemajú konkrétny tvar a vodiči ich ruč-
ne nakladajú aj vykladajú. Následne používame 
vysokozdvižné vozíky a pásy. Jedine vo veľkých 
kamiónoch pri transferoch používame podlahu, 
ktorá vytláča obaly z auta. Zvoz a vyskladnenie je 
prevažne ľudská práca.

Do akej miery je zálohovanie obalov 
sezonnou záležitosťou?

Dá sa povedať, že máme dve sezonality. Prvá je roč-
ná, pretože v letnom období objem PET fl iaš a ple-
choviek dramaticky rastie. Potom je to týždenná. 

Ján Franek v dátach

2003–2010 –   spoločnosť Danone 
Slovensko, Supply 
Chain Manager

2011–2015 –  spoločnosť Hyza a. s., 
riaditeľ logistiky 
a plánovania

2015–2022 –  spoločnosť Heineken 
Slovensko, S&OP and 
Planning Manager, 
neskôr CS&Logistic
Director

2022 – spoločnosť Dr.Max 
Slovensko, Supply 
Chain Director

2022–súčasnosť 
–  nezisková organizácia 

Správca zálohového 
systému, riaditeľ 
logistiky



Development

ZZamestnávatelia sa snažia bojovať s nepriazňou 
pracovného trhu zvyšovaním miezd a zavádzaním 
benefi tov. Dôležitými partnermi v tejto snahe sú aj 
developeri priemyselných nehnuteľností, ktorí aktív-
ne hľadajú spôsoby, ako zvýšiť kvalitu pracovného 
prostredia a tým motivovať uchádzačov o prácu 
hľadať zamestnanie práve u ich nájomcov. Ani dob-
rá dostupnosť, zelené prvky a ďalšie benefi ty však 
nestačia. Podľa expertov na trh práce je jediným 
účinným nástrojom podpora zamestnávania cudzin-
cov aj z tretích krajín. Vládne návrhy na rozšírenie 
programu národných víz pre zahraničných pracov-
níkov z vybraných odvetví sú pripravené. Medzi za-
mestnávateľmi však napriek tomu panuje skepsa, 
či budú opatrenia dostatočné, a silnejú obavy zo 
spomaľovania ekonomického rastu krajiny.

SITUÁCIA NA TRHU SA ZHORŠUJE
Problém s nedostatkom pracovnej sily nie je na 
Slovensku nový. Firmy vo väčšine odvetví s ním 
zápasia už roky, avšak dáta naznačujú, že trend 
nedostatku kvalifikovaných uchádzačov o prá-
cu má rastúcu krivku. Reprezentatívny prieskum 
ČSOB banky, ktorý realizovala v štvrtom kvartáli 
roka 2021 na vzorke 400 respondentov, indikoval, 
že problém s nájdením zamestnancov má na Slo-
vensku až 48 percent podnikov. Vo väčšej miere 
sa s týmto problémom stretávali väčšie podniky. 
Až 55 percent fi riem s obratom nad 200-tisíc eur 
ročne deklarovalo, že záujemcov o prácu na trhu 
nie je dostatok. Z pohľadu odvetví zasiahol nedo-
statok pracovnej sily najmä fi rmy z oblasti dopravy 

Rozvoj podnikania na Slovensku kom-
plikuje nedostatok kvalifi kovanej pra-
covnej sily. Práve doprava a logistika 
patria v tomto smere k najviac postihnu-
tým odvetviam. Neobsadené pracovné 
miesta počítajú na tisícky a riešenie je 
v nedohľadne. Demografi cký vývoj na-
značuje, že počet obyvateľov Slovenska 
v produktívnom veku čaká do roku 2060 
dramatický pokles. Do tohto roku podľa 
prepočtov demografov ubudne na Sloven-
sku takmer milion ľudí vo veku od 15 do 
64 rokov. Naopak, ľudí v poproduktívnom 
veku výrazne pribudne.

Článok pripravil Vladimír Maťo

NÁJSŤ ZAMESTNANCOV JE ŤAŽKÉ. 
KVALITNÉ PRACOVISKO MÔŽE 
BYŤ VÝHODOU
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a skladovania, kde až 79 percent respondentov 
deklarovalo takúto skúsenosť.

Typickým príkladom odvetvia, v ktorom kvalifi ko-
vaná pracovná sila dlhodobo chýba, je cestná ná-
kladná doprava. Združenie autodopravcov Česmad 
upozorňuje na nedostatok šoférov dlhodobo, avšak 
v uplynulých rokoch poznačených pandémiou ko-
ronavírusu sa ešte prehĺbil. Časť šoférov na túto 
prácu rezignovala aj pre pandemické reštrikcie. 
Podľa odhadov združenia chýba na slovenskom 
trhu viac ako 10-tisíc šoférov ná-
kladných vozidiel, čo sa prejavuje 
aj výpadkami kapacít cestnej do-
pravy a meškaním dodávok.

V závere augusta tohto roku zverej-
nila svoj odhad miery nedostatku 
pracovnej sily na slovenskom pra-
covnom trhu aj Asociácia perso-
nálnych agentúr Slovenska (APAS). 
Personalisti pritom naznačujú, že kríza pracovného 
trhu sa naďalej prehlbuje. „Približne 75 percent 
slovenských fi riem nevie už dnes nájsť vhodnú 
pracovnú silu a očakáva sa, že problém s nedostat-
kom ľudí sa bude naďalej prehlbovať vo všetkých 
oblastiach,“ zdôrazňuje Zuzana Rumiz, prezident-
ka APAS. Dodáva, že práve nedostatok pracujúcich 
predstavuje pre slovenskú ekonomiku veľké riziko.

„Naše aktivity na Slovensku aktuálne sústredíme 
do bezprostredného okolia Bratislavy. Vnímame, že 
v tomto regióne je nezamestnanosť dlhodobo nízka 
a niektorí naši zákazníci teda môžu mať s náborom 
zamestnancov problémy,“ priznáva Jakub Randa, 
manažér pre lízing a zákaznícku skúsenosť spoloč-
nosti Prologis na Slovensku.

FIRMY SA DOSTÁVAJÚ POD TLAK
Pri výbere lokality ďalšieho developmentu sú de-
veloperské fi rmy nútené čoraz viac zvažovať práve 
dostupnosť pracovnej sily. „Pri plánovaní našich 
projektov zohľadňujeme, samozrejme, aj faktor do-
stupnosti pracovnej sily v konkrétnom regióne. Je 
pre nás dôležité, aby naši nájomcovia mali prístup 
ku kvalifi kovanej pracovnej sile, pretože úspech 
celej priemyselnej zóny je výrazne ovplyvnený kva-
litou pracovnej sily. Preto sa snažíme spolupraco-
vať s miestnymi partnermi a orgánmi na podporu 
vzdelávania, aby sme mohli efektívne zodpovedať 
potrebám našich nájomcov,“ vysvetľuje Erik Ivanič-
ko, riaditeľ spoločnosti Panattoni na Slovensku.

V niektorých regiónoch pritom ide zo strany deve-
loperov o prakticky neriešiteľný problém. Napriek 
tomu, že potenciálni nájomcovia majú záujem in-
vestovať do rozširovania svojich kapacít, situácia 
na trhu im to neumožňuje. „Súčasný stav pracov-
ného trhu je pre všetky sektory veľmi nepriaznivý, 
no zároveň stále evidujeme ekonomický rast a do-
pyt po industriálnych priestoroch, ktoré dokážu 
zlepšovať životnú úroveň regiónov. Zamestnáva-
telia prehodnocujú pod tlakom aktuálnej situácie 
pracovné podmienky, čo vnímam pozitívne v pro-
spech potenciálnych zamestnancov,“ poznamená-
va Z. Böhmová.

PRVORADÁ JE DOBRÁ DOSTUPNOSŤ
Prispieť k riešeniu problému s nedostatkom pra-
covnej sily sa snažia aj samotní developeri priemy-
selných a logistických nehnuteľností. Priemyselné 
a logistické haly zo svojej podstaty nie sú natoľko 
lákavým pracoviskom ako napríklad moderné kan-
celárske priestory, existujú však spôsoby, ako čas 
strávený prácou v nich spríjemniť. Jedným z ná-
strojov, ktoré developeri majú k dispozícii v snahe 
uľahčiť svojim nájomcom nábor zamestnancov, je 
vytváranie atraktívneho pracovného prostredia. 
„Okrem toho, že staviame haly a vytvárame pracov-
né miesta, budujeme tiež miesta pre život. Dbáme 
na to, aby naše parky boli pre ľudí dostupné a cel-
kové prostredie dávalo k práci aj pridanú hodno-
tu. Staviame pre klientov nové moderné priestory 
na kľúč, ktoré zohľadňujú meniace sa požiadavky 
a nároky zamestnancov na pracovné prostredie,“ 
hovorí Z. Böhmová z CTP.

Esenciálnym parametrom priemyselného parku, 
ktorý je ústretový voči potrebám zamestnancov, je 
podľa expertov z oblasti ich výstavby dobrá dostup-
nosť. „Dopravná dostupnosť je kritickým aspektom, 
a preto investujeme do infraštruktúry, ktorá zabez-
pečuje rýchle a pohodlné spojenie s hlavnými do-
pravnými uzlami. Na mnohých miestach v rámci 
dotknutého územia budujeme cyklotrasy, v rámci 
parkov zas zastrešené držiaky na bicykle,“ vyme-
núva E. Ivaničko z Panattoni. Samozrejmosťou je 
tiež dostatok parkovacích miest pre zamestnancov. 
„Areál je dostupný verejnou dopravou a nachádza 
sa v ňom ubytovňa, čerpacia stanica,“ dodáva 
J. Randa zo spoločnosti Prologis.

KRAJINA ROZDELENÁ 
DOPYTOM A PONUKOU
Chýbajúca pracovná sila sa tak stáva čoraz pev-
nejšie zatiahnutou brzdou ekonomického rastu. 
Aj rast fi riem, ktoré cítia dopyt po svojich tovaroch 
a službách, je limitovaný tým, či pracovné miesta 
v nových prevádzkach dokážu obsadiť a zabezpe-
čiť tak plynulosť výroby. Regionálne rozdiely pritom 
môžu byť značné. „Pravidelné prieskumy pracovnej 
sily v regiónoch, kde pôsobíme, sú samozrejmos-
ťou. Je to jedna z kľúčových otázok pre našich exis-
tujúcich, ale aj potenciálnych klientov,“ potvrdzuje 
Zdena Böhmová, HR manažérka CTP Slovensko.

Dostupnosť pracovnej sily sa v jednotlivých regió-
noch Slovenska výrazne líši. Nepomer medzi zá-
padnou a východnou časťou krajiny potvrdzujú aj 
ofi ciálne štatistiky Štatistického úradu Slovenskej 
republiky. V Košickom kraji bola v júli tohto roka 
miera nezamestnanosti na úrovni 6‚8 percenta 
a v susednom Prešovskom kraji na úrovni 6‚2 per-
centa. Na opačnej strane krajiny, v Bratislavskom 
kraji, evidujú úrady len 3‚1 percenta ľudí bez za-
mestnania. V Trnavskom kraji, kde je evidovaná 
nezamestnanosť na úrovni 3‚8 percenta, je nedo-
statok pracovnej sily podobne citeľný.

Mapa nezamestnanosti je pritom 
v príkrom rozpore s umiestnením 
priemyselných a logistických ne-
hnuteľností. Tie sú na Slovensku 
zastúpené nerovnomerne. Naj-
väčšie zastúpenie majú v Brati-
slavskom kraji, kde sa nachádza 
približne 50 percent všetkých 
priemyselných a logistických ne-
hnuteľností na Slovensku. Na 

druhom mieste je Trnavský kraj s približne 20 per-
centami. Na Prešovský a Košický kraj, naopak, pri-
padajú len približne dve percentá celkovej plochy 
priemyselných a logistických nehnuteľností. A tak 
kým na západe krajiny výrobné aj dopravné fi rmy 
medzi sebou súťažia o pracovníkov, na východe, 
kde je dostupnosť pracovnej sily vyššia, je voľných 
pracovných miest menej.

Dostupnosť pracovnej sily sa v jednotlivých regiónoch 
Slovenska výrazne líši.
FOTO: Adrian Sulyok, Unsplash

Tri štvrtiny � riem 
nemajú dosť ľudí

„Približne 75 percent slovenských fi riem nevie 
už dnes nájsť vhodnú pracovnú silu a očakáva 
sa, že problém s nedostatkom ľudí sa bude 
naďalej prehlbovať vo všetkých oblastiach. Si-
tuácia by sa mohla v tomto smere čiastočne 
zlepšiť, ak sa naplní prísľub ministerstva práce 
a sociálnych vecí, ktoré v reakcii na žiadosť za-
mestnávateľov plánuje v budúcom roku zvýšiť 
počet udelených národných víz pre vybrané 
skupiny občanov tretích krajín.“

ZUZANA RUMIZ
prezidentka

Asociácia 
personálnych 

agentúr 
Slovenska

Z POHĽADU ODVETVÍ 
ZASIAHOL NEDOSTATOK 
PRACOVNEJ SILY NAJMÄ 

FIRMY Z OBLASTI DOPRAVY 
A SKLADOVANIA.
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ZZamestnávatelia sa snažia bojovať s nepriazňou 
pracovného trhu zvyšovaním miezd a zavádzaním 
benefi tov. Dôležitými partnermi v tejto snahe sú aj 
developeri priemyselných nehnuteľností, ktorí aktív-
ne hľadajú spôsoby, ako zvýšiť kvalitu pracovného 
prostredia a tým motivovať uchádzačov o prácu 
hľadať zamestnanie práve u ich nájomcov. Ani dob-
rá dostupnosť, zelené prvky a ďalšie benefi ty však 
nestačia. Podľa expertov na trh práce je jediným 
účinným nástrojom podpora zamestnávania cudzin-
cov aj z tretích krajín. Vládne návrhy na rozšírenie 
programu národných víz pre zahraničných pracov-
níkov z vybraných odvetví sú pripravené. Medzi za-
mestnávateľmi však napriek tomu panuje skepsa, 
či budú opatrenia dostatočné, a silnejú obavy zo 
spomaľovania ekonomického rastu krajiny.

SITUÁCIA NA TRHU SA ZHORŠUJE
Problém s nedostatkom pracovnej sily nie je na 
Slovensku nový. Firmy vo väčšine odvetví s ním 
zápasia už roky, avšak dáta naznačujú, že trend 
nedostatku kvalifikovaných uchádzačov o prá-
cu má rastúcu krivku. Reprezentatívny prieskum 
ČSOB banky, ktorý realizovala v štvrtom kvartáli 
roka 2021 na vzorke 400 respondentov, indikoval, 
že problém s nájdením zamestnancov má na Slo-
vensku až 48 percent podnikov. Vo väčšej miere 
sa s týmto problémom stretávali väčšie podniky. 
Až 55 percent fi riem s obratom nad 200-tisíc eur 
ročne deklarovalo, že záujemcov o prácu na trhu 
nie je dostatok. Z pohľadu odvetví zasiahol nedo-
statok pracovnej sily najmä fi rmy z oblasti dopravy 

Rozvoj podnikania na Slovensku kom-
plikuje nedostatok kvalifi kovanej pra-
covnej sily. Práve doprava a logistika 
patria v tomto smere k najviac postihnu-
tým odvetviam. Neobsadené pracovné 
miesta počítajú na tisícky a riešenie je 
v nedohľadne. Demografi cký vývoj na-
značuje, že počet obyvateľov Slovenska 
v produktívnom veku čaká do roku 2060 
dramatický pokles. Do tohto roku podľa 
prepočtov demografov ubudne na Sloven-
sku takmer milion ľudí vo veku od 15 do 
64 rokov. Naopak, ľudí v poproduktívnom 
veku výrazne pribudne.

Článok pripravil Vladimír Maťo

NÁJSŤ ZAMESTNANCOV JE ŤAŽKÉ. 
KVALITNÉ PRACOVISKO MÔŽE 
BYŤ VÝHODOU
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BENEFITY VONKU AJ VNÚTRI
Okrem samotnej dostupnosti pracoviska je podľa 
developerov dôležitým faktorom aj kvalita pros-
tredia. „V parkoch sa nachádza množstvo zelene, 
chodníky, cyklotrasy, v Bratislave máme aj prvé wor-
koutové ihrisko dostupné tiež pre verejnosť žijúcu 
v okolí,“ hovorí Z. Böhmová z CTP Slovensko. Dôraz 
na kvalitu pracovného prostredia je pritom potrebné 
klásť nielen v exteriéri, ale aj v interiéri samotných 
hál. „Nájomcom ponúkame  riešenia na mieru, ako 
napríklad moderné kancelárie s priestorovou akus-
tikou či oddychové a fi tnes zóny. Samozrejmosťou 
je dostatok prirodzeného svetla a čistota v rámci 
priestorov haly, ako aj udržateľné a zelené prvky, 
ktoré prispievajú k pohodliu a trvalo udržateľnému 
rozvoju,“ hovorí E. Ivaničko. Dôležitými prvkami 
z hľadiska komfortu sú tiež čisté a udržiavané šatne 
a sanitárne priestory, dostupná a dostatočne vyba-
vená kuchyňa s jedálňou, ale aj maximálny dôraz na 
bezpečnosť pracovného prostredia.

Firmy, ktoré sa špecializujú na výstavbu a správu 
priemyselných parkov, neustále hľadajú nové spô-
soby, ako pobyt v nich spríjemniť. „V areáli sa na-
chádza aj ihrisko, na ktorom 
každoročne organizujeme fut-
balový turnaj pre zamestnan-
cov našich nájomcov. Okrem 
toho ich radi prekvapíme 
napríklad stánkom s bezplat-
nou zmrzlinou či vianočnými 
trhmi. Tieto aktivity spadajú 
pod našu iniciatívu PARKlife 
a veríme, že ide o účinný spô-
sob, ako urobiť z logistického parku príjemnejšie 
miesto, kam sa budú zamestnanci radi vracať,“ 
opisuje J. Randa zo spoločnosti Prologis.

Developeri kladú čoraz väčší dôraz nielen na kom-
fort samotných nájomcov a ich zamestnancov, ale 
tiež na komunity v okolí lokality parku. „Okrem 
toho, že v celom procese spolupracujeme s miest-

ktoré nie sú pre Slovákov atraktívne, je logickým 
krokom dovoz pracovníkov z cudziny. Pri občanoch 
Európskej únie, pri ktorých zamestnávaní nie je 
oproti našincom zásadný rozdiel, však naše fi rmy 
nedokážu konkurovať ostatným členským krajinám 
ani vo výške mzdy, ani v zamestnaneckých benefi -
toch. Väčšiemu náboru uchádzačov z krajín mimo 
EÚ zas bránia zle nastavené pravidlá.

„Hoci sa novelou zákona upravili podmienky za-
mestnávania pracovníkov zo zahraničia, tento pro-
ces sa zjednodušil a zrýchlil len v úzkom okruhu 
profesií. Na Slovensku však nedokážeme dlhodobo 
obsadiť ani ďalšie pracovné pozície, najmä v auto-
mobilovom priemysle a ďalších oblastiach výroby či 
logistiky, ale tiež v stavebníctve,“ upozorňuje Z. Ru-
miz z APAS. Tu je pri pracovníkoch z krajín mimo 
EÚ podľa nej najväčším problémom dlhý vízový pro-
ces. Kým slovenským zastupiteľstvám trvá vydanie 
takýchto víz aj pol roka, okolité krajiny, napríklad 
Poľsko, to dokážu už do týždňa.

„Situácia by sa mohla v tomto smere čiastočne zlep-
šiť, ak sa naplní prísľub ministerstva práce a sociál-
nych vecí, ktoré v reakcii na žiadosť zamestnávate-
ľov plánuje v budúcom roku zvýšiť počet udelených 

nymi samosprávami a zabezpečujeme maximum 
pre skvalitnenie prostredia a služieb našich par-
kov a ich okolia, zároveň tiež vyhľadávame spolu-
práce a podporujeme rôzne miestne organizácie 
so zameraním na vzdelávanie a športové aktivity 

detí a mládeže,“ vymenúva 
Z. Böhmová.

ĽUDÍ MUSÍME 
HĽADAŤ V CUDZINE
Experti z radov výrobných fi -
riem, dopravcov aj develope-

rov sa zhodujú, že problém s nedostatkom pracov-
ných síl sa stupňuje a ich vlastné možnosti čeliť 
situácii sú obmedzené. Zamestnávatelia naprieč 
odvetviami sa zhodujú, že hlavným iniciátorom rie-
šení by mal byť štát. Podľa Asociácie personálnych 
agentúr Slovenska je viacero oblastí, kde by zvýše-
ná aktivita štátu mohla priniesť úľavu. Prvou je zdĺ-
havý administratívny proces. Najmä pri pozíciách, 

Chýbajúci zamestnanci 
sú brzdou rastu

„Súčasný stav pracovného trhu je pre všetky 
sektory veľmi nepriaznivý, no zároveň stále 
evidujeme ekonomický rast a dopyt po in-
dustriálnych priestoroch, ktoré dokážu zlepšo-
vať životnú úroveň regiónov. Zamestnávatelia 
prehodnocujú pod tlakom aktuálnej situácie 
pracovné podmienky, čo vnímam pozitívne 
v prospech potenciálnych zamestnancov.“

ZDENA BÖHMOVÁ
HR manažérka, CTP Slovensko
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národných víz pre vybrané skupiny občanov tretích 
krajín,“ uviedla šéfka APAS. Podobné nariadenie, 
ktoré zjednodušilo život viacerým zahraničným pra-
covníkom u nás, je už na Slovensku v platnosti od 
začiatku apríla tohto roka. To sa však na rozdiel od 
aktuálneho návrhu zameriava na oblasť osobnej 
a nákladnej prepravy. Nariadenie počíta s udele-
ním 150 národných víz pre vodičov autobusov a až 
s päťtisíc vízami pre vodičov kamiónov. Hoci má od 
nového roka pribudnúť ďalších dvetisíc národných 
víz, podľa zamestnávateľov ani to stačiť nebude.

UCHÁDZAČOM CHÝBA KVALIFIKÁCIA
Druhým problémom je nevhodná alebo nedosta-
točná kvalifi kácia uchádzačov o prácu. Pri obsa-

dzovaní pracovných pozícií našincami nie je nízke 
fi nančné ohodnotenie jedinou prekážkou. Firmy 
často narážajú aj na problém nedostatočnej ale-
bo nevhodnej kvalifi kácie. Jeho 
riešenie má pritom viacero rovín, 
od často diskutovaných zmien 
v oblasti školstva, ktoré sú u nás 
zrejme ešte behom na dlhú trať, 
až po možnosti rekvalifikácie. 
„V tomto smere je základom 
úspechu zmena prístupu, a to 
ako u zamestnávateľov, tak aj 
u uchádzačov o prácu,“ vysvet-
ľuje Z. Rumiz z APAS. Zamestnávateľom odporúča 
prehodnotiť kritériá na uchádzačov v rámci výbero-
vých procesov a zároveň zvýšiť možnosti ich zaško-
ľovania, čo sa v mnohých prípadoch už deje.

Vytvárame čo najpríjemnejšie pracovisko

„Naše aktivity na Slovensku aktuálne sústredíme do bezprostredného okolia Bra-
tislavy. Vnímame, že v tomto regióne je nezamestnanosť dlhodobo nízka a niektorí 
naši zákazníci teda môžu mať s náborom zamestnancov problémy. Z pozície deve-
lopera sa im snažíme pomôcť napríklad tým, že robíme z Prologis Park Bratislava 
čo najpríjemnejšie pracovisko.“

JAKUB RANDA, manažér pre lízing a zákaznícku skúsenosť, Prologis
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Do tretice je negatívnym javom to, že mnohí za-
mestnanci majú obavu zo zmeny práce. V za-
mestnaní tak zotrvávajú aj napriek tomu, že ich 

súčasná práca nenapĺňa, alebo 
nie sú spokojní s ohodnotením. 
„V dnešných turbulentných ča-
soch dávajú mnohí prednosť 
istote, no počet voľných pracov-
ných miest nasvedčuje, že na 
takéto obavy nie je v súčasnosti 
dôvod. Nedostatok pracovníkov 
pritom nie je rovnaký ani vo všet-
kých oblastiach ekonomiky, ani 

vo všetkých oblastiach našej krajiny, takže vyššia 
ochota k zmene by mohla viesť k väčšej spokoj-
nosti zamestnancov aj zamestnávateľov,“ dodala 
šéfka APAS.

Ako hľadáte 
nových 

zamestnancov?

systemylogistiky@atoz.sk

systemylogistiky.sk

systemylogistiky

systemylogistiky

NAJMÄ PRI POZÍCIÁCH, 
KTORÉ NIE SÚ PRE 

SLOVÁKOV ATRAKTÍVNE, JE 
LOGICKÝM KROKOM DOVOZ 
PRACOVNÍKOV Z CUDZINY.
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a veríme, že ide o účinný spô-
sob, ako urobiť z logistického parku príjemnejšie 
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Aquapalace 
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Hotel Prague
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19. – 20. októbra 2023 2023

Obalové 
cunami je tu, 
ostaňte na vlne
V súčasnej dobe sa spojilo niekoľko narušení obalového ekosystému – európske aj lokálne regulácie, rastúce a neustále sa 

meniace požiadavky spotrebiteľov, raketovo sa zvyšujúce náklady, prevratné technické a technologické zmeny či pretrvávajúci 
nedostatok zamestnancov – a vytvorili vlnu pripomínajúcu cunami, ktorá sa rúti na obalový trh. Českí a slovenskí obaloví 

profesionáli ale nie sú náhodní víkendoví surferi – sme kráľmi vĺn. Zostaneme na nich poriadne vysoko, zdoláme aj tie najväčšie 
zlomy a posilnení sa vrátime do pokojných bielych vĺn pri brehu. A kongres OBALKO je miestom, kde sa schádzajú najlepší 
českí a slovenskí obaloví surferi, aby sa vzájomne hecovali a hľadali práve tú svoju vlnu, ktorú im nikto nedropne. Pripojte 

sa k stovkám ďalších obalových profesionálov na októbrovom kongrese OBALKO 11 a inšpirujte sa, motivujte sa a získavajte 
znalosti potrebné k úspešnej jazde na vlne veľkosti cunami, ktorá sa blíži k našim brehom.

Ďakujeme partnerom, ktorí sa pripojili k 11. ročníku ako prví:

PARTNER 
E-MAILOVEJ 
KOMUNIKÁCIE:

PARTNER TECHNIKY:

PARTNER DESIGNU:

HLAVNÝ MEDIÁLNY 
PARTNER:

MEDIÁLNI PARTNERI: ORGANIZÁTOR

PARTNER NÁPOJOV: PARTNER KÁVY: PARTNER PIVA:

STRIEBORNÍ PARTNERI:STRIEBORNÝ PARTNER 
A PARTNER TRIEDENIA:

ZLATÍ PARTNERI:

BRONZOVÍ PARTNERI: PARTNERI KONFERENCIE:

ŠPECIÁLNI 
PARTNERI:

POD ZÁŠTITOU:SPOLUPRACUJÚCE ORGANIZÁCIE:

0519-23_OBALKO_INZ03_SK_vlna11_2x240x340.indd   10519-23_OBALKO_INZ03_SK_vlna11_2x240x340.indd   1 14.09.2023   12:4514.09.2023   12:45



Pripravte sa na svoju jazdu na kongrese OBALKO. 
Ochutnajte konferenčný program 11. ročníka.

Inšpiratívna úvodná reč Aleša Valentu, olympijského  
víťaza v akrobatických skokoch na lyžiach:

SKOK DO NEZNÁMA 
Celý obalový trh čaká cunami nariadení, predpisov, technologických zmien a inovácií. Ako sa 
správne prichystať na tento skok do neznáma? Najlepšie s machrom, ktorý celý svoj doterajší 
život a prípravu dokáže perfektne zúročiť v skoku, ktorý trvá menej ako tri sekundy.

  Úvodným rečníkom kongresu OBALKO bude jeden z najúspešnejších a najcharizmatickej-
ších športovcov Aleš Valenta. Popíše, ako sa psychicky aj fyzicky nastaviť pred veľkou zme-
nou, ktorá vám má obrátiť život naruby – osobný, športový, manažérsky, podnikateľský.  
Dá vám recept, ako byť mentálne pripravený na obrovskú výzvu, v našom prípade cunami 
v obalovom priemysle.

Panelová diskusia s lídrami obalového trhu na hlavnú tému kongresu:

ZOSTANE PO OBALOVOM CUNAMI  
V PRIEMYSLE KAMEŇ NA KAMENI? 
Dopoludňajší panel ponúkne pohľad na súčasný stav a budúcnosť obalového priemys-
lu. Pri jednom stole zasadnú zástupcovia obchodníkov, výrobcov obalov, štátnej správy, 
profesijných organizácií či organizácií EPR, aby diskutovali o aktuálnych výzvach. Aké 
nariadenia mieria z Európskej únie do ČR a SR? Sú nastavené ciele realistické z pohľa-
du inštitucionálneho, technologického, ekonomického i spoločenského a politického? 
Ako do transformácie obalového priemyslu zapojiť širokú verejnosť? Ako sa očakávania 
regulátorov premietnu do budúcej podoby obalového trhu? Ako sa zmení vzťah medzi 
priemyslom, používateľmi obalových riešení a spotrebiteľmi? Dokážu sa české, slovenské a európske obalové spoločnosti vyrovnať 
s náporom technologických zmien a inovácií? Predefinuje nová legislatíva vzťah spotrebiteľov k obalom – z hľadiska spotreby, udr-
žateľnosti, marketingu i zážitku z produktu? Koľko bude „obalové cunami“ stáť a kto to zaplatí?

Čo sme pre vás pripravili?

Dve odborné prezentácie na hlavnú tému kongresu od tých  
najpovolanejších: Davida Surého, vrchného riaditeľa sekcie ochrany  
životného prostredia Ministerstva životného prostredia Českej  
republiky, a Zbyňka Kozla, generálneho riaditeľa AOS EKO-KOM.

Celý popoludňajší 
program konferencie 
zameraný na inovácie  
a „best practices“  
v balení.

Kompletný program nájdete na www.obalko.cz/program

Kongres OBALKO 11 sa koná už za mesiac. 
Registrácia je v plnom prúde a kapacita 
je obmedzená, tak si navoskujte dosku 
a rezervujte si svoje miesto ešte dnes: 

Vstup zadarmo pre výrobcov 
a distribútorov baleného tovaru.

www.obalko.cz/registrace
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Sklad a manipulácia

EEfektivita vnútornej logistiky skladu má mnoho 
podôb a jej dosiahnutie je pre každú prevádzku 
jedinečným procesom. Pri jej zvyšovaní je potreb-
né brať do úvahy okrem funkcie skladu aj jeho 
priestorové členenie, rozmiestnenie regálov a zón 
a načasovanie jednotlivých fáz logistických proce-
sov. „Dôležité pre dosiahnutie pozitívneho efektu 
je nielen podrobná znalosť jednotlivých techník, 
ale tiež podrobná a poctivá analýza všetkých sú-
vislostí a rámcových podmienok, v ktorých sa opat-
renie má použiť,“ hovorí Jozef Holota, process & 
systems development manager spoločnosti Agra-
na Beteiligungs-AG. Aj keď platí, že riešenia prínos-
né v jednej prevádzke nemusia byť automaticky 
účinné v inej, mnohé aspekty sa vo všeobecnosti 
prelínajú. „Účinnosť jednotlivých opatrení je závis-
lá od základných parametrov logistických systé-

ZVYŠOVANIE 
EFEKTIVITY STOJÍ 
NA POZNANÍ PROCESOV

mov – množstvo, veľkosť, hmotnosť prepravných 
jednotiek, štruktúra tovarových tokov, priestorová 
dispozícia,“ dodáva.

„Z opatrení, ktoré v rôznych podmienkach priniesli 
významný prínos v efektivite intralogistiky, som 
sa stretol napríklad s optimalizáciou trás a s tým 
súvisiaceho layoutu jednotlivých pracovísk, s nasa-
dzovaním automatizovaných skladových a vychys-
távacích riešení, s vytváraním špecializovaných zón 
v skladoch pre skupiny materiálov s podobnými 
charakteristikami logistických operácií, s dizajnom 
topografi e skladu podľa výkonnosti manipulačnej 
techniky, prestavovaním a rozfázovaním vychys-
távacej stratégie, s rekonfi guráciou riadiacich pa-
rametrov plánovania potrieb a zásob materiálu, 
dokonca aj stratégia a systémová podpora inven-

túr bola jedným z takýchto opatrení,“ vymenúva 
J. Holota. Všetky tieto techniky pri vhodnom pou-
žití prispievajú k plynulosti, spoľahlivosti a vyššej 
priepustnosti v podmienkach intralogistiky.

RIEŠENIA TKVEJÚ V KOMUNIKÁCII
Najlepšími radcami pri hľadaní spôsobov zefektív-
nenia vnútorných procesov v skade sú často sa-
motní zamestnanci. Práve ľudia, ktorí trávia celé 
dni v tomto prostredí, dokážu veľmi rýchlo odhaliť 
skryté nuansy a navrhnúť úpravy a zmeny, ktorými 
možno plynulosť práce zvýšiť často aj bez výrazných 
investícií. „Starý zaužívaný proces je potrebné kom-
pletne rozobrať a vyskladať ho nanovo s vyššou 
efektivitou. Mnohokrát sa pritom stačí iba spýtať 
a počúvnuť kolegov, ktorí dennodenne daný proces 
vykonávajú, a vziať si od nich inšpiráciu. Pretože 
sa jednoducho naň pozerajú inak,“ zdôrazňuje 
Vladislav Krasický, riaditeľ logistiky obchodného 
reťazca s elektronikou NAY.

Hľadanie úzkych miest a trecích plôch je o dôkladnom oboznámení sa s logistickými 
procesmi. Skvelým východiskom sú vždy dáta, netreba však zabúdať ani na skúsenosti 
zamestnancov, ktorí tieto procesy absolvujú každý deň. A hoci niektoré činnosti dnes 
dokáže uľahčiť automatizácia, ani tá nie je univerzálnym všeliekom. Nastaviť jemný me-
chanizmus intralogistiky tak, aby sa v ňom nestrácal čas, energia ani peniaze, vyžaduje 
pozornosť aj cit pre primeranosť.

Článok pripravil Vladimír Maťo

Inšpirácia pramení zo skúseností

„Starý zaužívaný proces je potrebné kompletne rozobrať a vyskladať ho nanovo 
s vyššou efektivitou. Mnohokrát sa pritom stačí iba spýtať a počúvnuť kolegov, 
ktorí dennodenne daný proces vykonávajú, a vziať si od nich inšpiráciu. Pretože 
sa jednoducho naň pozerajú inak.“

VLADISLAV KRASICKÝ
riaditeľ logistiky

NAY



29

Efektívna komunikácia a vytvorenie priestoru pre 
zdieľanie skúseností a názorov tak pomáhajú na-
chádzať vhodné riešenia. Ľudský faktor zohráva 
dôležitú úlohu prakticky vo všetkých typoch pre-
vádzok. „S výnimkou plnoautomatizovaných pre-
vádzok bude ľudský faktor vždy zohrávať veľmi 
významnú úlohu v oblasti efektivity. Pri známom 
‚keď dvaja robia to isté…‘ by sa mal každý vedúci 
logistiky snažiť o to, aby jeho tím bol motivovaný 
odovzdať svoj najlepší výkon a aby mal vytvore-
né vhodné podmienky. Dôraz na znalosti, najmä 
o predchádzaní prípadným chybám a ich riešení, je 
prirodzenou súčasťou tejto snahy,“ hovorí J. Holota.

TECHNOLÓGIA MÁ BYŤ ADEKVÁTNA
Dôležitou súčasťou zlepšovania procesov v in-
tralogistike je okrem samotných pracovníkov aj 
výber nástrojov, ktoré budú mať pri práci k dispo-
zícii. Tu prichádza k slovu manipulačná technika. 
Jej správny výber má na mieru efektivity zásad-

lačnú techniku podmienkam skladových priestorov 
a samotnej prevádzke, keďže každý typ manipu-
lačnej techniky je efektívny pre daný typ logistickej 

operácie,“ vysvetľuje M. Kozlov. 
„Napríklad nízkozdvižné vozíky 
sú priam určené na horizontál-
ny presun tovaru s nízkou spot-
rebou energie, ale nedokážu 
zakladať tovar v regáloch ako 
vysokozdvižné vozíky s výsuv-
ným zdvíhacím zariadením, kto-
ré sa vďaka svojej konštrukcii 
dokážu pohybovať v uličke me-

dzi regálmi so šírkou približne 2‚7 metra a zakladať 
tovar až do výšky 13 metrov,“ dodáva.

V neposlednom rade platí, že nie v každom type 
prevádzky je automaticky nevyhnutné zakúpiť 
všetku manipulačnú techniku do vlastníctva fi rmy. 
Najmä v prípade spoločností, kde je využívanie 
manipulačnej techniky nárazové alebo sezonne, 
prichádza do úvahy aj možnosť jej krátkodobého 

ný vplyv, a to ako z hľadiska časovej úspory, tak 
z hľadiska úspory nákladov. Tým najdôležitejším 
pri výbere správneho zloženia fl otily vozíkov je pr-
votná dôsledná analýza typov 
a parametrov prepravovaných 
tovarov a materiálov a toho, na 
aké jednotlivé logistické ope-
rácie sa bude manipulačná 
technika využívať. „Dôležité je 
komplexne prispôsobiť skladbu 
použitej manipulačnej techniky 
požiadavkám prevádzky, aby 
sa efektívne využil skladový 
priestor a zároveň sa minimalizovala spotreba elek-
trickej energie, ktorá sa v dnešnej dobe stáva re-
latívne drahou komoditou,“ pripomína produktový 
manažér spoločnosti Jungheinrich Martin Kozlov.

„Aj v prípade malých podnikov je dôležité vedieť, 
aký je predpokladaný tok tovaru, či už v počte pa-
liet, alebo nákladných vozidiel, ktoré sa naskladnia 
a vyskladnia. Ďalej je potrebné prispôsobiť manipu-

NAJLEPŠÍMI RADCAMI 
PRI HĽADANÍ SPÔSOBOV 

ZEFEKTÍVNENIA VNÚTORNÝCH 
PROCESOV V SKADE SÚ ČASTO 

SAMOTNÍ ZAMESTNANCI.

Správny výber manipulačnej techniky má na mieru efektivity vplyv aj z hľadiska časovej úspory, aj z hľadiska nákladov.
FOTO: Jungheinrich
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prenájmu. Takýto model jej zaobstarania môže mať 
významný prínos z hľadiska zvyšovania efektivity 
nákladov. „Na úvod si treba zodpovedať viacero 
otázok: Ako často potrebujem vozík? Aký typ mani-
pulácie chcem s vozíkom vykonávať? Aká je moja 
infraštruktúra? Je pravdepodobné, že typ produk-
tu, balenia a moje logistické toky sa po istej dobe 
môžu zmeniť?“ radí Norbert Martinec, manažér 
krátkodobého prenájmu a jazdených vozíkov v spo-
ločnosti Toyota Material Handling. „Pri potrebe dlh-
šieho používania manipulačnej techniky, možno 
dokonca vo viaczmennej prevádzke, je vhodné 
uvažovať o operatívnom lízingu s plnou servisnou 
starostlivosťou,“ dodáva.

AUTOMAT ELIMINUJE CHYBY
Pri úvahách o zvyšovaní efektivity intralogistiky už 
v súčasnosti nemožno opomenúť automatizáciu. 
Opäť platí, že implementácii automatizovaného 
riešenia musí nevyhnutne predchádzať dôsledná 
analýza jednotlivých procesov. „Pri návrhu automa-
tizovanej technológie je nutné zvážiť všetky aspekty 
konkrétneho projektu z hľadiska typu manipulač-
ných jednotiek, dispozičného priestoru, štruktúry 
objednávok a modelu pracovného času a z toho 
vyplývajúcej potrebnej výkonnosti technológie, a to 
všetko počas predpokladanej sezonnej, týždennej 
alebo dennej špičky,“ pripomína Ján Rindt, obchod-
ný riaditeľ spoločnosti Körber Logistics, a dodáva, 
že dôležité je tiež zohľadniť potrebné časy na za-
istenie pravidelnej údržby a v prípade technológií 
využívajúcich akékoľvek batériové články je nutné 
vziať do úvahy aj časy potrebné na dobitie batérií.

„Automatizácia prináša viacero nespochybniteľ-
ných prínosov, ktoré majú vysoko pozitívny dopad 
na automatizovaný proces. Medzi najväčšie príno-
sy patria najmä zníženie chybovosti, prevádzko-
vých nákladov, zvýšenie rýchlosti, kapacity a fl e-
xibility procesu,“ hovorí Marián Kováčik, Logistic 
Solutions Manager spoločnosti Toyota. „Nemalým 
prínosom k efektivite a bezpečnosti prevádzky je 

aj fakt, že vozíky sa pohybujú po vopred defi no-
vanej dráhe a počas chodu neustále monitorujú 
priestor v smere pohybu. Takto je eliminované 
riziko kolízie s obsluhou, technikou a zariade-
ním užívateľa. Bezpečnostný systém si poradí aj 
v kombinovanej prevádzke s manuálnymi vozíkmi 
a obsluhou,“ dodáva.

„Pri správnej implementácii vhodne zvolených 
modelov pre neexistenciu prestojov a potreby 
personálu je riešenie vždy efektívne. O tom, ako 
presne, rozhoduje samotná aplikácia. Všeobecne 
však môžeme povedať, že práve bezobslužné vo-
zíky, autonómne roboty a iné 
moderné prvky z oblasti auto-
matizácie robia intralogistiku 
efektívnejšou,“ hodnotí Peter 
Mancal, obchodno-technický 
manažér pre digitálne riešenia 
zo spoločnosti Jungheinrich.

Vyčísliť mieru dosahu imple-
mentácie autonómnych riešení 
na efektivitu v intralogistike je 
komplikované a závisí od konkrétneho prípadu. 
Štúdia spoločnosti Zebra Technologies publikova-
ná v roku 2022 však naznačuje, že implementácia 

autonómnych vozíkov môže viesť k zvýšeniu pro-
duktivity o 20 až 30 %, zníženiu nákladov o 10 až 
20 % a zlepšeniu bezpečnosti až o 50 %.

NÁVRATNOSŤ NIE JE OKAMŽITÁ
Spomínaná štúdia tiež konštatuje, že implemen-
tácia autonómnych vozíkov môže byť nákladná. 
Celkové náklady na implementáciu autonómnych 
vozíkov závisia od veľkosti skladu a od konkrétnych 
potrieb skladu a v niektorých prípadoch môžu byť 
vyššie ako potenciálne úspory. „Všeobecne sa dá 

povedať, že integráciou auto-
nómnych robotov alebo vozíkov 
je možné zvýšiť efektivitu, ale 
často to so sebou prináša vy-
soké vstupné náklady, ktoré sa 
môžu vrátiť až po dlhšej dobe 
prevádzky,“ súhlasí J. Rindt 
z Körber Logistics. „Medzi tieto 
náklady patrí aj určitá štandar-
dizácia procesov a manipulač-
ných jednotiek, ktorých výšku 

je na začiatku niekedy ťažké stanoviť. Bez tejto 
štandardizácie sa však dnešná automatizácia ne-
dokáže jednoducho zaobísť a je hlavnou prekážkou 

Základom je poctivá 
analýza

„Dôležité pre dosiahnutie pozitívneho efektu je 
nielen podrobná znalosť jednotlivých techník, 
ale tiež podrobná a poctivá analýza všetkých 
súvislostí a rámcových podmienok, v ktorých 
sa opatrenie má použiť.“

JOZEF HOLOTA
process & systems 

development manager
Agrana Beteiligungs-AG

IMPLEMENTÁCII 
AUTOMATIZOVANÉHO 

RIEŠENIA MUSÍ NEVYHNUTNE 
PREDCHÁDZAŤ DÔSLEDNÁ 
ANALÝZA JEDNOTLIVÝCH 

PROCESOV.
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pre širšie nasadenie automatizovaných technoló-
gií v logistických alebo výrobných prevádzkach,“ 
spresňuje.

Ani automatizácia tak nie je všeliek a neexistuje ani 
žiadny univerzálny spôsob automatizácie, ktorý by 
ponúkal zaručený úspech v akýchkoľvek podmien-
kach. Vždy je dôležité, aby automatizácia správne 
zohľadnila kontext konkrétnej prevádzky a bola doň 
integrovaná. „Kým vo všeobecnosti je toto bežnou 
súčasťou projektov automatizácie, keďže tieto sú 
spojené s výraznými investičnými nákladmi, stretol 

som sa už aj s prípadmi automatizácie, pri ktorých 
nadšenie z technologických noviniek v kombinácii 
s presvedčivým marketingom dodávateľa riešení 
prevládli nad pragmatizmom a racionalitou – vý-
sledkom sú riešenia, ktoré s ohľadom na ich inves-
tičný rozsah nepodávajú optimálny výkon. Techno-
logické inovácie nie sú automaticky zárukou vyššej 
efektivity,“ hovorí J. Holota.

A aj keď zavádzanie automatických systémov zni-
žuje nároky na pracovnú silu, nemusí nevyhnutne 
viesť k prepúšťaniu. Zamestnanci sú, najmä pri 

súčasnej situácii na pracovnom trhu, dôležitým 
aktívom každej fi rmy. Úlohou logistických mana-
žérov preto aj v tomto procese musí byť hľadanie 
spôsobov, ako skĺbiť benefi ty a schopnosti automa-
tických systémov a vlastných zamestnancov. „Au-
tomatizácia samotná nenapomáha iba k zvýšeniu 
výkonu, ale napomáha aj samotným zamestnan-
com, pretože ich prácu zjednodušuje a uľahčuje. 
Samozrejme, má to aj ten efekt, že evidujeme men-
šiu potrebu techniky a ľudskej sily, no nemusí to 
nutne znamenať, že pre zamestnanca sa nenájde 
uplatnenie. Aj on si však musí vedieť predstaviť ur-
čitú zmenu. A našou úlohou je im to dostatočne 
v predstihu vysvetliť,“ uzatvára V. Krasický.

Návratnosť automatizácie chce čas

„Integráciou autonómnych robotov alebo vozíkov je možné efektivitu zvýšiť, 
ale často to so sebou prináša vysoké vstupné náklady, ktoré sa môžu vrátiť až po 
dlhšej dobe prevádzky.“

JAN RINDT
obchodný riaditeľ

Körber Logistics
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V logistike kedysi dominovali klasické jednorozmerné čiarové kódy, avšak kódom na 
obaloch výrobkov čoraz častejšie pribúda aj ďalší, druhý rozmer, Dvojdimenzionálne 
kódy ponúkajú potenciál, ktorý vysoko presahuje jednoduchú identifi káciu. Technoló-
gia, dobre známa z najrôznejších logistických procesov, sa rýchlo a úspešne etablovala 
v označovaní liekov. Na jej ďalšie rozšírenie sa však pripravuje široké spektrum odvetví, 
každodenný retail nevynímajúc.

Článok pripravil Vladimír Maťo

Obaly výrobkov by mali prejsť dôležitou zmenou. 
Súčasné jednorozmerné EAN kódy nahradia kódy 
dvojrozmerné. Posun v označovaní výrobkov bude 
prínosom nielen pre hráčov v jednotlivých častiach 
logistického reťazca, ale je pre samotných spotre-
biteľov. Globálnym cieľom je zmeniť označovanie 
do roku 2027. Tlak trhu na výrobcov preto rastie 
úmerne ku krátiacemu sa času. „Zatiaľ to nie je 
povinnosť ani to nie je legislatívne dané. Je to ako 
v prípade čiarových kódov, nikto vás nenúti, ale 
ak chcete výrobok predávať, očakáva sa, že bude 

„Naša spoločnosť vníma technologické inovácie veľ-
mi pozorne a platí to aj v logistike. Dvojrozmerné (2D) 
kódy používame v logistike už niekoľko rokov. Tzv. Az-
tec kódy využívame takmer vo všetkých oblastiach, 
či ide o identifi káciu a prihlasovanie  pracovníkov do 
systému, o evidenciu a prihlasovanie používanej 
techniky, alebo potvrdzovanie vychystaných paliet 
na zóny pristavenia. Naša logistika je na zavedenie 
do praxe v tejto oblasti pripravená,“ ubezpečuje Lu-
cia Vargová, hovorkyňa spoločnosti Kaufl and.

Celkovo 2D kódy umožňujú širokú škálu apliká-
cií v logistike, ktoré zďaleka presahujú obyčajnú 
identifi káciu či uchovanie dát. Pri použití 2D kódov 
a optickej identifi kácii sa môžu zásielky lokalizovať 
v budovách a sledovať v reálnom čase. Autonóm-
ne vozidlá v skladoch kódy využívajú na navigáciu 
a technológia rovnako umožňuje rýchle a jednodu-
ché meranie balíka. 2D kódy hrajú čím ďalej, tým 
dôležitejšiu úlohu v digitalizácii papierových doku-
mentov. Úspešné nasadenie 2D kódov v logistike 
sa v najbližších rokoch pokúsia odzrkadliť aj fi rmy 
z ďalších odvetví.

mať čiarový kód. Ak začne predajca požadovať na-
miesto 1D kódu 2D kód a výrobok ho nebude mať, 
môže sa stať, že ho odmietne zaradiť do ponuky,“ 
konštatuje Michal Fišer, riaditeľ spoločnosti Kodys, 
ktorá sa venuje označovaniu výrobkov.

V LOGISTIKE ZOŽALI ÚSPECH
Firmy už dnes využívajú 2D Data Matrix kódy v rôz-
nych formách v rámci svojich logistických procesov. 

OZNAČOVANIE VÝROBKOV
JE NA CESTE TRANSFORMÁCIE

2D kódy majú množstvo výhod aj pre konečných spotrebiteľov.
FO  TO: Freepik
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FARMACEUTI SÚ LÍDROM TRENDU
Bohaté skúsenosti s aplikáciou 2D kódov majú už 
v súčasnosti fi rmy z farmaceutického priemyslu. 
Práve pri liekoch a farmaceutických výrobkoch za-
čala Európska komisia takéto označenie vyžadovať 
v roku 2019. „Povinné označovanie liekov 2D Data 
Matrix kódmi, ako jedným z bezpečnostných prvkov 
liekov v súlade s FMD, je už niekoľko rokov apliko-
vané do praxe. FMD (Falsifi ed Medicines Directive) 
je skratka pre smernicu Európskej únie 2011/62/
EÚ, ktorá nariaďuje výrobcom vybaviť lieky bez-
pečnostnými prvkami, prostredníctvom ktorých by 
malo byť možné určiť a overiť pravosť jednotlivých 
balení lieku po celý čas jeho umiestnenia na trhu,“ 
vysvetľuje Ladislav Pôčik, manažér kontroly proce-
sov v lekárenskej spoločnosti Dr.Max.

Nariadenie, pre ktoré na Slovensku používame 
skôr názov kontrola originality liekov, sa uplatňuje 
od 9. februára 2019. Od zavedenia FMD je možné 
identifi kovať každé konkrétne balenie vydaného lie-

ku. Kód na obale určuje konkrétny kus lieku s do-
datočnými informáciami, ako je šarža, exspirácia 
a podobne.

„Výrobca lieku nahráva tieto dáta do centrálneho 
úložiska, s ktorým následne komunikujú distribú-
tori aj lekárne. Lekáreň je povinná pri výdaji liekov 
pacientovi označiť tento liek ako vydaný. Zároveň si 
môže kedykoľvek overiť jeho pravosť v prípade, že 
nadobudne nejakú pochybnosť,“ dodáva L. Pôčik. 
Medzi bezpečnostné prvky okrem 2D Data Matrix 
kódov patrí aj prvok na obale lieku, ktorý umožňuje 
overiť, či sa s obalom predtým manipulovalo, na-

príklad, či obal niekto otvoril. Veľmi zjednodušene 
je to napríklad nálepka, ktorá sa prvým otvorením 
poškodí.

ROZŠIROVANIE NA OBZORE
Zavedenie FMD prinieslo benefi ty výrobcom liekov, 
ktorí vďaka nim dokážu svoje výrobky lepšie kon-
trolovať. V prvom rade je však veľkým prínosom 
aj pre samotných pacientov. „Zavedením FMD 
sa znížilo riziko rôznych machinácií na úrovni lie-
kov, zvýšila sa bezpečnosť pre pacientov a boli 

Zmenu uľahčuje kompatibilita 
technológií

„Z technického hľadiska sme boli pripravení ešte pred zavedením smernice Eu-
rópskej únie, keďže skenery používané v lekárňach boli schopné takéto kódy 
prečítať a bol potrebný iba upgrade ich softvéru a následná kalibrácia.“

LADISLAV PÔČIK, manažér kontroly procesov, Dr.Max
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mi pozorne a platí to aj v logistike. Dvojrozmerné (2D) 
kódy používame v logistike už niekoľko rokov. Tzv. Az-
tec kódy využívame takmer vo všetkých oblastiach, 
či ide o identifi káciu a prihlasovanie  pracovníkov do 
systému, o evidenciu a prihlasovanie používanej 
techniky, alebo potvrdzovanie vychystaných paliet 
na zóny pristavenia. Naša logistika je na zavedenie 
do praxe v tejto oblasti pripravená,“ ubezpečuje Lu-
cia Vargová, hovorkyňa spoločnosti Kaufl and.

Celkovo 2D kódy umožňujú širokú škálu apliká-
cií v logistike, ktoré zďaleka presahujú obyčajnú 
identifi káciu či uchovanie dát. Pri použití 2D kódov 
a optickej identifi kácii sa môžu zásielky lokalizovať 
v budovách a sledovať v reálnom čase. Autonóm-
ne vozidlá v skladoch kódy využívajú na navigáciu 
a technológia rovnako umožňuje rýchle a jednodu-
ché meranie balíka. 2D kódy hrajú čím ďalej, tým 
dôležitejšiu úlohu v digitalizácii papierových doku-
mentov. Úspešné nasadenie 2D kódov v logistike 
sa v najbližších rokoch pokúsia odzrkadliť aj fi rmy 
z ďalších odvetví.

mať čiarový kód. Ak začne predajca požadovať na-
miesto 1D kódu 2D kód a výrobok ho nebude mať, 
môže sa stať, že ho odmietne zaradiť do ponuky,“ 
konštatuje Michal Fišer, riaditeľ spoločnosti Kodys, 
ktorá sa venuje označovaniu výrobkov.

V LOGISTIKE ZOŽALI ÚSPECH
Firmy už dnes využívajú 2D Data Matrix kódy v rôz-
nych formách v rámci svojich logistických procesov. 

OZNAČOVANIE VÝROBKOV
JE NA CESTE TRANSFORMÁCIE

2D kódy majú množstvo výhod aj pre konečných spotrebiteľov.
FO  TO: Freepik
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 implementované procesy, ktoré podporujú kontroly 
pri expedícii. Pokiaľ napríklad dôjde k sťahovaniu 
lieku z trhu z dôvodu nariadenia Štátneho ústavu 
pre kontrolu liečiv SR, tak pri pokuse o výdaj také-
hoto lieku je na to lekárnik upozornený. Obdobne to 
platí pri pokuse o výdaj lieku, ktorý je exspirovaný,“ 
vysvetľuje L. Pôčik.

Podobná zmena, akú v minulosti absolvovali far-
maceutické fi rmy, čaká v dohľadnej dobe široké 
spektrum výrobcov. Nezisková organizácia GS1 US, 
ktorej úlohou je dohľad nad odvetvím označovania 
výrobkov, by v rámci svojej iniciatívy Sunrise 2027 
chcela kompletný prechod na tento typ kódov už 
od roku 2027.

PRÍNOS AJ PRE SPOTREBITEĽA
2D kódy majú množstvo výhod aj pre konečných 
spotrebiteľov. Jeho naskenovanie, napríklad na 
obale potravinárskeho výrobku, pomocou telefónu 
ho bude môcť priviesť k dodatočným informáciám. 
Zobrazia sa napríklad informácie o zložení, recepty, 

v ktorých sa dá použiť, potenciálne alergény alebo 
informácia o tom, kde a za akých podmienok bol 
produkt vyrobený.

„Hlavný prínos vnímame v možnostiach takéhoto 
kódu oproti EAN-u, a to vzhľadom na množstvo in-
formácií, ktoré je schopný obsiahnuť. Okrem štan-
dardného GTIN-u môže obsahovať aj napríklad 
šaržu, číslo dávky, dátum exspirácie, hmotnosť 
a podobne,“ hovorí L. Vargová. „Všetky tieto infor-
mácie v kóde sú prínosom pre zvýšenie bezpečnos-
ti potravín, zlepšenie a zefektívnenie skladového 
hospodárstva, spätnú vysledovateľnosť produktov 
a v neposlednom rade je tento kód výrazne menší, 
teda aj aplikovateľný a čitateľnejší aj na menších 
baleniach produktov,“ dodáva.

Presná informácia o pôvode výrobku a použitých 
materiálov či o jeho dodávateľskom reťazci tak 
umožní výrobcom preukázateľne podložiť naprí-
klad dosah celého procesu na životné prostredie 
a deklarovať etickú výrobu. „V prípade, že vznik-
nú informačné systémy, ktoré umožnia absolútnu 
sledovateľnosť, tak bude zákazník môcť teoreticky 

zistiť aj to, kto daný produkt do retailového reťazca 
priniesol. Všetko, samozrejme, závisí od toho, aký 
informačný systém medzi sebou budú mať jednot-
livé zložky celého logistického reťazca od výrobcu 
až po predajcu,“ dopĺňa M. Fišer.

PRVÉ PRÍKLADY AJ U NÁS
Aj v súčasnosti sa na baleniach niektorých výrob-
kov nachádzajú okrem tradičného EAN kódu aj rôz-
ne 1D a 2D kódy, avšak zväčša plnia marketingový 
účel v podobe odkazu na webovú adresu konkrét-
nej fi rmy, pripadne sú v nich zakódované interné 
informácie. Napríklad výrobca športových potrieb 
a oblečenia Puma oznámil, že už takýto typ kódov 
používa a 2D kódy na jeho výrobkoch budú v bu-
dúcnosti niesť napríklad informáciu o materiáloch, 
z ktorých sú produkty vyrobené.

Príkladom slovenskej potravinárskej značky, ktorá 
už v súčasnosti využíva 2D Data Matrix kódy na 
označovanie svojich výrobkov, je Pierre Baguette zo 
Sládkovičova. Prípadovú štúdiu zmeny označovania 
produktov fi rma prezentovala aj na kongrese Samo-
ška 2022. „2D kódy poskytujú výrobcovi priestor na 
zadanie viacerých údajov na výrobok, na základe 
ktorých vie rýchlejšie a efektívnejšie vykonať do-
hľadateľnosť alebo stiahnutie z trhu výrobku prob-
lémovej šarže,“ povedal Samuel Klčo, produktový 
technológ spoločnosti Pierre Baguette.

VÝZVA JE SKÔR ORGANIZAČNÁ
Prechod na novší spôsob označovania výrobkov 
bude pre fi rmy skôr administratívnou a organizač-
nou než investičnou výzvou, myslí si M. Fišer zo spo-
ločnosti Kodys. „Myslím si, že tie investície nebudú 
až také veľké. Pretože či už výrobca na obal vytlačí 
čiarový kód, alebo štvorček, to je v zásade jedno. 
Úlohou môže byť nastavenie informačného systému. 
Doteraz hlavne retailové reťazce nepočítali s tým, že 
na výstupe budú kontrolovať napríklad aj dátum ex-
spirácie. Ale to nie je zložitá operácia,“ hovorí.

„Niekoľko mesiacov pred požiadavkou na 2D kódy 
sme prešli vo výrobe na tlač textov priamo na fó-
liu, keďže v minulosti sme mali zloženia a povinné 
údaje predtlačené na etiketách, ktoré sme násled-
ne aplikovali na fóliu. Čiže sme museli nakúpiť 
tlačiareň na každú linku, otestovať tlač a následne 
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Informácií o produkte pribudne

„Hlavný prínos vnímame v možnostiach takéhoto kódu oproti EAN-u, a to vzhľa-
dom na množstvo informácií, ktoré je schopný obsiahnuť. Okrem štandardného 
GTIN-u môže obsahovať aj napríklad šaržu, číslo dávky, dátum exspirácie, hmot-
nosť a podobne.“

LUCIA VARGOVÁ, hovorkyňa, Kaufl and Slovenská republika
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verifi kovať správnosť 2D kódov. Po schválení správ-
nosti sme 2D kódy zaslali na schválenie a overenie 
funkčnosti zákazníkovi a po následnej dohode sme 
ich začali používať,“ opísal proces implementácie 
S. Kičo. „My sme nákup nových zariadení nepre-
mietli do ceny našich produktov. Je to skôr pozi-
tívna investícia, ktoré bude mať v budúcnosti širo-
kospektrálne využitie,“ dodal.

Napokon, aj nástup 2D Data Matrix kódov do far-
maceutického odvetvia bol relatívne bezproblémo-
vý. Viedol k zmene dizajnu obalov, avšak vzhľadom 
na ich kompatibilitu so skôr zavedenými techno-
lógiami nevyžadoval od fi riem v odvetví žiadne 
významné počiatočné investície. „Z technického 
hľadiska sme boli pripravení ešte pred zavedením 
smernice EÚ, keďže skenery používané v lekárňach 

boli schopné takéto kódy prečítať a bol potrebný 
iba upgrade ich softvéru a následná kalibrácia,“ 
opisuje L. Pôčik. „V čase, keď sa FMD zavádzala 
na Slovensku, sme participovali na testovaní funkč-
nosti pred spustením. Zaškoľovali sme expedujúci 
personál na pravidlá, ktoré vstupovali do platnosti, 
či už prostredníctvom e-learningu, osobných ško-
lení, alebo inštrukciami cez ďalšie interné komuni-
kačné kanály. Na začiatku sme vypracovali internú 
smernicu, ktorá jasne opisuje pravidlá a postupy 
pre lekárne,“ dodáva.

Trh je ťahúňom zmeny

„Zatiaľ to nie je povinnosť ani to nie je legisla-
tívne dané. Je to ako v prípade čiarových kódov, 
nikto vás nenúti, ale ak chcete výrobok predá-
vať, očakáva sa, že bude mať čiarový kód. Ak 
začne predajca požadovať namiesto 1D kódu 
2D kód a výrobok ho nebude mať, môže sa stať, 
že ho odmietne zaradiť do ponuky.“

MICHAL FIŠER
riaditeľ
Kodys
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 implementované procesy, ktoré podporujú kontroly 
pri expedícii. Pokiaľ napríklad dôjde k sťahovaniu 
lieku z trhu z dôvodu nariadenia Štátneho ústavu 
pre kontrolu liečiv SR, tak pri pokuse o výdaj také-
hoto lieku je na to lekárnik upozornený. Obdobne to 
platí pri pokuse o výdaj lieku, ktorý je exspirovaný,“ 
vysvetľuje L. Pôčik.

Podobná zmena, akú v minulosti absolvovali far-
maceutické fi rmy, čaká v dohľadnej dobe široké 
spektrum výrobcov. Nezisková organizácia GS1 US, 
ktorej úlohou je dohľad nad odvetvím označovania 
výrobkov, by v rámci svojej iniciatívy Sunrise 2027 
chcela kompletný prechod na tento typ kódov už 
od roku 2027.

PRÍNOS AJ PRE SPOTREBITEĽA
2D kódy majú množstvo výhod aj pre konečných 
spotrebiteľov. Jeho naskenovanie, napríklad na 
obale potravinárskeho výrobku, pomocou telefónu 
ho bude môcť priviesť k dodatočným informáciám. 
Zobrazia sa napríklad informácie o zložení, recepty, 

v ktorých sa dá použiť, potenciálne alergény alebo 
informácia o tom, kde a za akých podmienok bol 
produkt vyrobený.

„Hlavný prínos vnímame v možnostiach takéhoto 
kódu oproti EAN-u, a to vzhľadom na množstvo in-
formácií, ktoré je schopný obsiahnuť. Okrem štan-
dardného GTIN-u môže obsahovať aj napríklad 
šaržu, číslo dávky, dátum exspirácie, hmotnosť 
a podobne,“ hovorí L. Vargová. „Všetky tieto infor-
mácie v kóde sú prínosom pre zvýšenie bezpečnos-
ti potravín, zlepšenie a zefektívnenie skladového 
hospodárstva, spätnú vysledovateľnosť produktov 
a v neposlednom rade je tento kód výrazne menší, 
teda aj aplikovateľný a čitateľnejší aj na menších 
baleniach produktov,“ dodáva.

Presná informácia o pôvode výrobku a použitých 
materiálov či o jeho dodávateľskom reťazci tak 
umožní výrobcom preukázateľne podložiť naprí-
klad dosah celého procesu na životné prostredie 
a deklarovať etickú výrobu. „V prípade, že vznik-
nú informačné systémy, ktoré umožnia absolútnu 
sledovateľnosť, tak bude zákazník môcť teoreticky 

zistiť aj to, kto daný produkt do retailového reťazca 
priniesol. Všetko, samozrejme, závisí od toho, aký 
informačný systém medzi sebou budú mať jednot-
livé zložky celého logistického reťazca od výrobcu 
až po predajcu,“ dopĺňa M. Fišer.

PRVÉ PRÍKLADY AJ U NÁS
Aj v súčasnosti sa na baleniach niektorých výrob-
kov nachádzajú okrem tradičného EAN kódu aj rôz-
ne 1D a 2D kódy, avšak zväčša plnia marketingový 
účel v podobe odkazu na webovú adresu konkrét-
nej fi rmy, pripadne sú v nich zakódované interné 
informácie. Napríklad výrobca športových potrieb 
a oblečenia Puma oznámil, že už takýto typ kódov 
používa a 2D kódy na jeho výrobkoch budú v bu-
dúcnosti niesť napríklad informáciu o materiáloch, 
z ktorých sú produkty vyrobené.

Príkladom slovenskej potravinárskej značky, ktorá 
už v súčasnosti využíva 2D Data Matrix kódy na 
označovanie svojich výrobkov, je Pierre Baguette zo 
Sládkovičova. Prípadovú štúdiu zmeny označovania 
produktov fi rma prezentovala aj na kongrese Samo-
ška 2022. „2D kódy poskytujú výrobcovi priestor na 
zadanie viacerých údajov na výrobok, na základe 
ktorých vie rýchlejšie a efektívnejšie vykonať do-
hľadateľnosť alebo stiahnutie z trhu výrobku prob-
lémovej šarže,“ povedal Samuel Klčo, produktový 
technológ spoločnosti Pierre Baguette.

VÝZVA JE SKÔR ORGANIZAČNÁ
Prechod na novší spôsob označovania výrobkov 
bude pre fi rmy skôr administratívnou a organizač-
nou než investičnou výzvou, myslí si M. Fišer zo spo-
ločnosti Kodys. „Myslím si, že tie investície nebudú 
až také veľké. Pretože či už výrobca na obal vytlačí 
čiarový kód, alebo štvorček, to je v zásade jedno. 
Úlohou môže byť nastavenie informačného systému. 
Doteraz hlavne retailové reťazce nepočítali s tým, že 
na výstupe budú kontrolovať napríklad aj dátum ex-
spirácie. Ale to nie je zložitá operácia,“ hovorí.

„Niekoľko mesiacov pred požiadavkou na 2D kódy 
sme prešli vo výrobe na tlač textov priamo na fó-
liu, keďže v minulosti sme mali zloženia a povinné 
údaje predtlačené na etiketách, ktoré sme násled-
ne aplikovali na fóliu. Čiže sme museli nakúpiť 
tlačiareň na každú linku, otestovať tlač a následne 
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Informácií o produkte pribudne

„Hlavný prínos vnímame v možnostiach takéhoto kódu oproti EAN-u, a to vzhľa-
dom na množstvo informácií, ktoré je schopný obsiahnuť. Okrem štandardného 
GTIN-u môže obsahovať aj napríklad šaržu, číslo dávky, dátum exspirácie, hmot-
nosť a podobne.“

LUCIA VARGOVÁ, hovorkyňa, Kaufl and Slovenská republika



Doprava

CELOVOZOVÉ ZÁSIELKY: 
VYSOKÝ DOPYT VYSTRIEDAL 
DOSTATOK KAPACÍT

PPri celovozovej preprave (Full Truck Load, čiže FTL) 
vezie kamión iba jeden náklad, ktorým je úplne 
vyťažený. Pokiaľ je vozidlo nákladom vyťažené len 
sčasti, dopĺňa sa o ďalšie zásielky. V takom prípade 
sa hovorí o tzv. dokládke (Less Than Truck Load, 
čiže LTL). Oba tieto typy prepráv sú najvhodnejšie 
pre zákazníkov, ktorí preferujú rýchly a spoľahlivý 
prevoz z jedného bodu do druhého bez preklada-
nia a manipulácie s tovarom na termináloch. S tým 
súvisí jednak minimalizácia rizík poškodenia zásiel-
ky, ale aj časová úspora. Zo všeobecného hľadiska 
potom ide o rýchlejší variant akejkoľvek prepravy. 
Nevýhodou môže byť vyššia cena za dopravu.

„Všeobecne sa dá povedať, že celovozová preprava 
je vhodná pre neštandardný tovar, a to ako z hľadis-
ka hmotnosti, tak aj objemu,“ hovorí Rastislav Čar-
nogurský, riaditeľ medzinárodných prepráv u Geis 
CZ a SK. Podľa neho sa hodí aj v prípade, keď tovar 
svojimi vlastnosťami nie je vhodné dokladať inými 
zásielkami. Celovozová preprava aj dokládka fun-

ze, než keď toto veľké množstvo tovaru rozdelí do 
menších zásielok a prepravuje ich zbernou služ-
bou,“ pripomína Rastislav Čarnogurský.

Čas je totiž z hľadiska týchto prepráv dôležitým 
faktorom. A to ako dĺžka samotnej prepravy, tak 
čas nakládky a vykládky. Pokiaľ sa teda zákazník 

Cestná doprava zohráva kľúčovú úlohu v európskej preprave tovaru. Približne tri štvrtiny nákladu sa v rámci Európskej únie  prepravujú 
po ceste. Popri zbernej službe, ktorá sa najlepšie hodí na prepravu niekoľkých balíkov alebo paliet, ponúka väčšina zasielateľov 
a  dopravcov aj ďalšie dva režimy prepráv – celovozové zásielky a dokládku.

Článok pripravila Martina Vampulová

gujú dobre ako pre paletizované, tak aj pre nepale-
tizované zásielky. A práve v prípadoch, keď zásielka 
nenaplní kapacitu celého vozidla, využívajú zákaz-
níci tzv. dokládku. „Celovozmi alebo dokládkou pre-
pravujeme naozaj širokú škálu tovaru. Všeobecne 
je pre každého klienta preprava ekonomickejšia, 
pokiaľ prepravuje veľké množstvo tovaru v celovo-

Spoľahnite sa na logistického partnera s najlepším riešením.

www.geis.sk | info@geis.sk

Kompletné logistické služby

Nové moderné priestory

Voľná plocha až 5000 m2

Strategická poloha

Logistické riešenie 
na mieru pri Bratislave

7205_GEIS_inzerce_SK_240x170-3.indd   1 03.08.2023   12:51

Od dodávok po meganávesy

„V našom podnikaní prevádzkujeme celú škálu dostupných vozidiel na celovozové 
prepravy či dokládky. Od dodávok s celkovou hmotnosťou do 3‚5 tony cez úžitkové 
vozidlá hmotnosti 7‚5 až 12 ton až po kamióny, ktoré sú zastúpené v najväčšej 
miere. Najčastejšie využívame vozidlá s tzv. meganávesom, ktorý je vhodný pre 
automobilový priemysel, pretože jeho vnútorná výška je tri metre, a môžeme tak 
reagovať na všetky prepravné zadania.“

PETRA SŮVOVÁ, manažérka celovozových prepráv, DB Schenker

FOTO: Colliers
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Nárast prepráv vykazuje aj štatistika spoločnosti 
Gebrüder Weiss. „Hoci u nás tvoria celovozové zá-
sielky a dokládky v porovnaní so zbernou službou 
stále menšiu časť celkového objemu prepráv, vla-
ni sme zaznamenali ich takmer sedempercentný 
nárast,“ uvádza riaditeľ obchodu a marketingu 
Jan Kodada.

s prepravou ponáhľa a ostatné parametre tovaru to 
umožňujú, volí celovozovú zákazku alebo dokládku. 
V týchto prípadoch je však nutné zohľadniť aj ďal-
šie faktory, ako je hodnota tovaru a jeho citlivosť 
s ohľadom na teplotu, možnú kontamináciu či mož-
nosť poškodenia.

MOMENTÁLNE JE NA TRHU 
DOSTATOK KAPACÍT
Dopyt po celovozových aj dokládkových prepravách 
bol po celý minulý rok podľa manažérky celovozo-
vých prepráv u DB Schenker Petry Sůvovej masív-
ny. „Množstvo vlani realizovaných prepráv dokon-
ca výrazne prekonalo historicky najúspešnejší rok 
2021,“ hovorí s tým, že v rámci pozemných prepráv 
DB Schenker tvoria celovozové a dokládkové pre-
pravy približne 60 percent. Rastislav Čarnogurský 
počas minulého roka zaznamenal zmenu doslova 
o 180 stupňov: „Kým ešte na začiatku roka 2022 
bol dopyt obrovský a voľných kapacít nedostatok, 
situácia sa počas nasledujúcich mesiacov výrazne 
zmenila a v dôsledku poklesu dopytu v prevažnej  
väčšine odvetví je dnes záujem o prepravu výrazne 
nižší a voľných vozidiel je v súčasnosti dostatok.“ 

Podľa Antonína Stratílka, road forwarding mana-
žéra spoločnosti PST CLC Mitsui-Soko, síce tvoria 
celovozové a dokládkové prepravy v rámci celej 
spoločnosti PST CLC Mitsui-Soko menšiu časť 
celkového objemu prepráv, ale aj tak hodnotia 
rok 2022 ako pomerne špecifi cký. „Vývoj dopytu 
po tomto druhu prepráv bol doslova ako na hoj-
dačke. Situáciu ovplyvňovala vojna na Ukrajine aj 
rast cien pohonných hmôt. Zatiaľ čo začiatok roka 
nevyzeral dobre, postupne sa situácia zlepšovala. 
Mnoho klientov sa navyše vlani snažilo doháňať 
manko spôsobené aj skoršími opatreniami súvi-
siacimi s covidom. Niekedy bol dokonca problém 
zabezpečiť voľnú kapacitu pre celovozové prepravy. 
V druhej polovici roka sa situácia našťastie stabili-
zovala, aj keď záujem bol stále vysoký. Za celý rok 
2022 potom možno konštatovať, že dopyt po ce-
lovozových a dokládkových prepravách bol veľký,“ 
hodnotí Antonín Stratílek predchádzajúce obdobie.

NAJVIAC PREPRÁV SMERUJE DO NEMECKA
Z hľadiska destinácií kopíruje záujem o cestnú 
prepravu celovozmi teritoriálnu štruktúru českého 
exportu. S veľkým náskokom teda vedie Nemec-
ko, po ktorom nasledujú Slovensko, Francúzsko, 

Vlani sa dopyt menil 
ako na hojdačke

„Vývoj dopytu po celovozových a dokládkových 
prepravách sa menil doslova ako na hojdačke. 
Na začiatku roka situáciu najviac ovplyvňovala 
vojna na Ukrajine aj rast cien pohonných hmôt, 
ale postupne sa situácia zlepšovala, aj keď zá-
ujem bol stále vysoký. Za celý rok 2022 potom 
možno konštatovať, že dopyt po celovozových 
a dokládkových prepravách bol vysoký.“

ANTONÍN 
STRATÍLEK

road forwarding 
manager

PST CLC Mitsui-
Soko

INZERCIA
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Doprava

CELOVOZOVÉ ZÁSIELKY: 
VYSOKÝ DOPYT VYSTRIEDAL 
DOSTATOK KAPACÍT

PPri celovozovej preprave (Full Truck Load, čiže FTL) 
vezie kamión iba jeden náklad, ktorým je úplne 
vyťažený. Pokiaľ je vozidlo nákladom vyťažené len 
sčasti, dopĺňa sa o ďalšie zásielky. V takom prípade 
sa hovorí o tzv. dokládke (Less Than Truck Load, 
čiže LTL). Oba tieto typy prepráv sú najvhodnejšie 
pre zákazníkov, ktorí preferujú rýchly a spoľahlivý 
prevoz z jedného bodu do druhého bez preklada-
nia a manipulácie s tovarom na termináloch. S tým 
súvisí jednak minimalizácia rizík poškodenia zásiel-
ky, ale aj časová úspora. Zo všeobecného hľadiska 
potom ide o rýchlejší variant akejkoľvek prepravy. 
Nevýhodou môže byť vyššia cena za dopravu.

„Všeobecne sa dá povedať, že celovozová preprava 
je vhodná pre neštandardný tovar, a to ako z hľadis-
ka hmotnosti, tak aj objemu,“ hovorí Rastislav Čar-
nogurský, riaditeľ medzinárodných prepráv u Geis 
CZ a SK. Podľa neho sa hodí aj v prípade, keď tovar 
svojimi vlastnosťami nie je vhodné dokladať inými 
zásielkami. Celovozová preprava aj dokládka fun-

ze, než keď toto veľké množstvo tovaru rozdelí do 
menších zásielok a prepravuje ich zbernou služ-
bou,“ pripomína Rastislav Čarnogurský.

Čas je totiž z hľadiska týchto prepráv dôležitým 
faktorom. A to ako dĺžka samotnej prepravy, tak 
čas nakládky a vykládky. Pokiaľ sa teda zákazník 

Cestná doprava zohráva kľúčovú úlohu v európskej preprave tovaru. Približne tri štvrtiny nákladu sa v rámci Európskej únie  prepravujú 
po ceste. Popri zbernej službe, ktorá sa najlepšie hodí na prepravu niekoľkých balíkov alebo paliet, ponúka väčšina zasielateľov 
a  dopravcov aj ďalšie dva režimy prepráv – celovozové zásielky a dokládku.

Článok pripravila Martina Vampulová

gujú dobre ako pre paletizované, tak aj pre nepale-
tizované zásielky. A práve v prípadoch, keď zásielka 
nenaplní kapacitu celého vozidla, využívajú zákaz-
níci tzv. dokládku. „Celovozmi alebo dokládkou pre-
pravujeme naozaj širokú škálu tovaru. Všeobecne 
je pre každého klienta preprava ekonomickejšia, 
pokiaľ prepravuje veľké množstvo tovaru v celovo-
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Od dodávok po meganávesy

„V našom podnikaní prevádzkujeme celú škálu dostupných vozidiel na celovozové 
prepravy či dokládky. Od dodávok s celkovou hmotnosťou do 3‚5 tony cez úžitkové 
vozidlá hmotnosti 7‚5 až 12 ton až po kamióny, ktoré sú zastúpené v najväčšej 
miere. Najčastejšie využívame vozidlá s tzv. meganávesom, ktorý je vhodný pre 
automobilový priemysel, pretože jeho vnútorná výška je tri metre, a môžeme tak 
reagovať na všetky prepravné zadania.“

PETRA SŮVOVÁ, manažérka celovozových prepráv, DB Schenker

FOTO: Colliers
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Holandsko, Rakúsko, Poľsko či Taliansko. Poradie 
krajín sa však môže u jednotlivých dopravcov líšiť. 
„Vzhľadom na to, že tieto prepravy nie sú viazané 
žiadnym cestovným poriadkom ani inou limitáciou 
siete, tvoríme pre každého zákazníka riešenie na 
mieru jeho potrebám. Vďaka tomu je možné ob-
slúžiť celovozovými či dokládkovými prepravami 
prakticky všetky destinácie v Európe. Disponujeme 
najrozsiahlejšou sieťou pozemných prepráv v Euró-
pe, ktorá ponúka 430 pobočiek v 38 európskych 
krajinách,“ uvádza Petra Sůvová.

Aj zákazníci spoločnosti Gebrüder Weiss využíva-
jú uvedené druhy prepráv v podstate do všetkých 
krajín. Pritom platí, že čím je väčší trh, tým väčší je 
objem celovozových prepráv. K najviac dopytova-
ným FTL a LTL exportným destináciám vlani podľa 
Jána Kodadu patrilo Nemecko, Rakúsko, Taliansko 
či Holandsko. „Najväčší medziročný nárast dopy-
tu sme zaznamenali po exporte do Švédska, ktorý 
tvoril 73 percent, a do Španielska, kde došlo k päť-
desiatpercentnému navýšeniu. Na treťom mieste 
s najväčším medziročným nárastom skončilo Ho-
landsko,“ upresňuje Jan Kodada. V celkovom počte 
dopytov skončilo Holandsko na rebríčku dopytova-
ných destinácií fi rmy na štvrtom mieste.

Z hľadiska hmotnosti alebo veľkosti zásielky 
všeobecne platí, že vo forme celovozovej zásielky 
je možné prepravovať každú zásielku väčšiu ako 
dva ložné metre. „Inak rešpektujeme platné záko-
ny v daných krajinách, ktorými prechádzame. Ob-
vyklá celovozová preprava je taká, keď naložíme 
na kamión maximálne 33 paliet s hmotnosťou do 
24 ton,“ upresňuje Petra Sůvová.

Rovnako ako v rámci zbernej služby, aj pri celovozo-
vých zásielkach či dokládkach môžu zákazníci vyu-
žiť ďalšie doplnkové služby. Samozrejmosťou býva 
zabezpečenie colných služieb vrátane štatistického 
hlásenia pre Intrastat, odborníci si hravo poradia aj 

Objem tovaru 
je limitovaný 

objemom vozidla

„Za maximálnu hmotnosť nákladu možno 
všeobecne považovať 24 ton, respektíve cel-
ková maximálna hmotnosť vozidla vrátane ná-
kladu nesmie presiahnuť 40 ton. Tento limit sa 
však môže vzhľadom na obmedzenia v niekto-
rých oblastiach, ako sú tunely, mosty či centrá 
miest, ešte znížiť.“

JAN KODADA
riaditeľ obchodu a marketingu

Gebrüder Weiss

s pripoistením. Vhodné je predovšetkým pri zásiel-
kach, ktorých celú hodnotu nepokrýva dohovor CMR. 
„Naši dispečeri sami zákazníka upozornia, keď je 
hodnota tovaru vyššia, než je krytie dohovorom CMR. 
V takom prípade mu odporučia pripoistenie, aby sa 
predišlo nepríjemnostiam,“ poznamenáva Rastislav 
Čarnogurský. Vítaným nadštandardom je telefonic-
ké alebo e-mailové avizovanie nakládky a vykládky 
tovaru či potvrdenie o dodaní. Niektorí prepravcovia 
tiež vedia poskytnúť univerzálne či individualizované 
obaly pre konkrétny tovar a v prípade potreby dokážu 
tovar na nevyhnutný čas aj skladovať.

NEBEZPEČNÝ NÁKLAD NIE JE PROBLÉM
Oslovené fi rmy bežne zaisťujú aj celovozovú pre-
pravu v režime ADR, teda podľa Európskej dohody 
o medzinárodnej cestnej preprave nebezpečného 
tovaru, či s riadenou teplotou. Na prepravu tova-
ru podľa dohody ADR využívajú vozidlá, ktoré sú 
oprávnené, označené a vybavené v súlade s touto 
dohodou, a prepravu vykonávajú iba školení vodiči 
s platným osvedčením. „V prípade dokládok je dôle-
žité dodržať, aby ich súčet v konkrétnom vozidle spĺ-
ňal obmedzenie, ktoré je platné pre jedno vozidlo. 
Hoci každá zásielka sama osebe môže limit spĺňať, 
keď ich naložíme do jedného vozidla, môže nastať 
problém,“ upozorňuje Rastislav Čarnogurský.

RASTIE ZÁUJEM O PORADENSTVO
Niekedy môže byť pre objednávateľa dopravy pri 
niektorých zásielkach zložité zvoliť vhodný typ pre-
pravy. Vzhľadom na to, že všetci oslovení respon-
denti ponúkajú komplexné logistické služby, dokážu 
zákazníkom poradiť. Zohľadňujú pritom nielen druh 
a veľkosť tovaru, ale aj frekvenciu jeho zasielania, 
cenu a kvalitu prepravy. „So žiadosťou o radu, ako 
bezpečne a efektívne prepravovať konkrétny tovar, 
sa na nás v poslednom čase poslednej dobe ob-
racia stále častejšie čoraz viac klientov. Cítime, že 
poradenstvo nadobúda na význame, najmä v tejto 
zložitej dobe,“ uzatvára riaditeľ medzinárodných 
prepráv fi rmy Geis CZ a SK Rastislav Čarnogurský.

Zohľadniť treba viacero 
dôležitých faktorov

 „Väčšie zásielky je vhodné prepravovať skôr práve celovozmi, pokiaľ náklad zaplní 
celú kapacitu vozidla alebo jeho značnú časť. Ďalej sa hodí aj v prípade, keď tovar 
svojimi vlastnosťami nie je vhodné dokladať inými zásielkami. Dôležitým faktorom 
je tu čas, a to ako dĺžka samotnej prepravy, tak aj čas nakládky a vykládky. Nesmie 
sa zabúdať ani na hodnotu tovaru a jeho citlivosť s ohľadom na teplotu, možnú 
kontamináciu či možnosť poškodenia.“

RASTISLAV ČARNOGURSKÝ, riaditeľ mezinárodných prepráv, Geis CZ a SK

FOTO: Stanislav D. Břeň
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Holandsko, Rakúsko, Poľsko či Taliansko. Poradie 
krajín sa však môže u jednotlivých dopravcov líšiť. 
„Vzhľadom na to, že tieto prepravy nie sú viazané 
žiadnym cestovným poriadkom ani inou limitáciou 
siete, tvoríme pre každého zákazníka riešenie na 
mieru jeho potrebám. Vďaka tomu je možné ob-
slúžiť celovozovými či dokládkovými prepravami 
prakticky všetky destinácie v Európe. Disponujeme 
najrozsiahlejšou sieťou pozemných prepráv v Euró-
pe, ktorá ponúka 430 pobočiek v 38 európskych 
krajinách,“ uvádza Petra Sůvová.

Aj zákazníci spoločnosti Gebrüder Weiss využíva-
jú uvedené druhy prepráv v podstate do všetkých 
krajín. Pritom platí, že čím je väčší trh, tým väčší je 
objem celovozových prepráv. K najviac dopytova-
ným FTL a LTL exportným destináciám vlani podľa 
Jána Kodadu patrilo Nemecko, Rakúsko, Taliansko 
či Holandsko. „Najväčší medziročný nárast dopy-
tu sme zaznamenali po exporte do Švédska, ktorý 
tvoril 73 percent, a do Španielska, kde došlo k päť-
desiatpercentnému navýšeniu. Na treťom mieste 
s najväčším medziročným nárastom skončilo Ho-
landsko,“ upresňuje Jan Kodada. V celkovom počte 
dopytov skončilo Holandsko na rebríčku dopytova-
ných destinácií fi rmy na štvrtom mieste.

Z hľadiska hmotnosti alebo veľkosti zásielky 
všeobecne platí, že vo forme celovozovej zásielky 
je možné prepravovať každú zásielku väčšiu ako 
dva ložné metre. „Inak rešpektujeme platné záko-
ny v daných krajinách, ktorými prechádzame. Ob-
vyklá celovozová preprava je taká, keď naložíme 
na kamión maximálne 33 paliet s hmotnosťou do 
24 ton,“ upresňuje Petra Sůvová.

Rovnako ako v rámci zbernej služby, aj pri celovozo-
vých zásielkach či dokládkach môžu zákazníci vyu-
žiť ďalšie doplnkové služby. Samozrejmosťou býva 
zabezpečenie colných služieb vrátane štatistického 
hlásenia pre Intrastat, odborníci si hravo poradia aj 

Objem tovaru 
je limitovaný 

objemom vozidla

„Za maximálnu hmotnosť nákladu možno 
všeobecne považovať 24 ton, respektíve cel-
ková maximálna hmotnosť vozidla vrátane ná-
kladu nesmie presiahnuť 40 ton. Tento limit sa 
však môže vzhľadom na obmedzenia v niekto-
rých oblastiach, ako sú tunely, mosty či centrá 
miest, ešte znížiť.“

JAN KODADA
riaditeľ obchodu a marketingu

Gebrüder Weiss

s pripoistením. Vhodné je predovšetkým pri zásiel-
kach, ktorých celú hodnotu nepokrýva dohovor CMR. 
„Naši dispečeri sami zákazníka upozornia, keď je 
hodnota tovaru vyššia, než je krytie dohovorom CMR. 
V takom prípade mu odporučia pripoistenie, aby sa 
predišlo nepríjemnostiam,“ poznamenáva Rastislav 
Čarnogurský. Vítaným nadštandardom je telefonic-
ké alebo e-mailové avizovanie nakládky a vykládky 
tovaru či potvrdenie o dodaní. Niektorí prepravcovia 
tiež vedia poskytnúť univerzálne či individualizované 
obaly pre konkrétny tovar a v prípade potreby dokážu 
tovar na nevyhnutný čas aj skladovať.

NEBEZPEČNÝ NÁKLAD NIE JE PROBLÉM
Oslovené fi rmy bežne zaisťujú aj celovozovú pre-
pravu v režime ADR, teda podľa Európskej dohody 
o medzinárodnej cestnej preprave nebezpečného 
tovaru, či s riadenou teplotou. Na prepravu tova-
ru podľa dohody ADR využívajú vozidlá, ktoré sú 
oprávnené, označené a vybavené v súlade s touto 
dohodou, a prepravu vykonávajú iba školení vodiči 
s platným osvedčením. „V prípade dokládok je dôle-
žité dodržať, aby ich súčet v konkrétnom vozidle spĺ-
ňal obmedzenie, ktoré je platné pre jedno vozidlo. 
Hoci každá zásielka sama osebe môže limit spĺňať, 
keď ich naložíme do jedného vozidla, môže nastať 
problém,“ upozorňuje Rastislav Čarnogurský.

RASTIE ZÁUJEM O PORADENSTVO
Niekedy môže byť pre objednávateľa dopravy pri 
niektorých zásielkach zložité zvoliť vhodný typ pre-
pravy. Vzhľadom na to, že všetci oslovení respon-
denti ponúkajú komplexné logistické služby, dokážu 
zákazníkom poradiť. Zohľadňujú pritom nielen druh 
a veľkosť tovaru, ale aj frekvenciu jeho zasielania, 
cenu a kvalitu prepravy. „So žiadosťou o radu, ako 
bezpečne a efektívne prepravovať konkrétny tovar, 
sa na nás v poslednom čase poslednej dobe ob-
racia stále častejšie čoraz viac klientov. Cítime, že 
poradenstvo nadobúda na význame, najmä v tejto 
zložitej dobe,“ uzatvára riaditeľ medzinárodných 
prepráv fi rmy Geis CZ a SK Rastislav Čarnogurský.

Zohľadniť treba viacero 
dôležitých faktorov

 „Väčšie zásielky je vhodné prepravovať skôr práve celovozmi, pokiaľ náklad zaplní 
celú kapacitu vozidla alebo jeho značnú časť. Ďalej sa hodí aj v prípade, keď tovar 
svojimi vlastnosťami nie je vhodné dokladať inými zásielkami. Dôležitým faktorom 
je tu čas, a to ako dĺžka samotnej prepravy, tak aj čas nakládky a vykládky. Nesmie 
sa zabúdať ani na hodnotu tovaru a jeho citlivosť s ohľadom na teplotu, možnú 
kontamináciu či možnosť poškodenia.“

RASTISLAV ČARNOGURSKÝ, riaditeľ mezinárodných prepráv, Geis CZ a SK

FOTO: Stanislav D. Břeň



E-commerce

NEĽAHKÁ REVERZNÁ LOGISTIKA

V„Vratková logistika je pre väčšinu obchodníkov po-
myselným strašiakom, ktorý im berie čas a ener-
giu, jej zvládnutie je ale pritom kľúčové pre reten-
ciu zákazníkov,“ hovorí Tomáš Kohút, marketingový 
manažér v spoločnosti Skladon. „Budúcnosť je vo 
vratkovom biznise,“ hovorí zakladateľ fi rmy Iprice 
Recare Patrik Jokl. A vysvetľuje, prečo sa vrhol na 
reverznú logistiku: „Zistil som, že ani veľké e-sho-
py a obchodné reťazce nevedia riešiť vrátený tovar, 
nevedia, čo s ním majú robiť. Nie som extra ekológ, 
ale prišlo mi ľúto, že sa de facto nové alebo ľahko 
použité produkty vyhadzujú, likvidujú alebo pália.“ 
Jeho podnik tento rok očakáva obrat cez 350 mi-
lionov korún.

O redukciu vratiek sa snažia e-shopy rôznymi 
cestami. Veľké príležitosti sú v komunikácii so zá-
kazníkom, aby dostal všetky potrebné informácie 
na nákup a nemusel tovar vracať. Ale vratkovosť je 
možné znížiť aj vďaka logistike. Popri dôslednom 
plánovaní časov doručenia hrá veľkú úlohu kvalita 
balenia. Napr. v Bonami využívajú na balenie zr-
kadiel či doskového sortimentu poloautomatický 
stroj od fi rmy Penta Servis, ktorý pracuje s fóliou 
s hrúbkou 160 mikrónov. Vzniká veľmi precízne 
a nákladovo náročné balenie. Podľa šéfa logistiky 
Bonami Jana Kličku sa vďaka tomu e-shopu poda-

módy a športového vybavenia. Medzi najčastejšie 
dôvody, prečo zákazníci zakúpený tovar vracajú, 
patrí predovšetkým nevhodne zvolená veľkosť 
produktu (37‚6 %) alebo to, že sa výrobok plne 
nezhoduje s ich pôvodným očakávaním (32‚5 %). 
Občas je príčinou aj to, že doručený produkt vyzerá 
v skutočnosti inak ako v ponuke predajcu, čo môže 
byť spôsobené napr. nepravidelnou aktualizáciou 
webových stránok predajcu či nekvalitnými produk-
tovými fotografi ami.

Retino spoločne s fi rmou Skladon realizovali na 
prelome roku Veľký test logistiky, ktorý mapoval 
štandard miestnych e-shopov. Z výsledkov okrem 
iného vyplynulo, že sa v posledných dvoch rokoch 
zvýšil z 19 na 30 % počet obchodníkov využívajú-
cich online vratkové formuláre (Retino poskytuje 
nástroj na automatizáciu vratiek a reklamácií viac 
ako 2000 e-shopom).

AUTOMATIZOVAŤ SPÄTNÉ TOKY
Popri zamedzení vratkám a nutnosti komunikácie 
je dôležité aj fyzické spracovanie tovaru. „Proces 
vrátenia tovaru v e-commerce môže predstavovať 
obrovskú záťaž pre dostupný skladový priestor 
a pracovnú silu. Aj súvisiace náklady na spracova-
nie vrátenia tovaru môžu byť prekvapivo vysoké,“ 
hovorí Viktor Frnka, marketing coordinator spoloč-
nosti Kardex. A pokračuje: „Používanie automati-
zovaných skladovacích systémov (ASRS) poskytuje 
predvídateľný, opakovateľný proces pre spracova-
nie komplexných požiadaviek na vrátenie tovaru 
v reverznej logistike. Na ukladanie položiek podľa 
kategórií výdajov je možné využiť kombináciu sof-
tvéru, odkladacích stien a horizontálnych karuse-
lov. To umožňuje rýchlejšie spracovanie vrátených 
zásielok a väčšiu spokojnosť zákazníkov.“

Veľkú téma v e-commerce predstavuje reverzná logistika. E-shopy vedia, že návrat tovaru napr. z dôvodu reklamácie predstavuje značnú 
nákladovú položku. Aj keď existujú, napríklad v oblasti módy, online predajcovia, ktorí postavili svoj marketing na úsmeve voči zákaz-
níkom vracajúcim tovar, drvivá väčšina online predajcov sa snaží vratky eliminovať.

Článok pripravil Stanislav D. Břeň

rilo radikálne znížiť počet reklamácií, ktoré predo-
všetkým pri zasielaní po Európe vytvárajú vysoké 
dodatočné náklady.

DESATINA TOVARU SPÄŤ
Podľa štatistík spoločnosti Retino sa celková vrat-
kovosť tovaru na trhu pohybuje okolo 12 %, najvyšší 
pomer vrátených produktov, a to rádovo v desiat-
kach percent, potom dlhodobo vykazujú kategórie 

Nekanibalizovať predaje

„Tovar pretriedime, tím špecializovaných pracovníkov ho starostlivo prekontroluje, 
vyskúšame všetky funkcie, vyčistíme, prípadne opravíme a dodávame ho späť 
na trh v outletovej verzii. S množstvom fi riem máme podpísanú zmluvu o brand 
protection, že nesmieme tovar predávať v Európe, aby sme nekanibalizovali ich 
predaje. Preto sú našimi častými zákazníkmi Ukrajina, Irán, Dubaj a podstatný 
objem tovaru expedujeme do Afriky, predávame aj do Konga.“

PATRIK JOKL, zakladateľ, Iprice Recare

Ako riešite 
spätné toky?
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CONTINENTAL - NOVÉ LOGISTICKÉ CENTRUM  PNEUMATÍK 
V BERNOLÁKOVE 
Z distribučného centra sú pneumatikami zásobovaní zákazníci z 12 krajín strednej a východnej Európy už druhým 
rokom. Na ploche takmer 60-tisíc metrov štvorcových je uložených viac ako 600-tisíc pneumatík. Continental 
vybudoval nové distribučné centrum v Bernolákove neďaleko Bratislavy pre výhodnú polohu priamo pri diaľnici 
D1. Zo skladu je expedovaných viac ako 30-tisíc pneumatík z ponuky koncernu Continental denne.  

Kongres nie je iba sedieť v hoteli, ale dôležité je vidieť 
logistiku aj na vlastné oči v praxi

24. novembra 2023 SEELOG: 
POHĽAD DO ZÁKULISIA LOGISTICKEJ PREVÁDZKY

Jednou z najobľúbenejších častí programu SLOVLOG sú exkurzie SEELOG druhý deň kongresu, 
kedy majú účastníci možnosť vidieť logistiku v akcii. Tento rok sme pre vás pripravili návštevy 

troch špičkových logistických prevádzok na Slovensku. 
Kapacita je obmedzená a tí, ktorí sa na kongres registrujú ako prví, budú mať väčšiu šancu 

sa vybranej exkurzie zúčastniť. Buďte medzi prvými a zaistite si svoje miesto! 

CHCETE SA ZÚČASTNIŤ EXKLUZÍVNEJ NÁVŠTEVY JEDNEJ Z TÝCHTO LOGISTICKÝCH 
PLATFORIEM? ZAREGISTRUJTE SA NA KONGRES SLOVLOG EŠTE DNES! 

NAVŠTÍVTE WEBOVÚ STRÁNKU WWW.SLOVLOG.SK/REGISTRÁCIA.

23. – 24. 11. 2023DOUBLETREE BY HILTONBRATISLAVA

CENTRÁLNY SKLAD NAY / AUTOSTORE / ODDELENIE INTERNETOVÝCH OBJEDNÁVOK
Pre maloobchodného predajcu elektroniky Nay implementovala spoločnosť Element Logic riešenie automati-
zovaných skladov. Využila na to systém AutoStore, ktorého nasadenie prinieslo skupine Nay až štvornásobnú 
úsporu skladovej plochy. Sklad s rozlohou 30.000 m² sa nachádza v Prologis Parku v Senci neďaleko Bratislavy 
a zabezpečuje zásobovanie pre zákazníkov a predajne Nay na Slovensku a predajne Electro World v Česku.

EXKURZIU POVEDÚ:
Vladislav Krasický

riaditeľ logistiky

Zoltán Süll
manažér centrálneho 

skladu NAY

CENTRÁLNY SKLAD DM DROGERIE MARKT V SENCI 
Centrálny sklad dm drogerie markt s rozlohou 33 458 m² bol otvorený v roku 2022. Nachádza 
sa v logistickom parku Prologis v Senci. Nová hala má takmer dvojnásobne väčšiu skladovaciu 
plochu, ako mal pôvodný starý centrálny sklad v Senci. Výhodou  logistického parku v Senci  je 
výborná strategická poloha v bezprostrednej blízkosti najdôležitejšej dopravnej tepny 
Slovenskej republiky – diaľnice D1. 

EXKURZIU POVEDIE: Miroslav Klena
manažér logistiky
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E-commerce

NEĽAHKÁ REVERZNÁ LOGISTIKA

V„Vratková logistika je pre väčšinu obchodníkov po-
myselným strašiakom, ktorý im berie čas a ener-
giu, jej zvládnutie je ale pritom kľúčové pre reten-
ciu zákazníkov,“ hovorí Tomáš Kohút, marketingový 
manažér v spoločnosti Skladon. „Budúcnosť je vo 
vratkovom biznise,“ hovorí zakladateľ fi rmy Iprice 
Recare Patrik Jokl. A vysvetľuje, prečo sa vrhol na 
reverznú logistiku: „Zistil som, že ani veľké e-sho-
py a obchodné reťazce nevedia riešiť vrátený tovar, 
nevedia, čo s ním majú robiť. Nie som extra ekológ, 
ale prišlo mi ľúto, že sa de facto nové alebo ľahko 
použité produkty vyhadzujú, likvidujú alebo pália.“ 
Jeho podnik tento rok očakáva obrat cez 350 mi-
lionov korún.

O redukciu vratiek sa snažia e-shopy rôznymi 
cestami. Veľké príležitosti sú v komunikácii so zá-
kazníkom, aby dostal všetky potrebné informácie 
na nákup a nemusel tovar vracať. Ale vratkovosť je 
možné znížiť aj vďaka logistike. Popri dôslednom 
plánovaní časov doručenia hrá veľkú úlohu kvalita 
balenia. Napr. v Bonami využívajú na balenie zr-
kadiel či doskového sortimentu poloautomatický 
stroj od fi rmy Penta Servis, ktorý pracuje s fóliou 
s hrúbkou 160 mikrónov. Vzniká veľmi precízne 
a nákladovo náročné balenie. Podľa šéfa logistiky 
Bonami Jana Kličku sa vďaka tomu e-shopu poda-

módy a športového vybavenia. Medzi najčastejšie 
dôvody, prečo zákazníci zakúpený tovar vracajú, 
patrí predovšetkým nevhodne zvolená veľkosť 
produktu (37‚6 %) alebo to, že sa výrobok plne 
nezhoduje s ich pôvodným očakávaním (32‚5 %). 
Občas je príčinou aj to, že doručený produkt vyzerá 
v skutočnosti inak ako v ponuke predajcu, čo môže 
byť spôsobené napr. nepravidelnou aktualizáciou 
webových stránok predajcu či nekvalitnými produk-
tovými fotografi ami.

Retino spoločne s fi rmou Skladon realizovali na 
prelome roku Veľký test logistiky, ktorý mapoval 
štandard miestnych e-shopov. Z výsledkov okrem 
iného vyplynulo, že sa v posledných dvoch rokoch 
zvýšil z 19 na 30 % počet obchodníkov využívajú-
cich online vratkové formuláre (Retino poskytuje 
nástroj na automatizáciu vratiek a reklamácií viac 
ako 2000 e-shopom).

AUTOMATIZOVAŤ SPÄTNÉ TOKY
Popri zamedzení vratkám a nutnosti komunikácie 
je dôležité aj fyzické spracovanie tovaru. „Proces 
vrátenia tovaru v e-commerce môže predstavovať 
obrovskú záťaž pre dostupný skladový priestor 
a pracovnú silu. Aj súvisiace náklady na spracova-
nie vrátenia tovaru môžu byť prekvapivo vysoké,“ 
hovorí Viktor Frnka, marketing coordinator spoloč-
nosti Kardex. A pokračuje: „Používanie automati-
zovaných skladovacích systémov (ASRS) poskytuje 
predvídateľný, opakovateľný proces pre spracova-
nie komplexných požiadaviek na vrátenie tovaru 
v reverznej logistike. Na ukladanie položiek podľa 
kategórií výdajov je možné využiť kombináciu sof-
tvéru, odkladacích stien a horizontálnych karuse-
lov. To umožňuje rýchlejšie spracovanie vrátených 
zásielok a väčšiu spokojnosť zákazníkov.“

Veľkú téma v e-commerce predstavuje reverzná logistika. E-shopy vedia, že návrat tovaru napr. z dôvodu reklamácie predstavuje značnú 
nákladovú položku. Aj keď existujú, napríklad v oblasti módy, online predajcovia, ktorí postavili svoj marketing na úsmeve voči zákaz-
níkom vracajúcim tovar, drvivá väčšina online predajcov sa snaží vratky eliminovať.

Článok pripravil Stanislav D. Břeň

rilo radikálne znížiť počet reklamácií, ktoré predo-
všetkým pri zasielaní po Európe vytvárajú vysoké 
dodatočné náklady.

DESATINA TOVARU SPÄŤ
Podľa štatistík spoločnosti Retino sa celková vrat-
kovosť tovaru na trhu pohybuje okolo 12 %, najvyšší 
pomer vrátených produktov, a to rádovo v desiat-
kach percent, potom dlhodobo vykazujú kategórie 

Nekanibalizovať predaje

„Tovar pretriedime, tím špecializovaných pracovníkov ho starostlivo prekontroluje, 
vyskúšame všetky funkcie, vyčistíme, prípadne opravíme a dodávame ho späť 
na trh v outletovej verzii. S množstvom fi riem máme podpísanú zmluvu o brand 
protection, že nesmieme tovar predávať v Európe, aby sme nekanibalizovali ich 
predaje. Preto sú našimi častými zákazníkmi Ukrajina, Irán, Dubaj a podstatný 
objem tovaru expedujeme do Afriky, predávame aj do Konga.“

PATRIK JOKL, zakladateľ, Iprice Recare

Ako riešite 
spätné toky?
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Management

D Správnemu využitiu dát však bráni aj množstvo 
prekážok. „Napríklad rozdielne štandardy medzi 
jednotlivými článkami dodávateľského reťazca, iný 
spôsob získavania a vyhodnocovania dát, rozdiel-
ne normy a ciele,“ popisuje Jan Tafat. V niektorých 
prípadoch môže dochádzať aj k neochote zdieľať 
určité dáta z dôvodov ich ochrany a kvôli obavám 
o prípadné zneužitie.

PREKONAŤ RÔZNORODOSŤ
Vierohodnosť a kvalita dát, ich presnosť aj aktuál-
nosť a čerpanie dát z jedného zdroja. To sú podľa 
Maxa Kováře, riaditeľa logistiky v spoločnosti Skla-
don, tri základné pravidlá. „Ak spoločnosť disponu-
je dátovým skladom, je ideálne čerpať iba z neho 
a nekrížiť na tieto účely rôzne dátové systémy. Taká 
rôznorodosť by vo výsledku mohla napáchať viac 
škody ako úžitku, relevantnosť dát by totiž mohla 
byť výrazne skreslená,“ poznamenáva Max Kovář.

Firmy sa preto usilujú o integráciu rôznych dáto-
vých systémov pre zlepšenie efektivity, prehľad-
nosti a presnosti logistických operácií. „To môže 
zahŕňať integráciu do systémov pre riadenie skla-
dov (WMS), systémov pre riadenie dopravy (TMS) 
a systémov pre riadenie dodávateľského reťazca 
(SCM),“ vymenúva Filip Kopecký, CTO v spoločnosti 
Hopi Holding.

Dáta v logistike sa stále intenzívnejšie využívajú 
napríklad na automatizáciu skladovania a optima-
lizáciu prepráv. „S využitím pokročilých algoritmov 
a umelej inteligencie je možné analyzovať dáta 
a vykonávať rozhodnutia v reálnom čase, čo vedie 
k efektívnejšiemu využitiu skladovacích priesto-
rov, lepšiemu plánovaniu prepravy a optimalizácii 
trasy. Zároveň je možné užívať schopnosti umelej 
inteligencie a strojového učenia, ktoré nachádzajú 
uplatnenie pri analýze dát, predpovedaní dopytu, 
plánovaní trás a optimalizácii skladovania,“ pribli-
žuje rozličné možnosti Jan Tafat, IT riaditeľ v spo-
ločnosti Geis CZ.

Článok pripravil David Čapek
Kvalitné dáta patria k nevyhnutným pred-
pokladom fungujúcej logistiky. Dôležitosť 
dát, konkrétne ich získavanie, spracova-
nie aj priebežné využitie, naprieč dodá-
vateľskými reťazcami neustále rastie. 
Súčasne však platí, že práca s „logistic-
kými“ dátami nie je v mnohých prípadoch 
doteraz na úrovni zodpovedajúcej konku-
renčnému prostrediu s vysokými nárokmi 
na efektivitu, ktoré sú práve pre logistiku 
typické.

DÁTOVEJ LOGISTIKE POMÁHA 
INTEGRÁCIA. POMÔŽE JEJ AJ AI?

FOTO: Skladon

Rozvoj pokročilých 
analytických nástrojov

„Dostupnosť dát sa v posledných rokoch vý-
znamne zvýšila, a to nielen vďaka pokroku 
v senzorových technológiách, ale aj vplyvom 
automatického zberu dát. Dnes navyše existuje 
množstvo pokročilých analytických nástrojov, 
ktoré fi rmám umožňujú extrahovať z veľkého 
objemu dát len tie najzásadnejšie. Zároveň 
sledujeme výrazné pokroky v robotike a auto-
matizácii, čo do logistických procesov prináša 
vyššiu presnosť aj efektivitu. Nedá sa zabudnúť 
aj na využívanie cloudových technológií, vďaka 
ktorým môžu spoločnosti svoje dáta ukladať, 
zdieľať a analyzovať v oveľa väčšom množstve 
ako predtým.“

IGOR PERŽEL
distribution center 

director
Mall Group

NAKLADACIA TECHNIKA 
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CHÝBA VIAC INFORMÁCIÍ Z PREVÁDZKY
Zvyšujúca sa dostupnosť digitálnych nástrojov 
a najmä zdieľanie dát v cloude umožňuje pokroči-
lé spôsoby práce s dátami. „Pre rozvoj efektívneho 
využitia dát na riadenie a rozhodovanie fi rmy musí 
vytvoriť ekosystém, ktorý zahŕňa 
technologických partnerov, inter-
ných pracovníkov (vrátane sys-
tému ich kontinuálneho rozvoja 
v digitálnych kompetenciách), zá-
kazníkov aj dodávateľov,“ podotý-
ka v danej súvislosti Jan Burian, 
hlava IDC Manufacturing Insights 
EMEA v spoločnosti IDC. A upozorňuje, že prácu 
s dátami, teda ich efektívnejšie využitie, fi rmám 
komplikuje hneď niekoľko faktorov. „Jednak sú to 
chýbajúce informácie z prevádzky, respektíve dáta 
z logistickej siete. Ideálne by bolo mať dáta v re-
álnom čase, menej ideálne s oneskorením v ráde 
hodín. S týmto zápasí až 60 percent respondentov 
globálneho prieskumu IDC medzi logistickými fi r-
mami,“ vysvetľuje Jan Burian. S uvedeným ziste-
ním súvisí aj nedostatočne rozvinutá spolupráca 
s dodávateľmi i zákazníkmi v oblasti zdieľania dát 
a informácií o pohybe  zákaziek.

„Firmy neimplementujú procesy zberu a spraco-
vania dát už pri spustení nových prevádzok, no-
vých služieb a podobne. Procesy by mali byť od 
začiatku stavané tak, aby umožňovali zber dát, 
aby dáta mali vopred daný význam a aby sa s nimi 
dalo správne pracovať,“ konštatuje Petr Jahoda, 

konateľ spoločnosti Resultful. To 
sa potom podľa neho doháňa až 
za každodennej prevádzky, kedy 
sa niektoré fi rmy snažia navrúb-
ľovať provizórne riešenia na už 
existujúce systémy. „Ako veľa po-
zornosti sa mnohokrát pri pláno-
vaní nového distribučného centra 

venuje úplne podružným otázkam a ako málo sa 
diskutuje o tom, kde všade na dopravníku budú 
senzory a aké dáta budú zbierať,“ spomína Petr 
Jahoda konkrétne úskalia.

NEVYSPYTATEĽNÉ CESTY AI
Aj v súvislosti s dátami a ich čo najefektívnejším 
využitím sa potom diskutuje o možnostiach umelej 
inteligencie (AI). Potenciál tejto nastupujúcej tech-
nológie je nesmierny, predovšetkým ale na spra-

covanie naozaj veľkých objemov dát, tj pre väčšie 
spoločnosti. U stredných a menších fi riem môžu 
jednorazové náklady na nasadenie AI prevýšiť prí-
nosy. „V súčasnosti je tiež problémom fungovania 
AI na princípe „black box“. Zadáte úlohu alebo 
odovzdáte proces, dostanete výsledok, často aj 
veľmi užitočný, napríklad o 20 percent efektívnej-
šie ako doterajšie riešenie. Nikto vám ale nepovie, 
ako AI k výsledku dospela, nikde nie sú medzivý-
počty ani algoritmus. Chýba pochopenie, s ktorým 
by ste mohli s výstupmi ďalej pracovať,“ dodáva 
Petr  Jahoda.

„U STREDNÝCH A MENŠÍCH 
FIRIEM MÔŽU JEDNORAZOVÉ 

NÁKLADY NA NASADENIE 
AI PREVÝŠIŤ PRÍNOSY.“

Integrácia rôznych zdrojov dát 
vďaka dátovému skladu

 „Hopi stavia v súčasnej dobe dátový sklad, ktorý by mal v budúcnosti pomôcť integ-
rovať všetky zdroje dát, ktoré využívame na operatívne riadenie a reporting. Budeme 
sa snažiť zbierať aj dáta, pre ktoré zatiaľ nemáme konkrétne využitie, ale očaká-
vame, že v nich budeme v budúcnosti hľadať vzorce, ktoré nám pomôžu odpovedať 
aj na otázky, ktoré sú zatiaľ mimo primárneho okruhu nášho záujmu. Aj preto u nás 
vzniká oddelenie, ktoré sa bude venovať práve dátovej analytike. Bežiaci projekt 
implementácie dátového skladu nám už pomohol vytvoriť dátový slovník a zjednotiť 
tak pohľad na presný význam konkrétnych metrík v rôznych oddeleniach. Vďaka im-
plementácii business management systému máme zase možnosť napríklad skúmať 
rôzne varianty budúceho vývoja a reagovať na meniace sa podmienky, ktoré nás 
ovplyvňujú. Okrem toho stále, na základe dát, optimalizujeme jednotlivé procesy.“

FILIP KOPECKÝ, CTO, Hopi Holding

INZERCIA
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D Správnemu využitiu dát však bráni aj množstvo 
prekážok. „Napríklad rozdielne štandardy medzi 
jednotlivými článkami dodávateľského reťazca, iný 
spôsob získavania a vyhodnocovania dát, rozdiel-
ne normy a ciele,“ popisuje Jan Tafat. V niektorých 
prípadoch môže dochádzať aj k neochote zdieľať 
určité dáta z dôvodov ich ochrany a kvôli obavám 
o prípadné zneužitie.

PREKONAŤ RÔZNORODOSŤ
Vierohodnosť a kvalita dát, ich presnosť aj aktuál-
nosť a čerpanie dát z jedného zdroja. To sú podľa 
Maxa Kováře, riaditeľa logistiky v spoločnosti Skla-
don, tri základné pravidlá. „Ak spoločnosť disponu-
je dátovým skladom, je ideálne čerpať iba z neho 
a nekrížiť na tieto účely rôzne dátové systémy. Taká 
rôznorodosť by vo výsledku mohla napáchať viac 
škody ako úžitku, relevantnosť dát by totiž mohla 
byť výrazne skreslená,“ poznamenáva Max Kovář.

Firmy sa preto usilujú o integráciu rôznych dáto-
vých systémov pre zlepšenie efektivity, prehľad-
nosti a presnosti logistických operácií. „To môže 
zahŕňať integráciu do systémov pre riadenie skla-
dov (WMS), systémov pre riadenie dopravy (TMS) 
a systémov pre riadenie dodávateľského reťazca 
(SCM),“ vymenúva Filip Kopecký, CTO v spoločnosti 
Hopi Holding.

Dáta v logistike sa stále intenzívnejšie využívajú 
napríklad na automatizáciu skladovania a optima-
lizáciu prepráv. „S využitím pokročilých algoritmov 
a umelej inteligencie je možné analyzovať dáta 
a vykonávať rozhodnutia v reálnom čase, čo vedie 
k efektívnejšiemu využitiu skladovacích priesto-
rov, lepšiemu plánovaniu prepravy a optimalizácii 
trasy. Zároveň je možné užívať schopnosti umelej 
inteligencie a strojového učenia, ktoré nachádzajú 
uplatnenie pri analýze dát, predpovedaní dopytu, 
plánovaní trás a optimalizácii skladovania,“ pribli-
žuje rozličné možnosti Jan Tafat, IT riaditeľ v spo-
ločnosti Geis CZ.

Článok pripravil David Čapek
Kvalitné dáta patria k nevyhnutným pred-
pokladom fungujúcej logistiky. Dôležitosť 
dát, konkrétne ich získavanie, spracova-
nie aj priebežné využitie, naprieč dodá-
vateľskými reťazcami neustále rastie. 
Súčasne však platí, že práca s „logistic-
kými“ dátami nie je v mnohých prípadoch 
doteraz na úrovni zodpovedajúcej konku-
renčnému prostrediu s vysokými nárokmi 
na efektivitu, ktoré sú práve pre logistiku 
typické.

DÁTOVEJ LOGISTIKE POMÁHA 
INTEGRÁCIA. POMÔŽE JEJ AJ AI?

FOTO: Skladon

Rozvoj pokročilých 
analytických nástrojov

„Dostupnosť dát sa v posledných rokoch vý-
znamne zvýšila, a to nielen vďaka pokroku 
v senzorových technológiách, ale aj vplyvom 
automatického zberu dát. Dnes navyše existuje 
množstvo pokročilých analytických nástrojov, 
ktoré fi rmám umožňujú extrahovať z veľkého 
objemu dát len tie najzásadnejšie. Zároveň 
sledujeme výrazné pokroky v robotike a auto-
matizácii, čo do logistických procesov prináša 
vyššiu presnosť aj efektivitu. Nedá sa zabudnúť 
aj na využívanie cloudových technológií, vďaka 
ktorým môžu spoločnosti svoje dáta ukladať, 
zdieľať a analyzovať v oveľa väčšom množstve 
ako predtým.“

IGOR PERŽEL
distribution center 

director
Mall Group

NAKLADACIA TECHNIKA 
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É
SIEŤ VÝDAJNÝCH BOXOV STÁLE 
MÁ KAM RÁSŤ Doručovanie zásielok do samoobslužných výdajných boxov šetrí čas, peniaze, ale aj 

životné prostredie. Obľubujú ich obchodníci, dopravcovia aj zákazníci. Technológia 
však aj po rokoch od zavedenia má svoje rezervy. Rastúci dopyt tak vytvára tlak na 
prevádzkovateľov prinášať na trh stále nové riešenia.

Článok pripravil Vladimír Maťo

Éra výdajných boxov sa na Slovensku začala približ-
ne pred šiestimi rokmi a za ten čas sa stali štan-
dardom doručovania balíkových zásielok. Ich počet 
prudko narástol, a kým na začiatku šlo o rádovo 
desiatky miest vo väčších mestách, dnes sa loka-
lity počítajú na tisícky. „Doručovanie do samoob-
služných boxov je jednoznačným trendom v celom 
e-commerce. Výrazne zvyšujú pohodlie zákazníkov, 
ktorí si zásielku môžu vybrať, kedykoľvek im to vy-
hovuje, a nemusia na kuriéra čakať doma,“ hodnotí 
Ivan Zizič, riaditeľ predaja spoločnosti Packeta.

Rozvoju prialo viacero faktorov. S rozvojom predaja 
cez internet objem zásielok dramaticky narástol, čo 
prevádzkovateľov výdajných boxov motivovalo rozši-
rovať sieť. A práve internetový predaj a s ním spoje-
né doručovanie zásielok sa ocitli aj 
v úzkom kruhu víťazov pandémie. 
V čase prísnych preventívnych 
opatrení a obmedzených možností 
vybrať sa na poštu sa práve výdaj-
né boxy stali samozrejmou súčas-
ťou doručovacieho procesu.

Slovensko je však pomerne malá 
krajina a pri dynamickom rozvoji 
siete výdajných boxov sa preto naskytá otázka, kde 
sú limity jej zahusťovania. „Na uliciach vidíme, že 
celkový počet, resp. hustota výdajných boxov rastie. 
V porovnaní napríklad s Českou republikou je ich tu 

ne dôležité najmä v predvianočnom období, keď po-
čet zásielok výrazne rastie,“ vysvetľuje I. Zizič.

Rozširovanie siete pritom neznamená len budo-
vanie nových boxov, ale aj optimalizáciu kapacity 
už existujúcich miest, teda rozšírenie ich  kapacity. 

Súčasné samoobslužné boxy dokážu obsiahnuť väčšinu zásielok z e-shopov, no aj v tomto smere existujú limity.
FOTO: Packeta

však stále oveľa menej. Myslíme si teda, že ďalší 
priestor na rozširovanie rozhodne je,“ hovorí riadi-
teľ spoločnosti Direct4me.

ROZŠIROVANIE SIETE JE HLAVOLAM
Prevádzkovatelia výdajných boxov sú opatrní v od-
hadoch, koľko lokalít so samoobslužnými boxmi 
slovenský trh ešte unesie. Rozhodovanie o ich 
umiestnení je však komplexný proces podporený 
dôkladnými analýzami. Dôležitým parametrom je 
spádová oblasť, teda hustota obyvateľstva v oko-
lí výdajného boxu a ich aktivita. „Vyhľadávame 
miesta, kde zákazníci pravidelne nakupujú online 
a ocenia pohodlné, rýchle a lacné doručenie svojej 

zásielky,“ dodáva Eliška Čeřovská 
zo spoločnosti Alza. Dodáva tiež, 
že podnet na osadenie výdajného 
boxu môžu dať prevádzkovateľom 
aj samotní obyvatelia prostredníc-
tvom online formulára.

Aj už osadené výdajné boxy sú dô-
ležitým zdrojom dát pre plánova-
nie rozširovania siete. „Používame 

veľmi presné algoritmy a takzvané heatmapy, vďaka 
ktorým monitorujeme vyťaženosť a počet zásielok 
smerujúcich do konkrétneho boxu. Dokážeme veľmi 
presne stanoviť potrebnú kapacitu, čo je mimoriad-

Prístup do boxov 
treba otvoriť

„Mnohé lokality v mestách majú niekoľko 
boxov rôznych operátorov hneď vedľa seba, 
prípadne pár desiatok metrov od seba. Z dlho-
dobého hľadiska si myslíme, že správna a efek-
tívna cesta je otvorený prístup pre viacerých 
doručovateľov.“

IGOR 
SALOPEK

CEO
Direct4me

ROZHODOVANIE 
O UMIESTNENÍ VÝDAJNÝCH 

BOXOV JE KOMPLEXNÝ 
PROCES PODPORENÝ 

DÔKLADNÝMI ANALÝZAMI. Potrebujete viac miesta?
Pripravujeme novú lokalitu pre vaše

logistické, výrobné a obchodné aktivity
prenajímateľná plocha 50 000 m² / jednotky od 5 000 m²

Naďa Kováčiková / +421 908 110 002 / nada.kovacikova@vgpparks.eu/ www.vgpparks.eu
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 Dôležitým parametrom je aj to, aby bola daná lo-
kalita dobre dostupná a umožňovala pristavenie 
kuriérskej dodávky. V závislosti od použitej tech-
nológie zohráva rolu aj možnosť napojenia na inži-
nierske siete. Mnohé v súčasnosti využívané typy 
výdajných boxov totiž vyžadujú elektrické napájanie 
alebo internetovú prípojku.

LIMITOM JE TEPLOTA AJ ROZMERY
Rastúca popularita výdajných boxov poháňa vývoj 
technológie. Aj keď súčasné samoobslužné boxy 
dokážu obsiahnuť väčšinu zásielok z e-shopov, aj 
v tomto smere existujú limity. Napríklad potraviny 
alebo farmaceutické výrobky môžu byť citlivé na 
teplotu počas prepravy. Niektorí predajcovia tých-
to tovarov preto zasielanie do boxov neumožňujú. 
Iní sa im naučili dôverovať, ale aj ich preverovať. 
„Robíme si pravidelný monitoring tak, že pošleme 
skúšobnú zásielku, ktorá obsahuje teplotný merač. 
Testovali sme dokonca aj konkrétne lokality, lebo 
výsledok môže byť iný na západnom Slovensku 
a napríklad na Orave. Prihliadame na to, či je box 
otočený na sever alebo na juh a či stojí v tieni. Na 
naše prekvapenie si dokážu zásielky udržať poža-
dovanú teplotu,“ opisuje Ľuboš Paulíni z predajne 
liehovín a pochutín Corner SK.

Väčšina súčasných výdajných boxov nedisponuje 
vlastnou teplotnou reguláciou. Ani v tomto prípade 
nejde o neriešiteľný problém, avšak jeho odstráne-
nie je tiež otázkou dopytu, a teda rentability. „Rie-
šení je viacero, ale majú svoje nevýhody. Či už sú 
to oveľa vyššie náklady na obstaranie a prevádzku 
pri temperovaných boxoch, prípadne drahé obaly 
či presne načasovaná logistika. Toto sú podľa nás 
výzvy, ktoré sa zatiaľ úplne nepodarilo vyriešiť,“ 
hodnotí I. Salopek.

Ďalším typickým obmedzením výdajných boxov 
sú ich rozmery. Tie sú prispôsobené najbežnej-
ším veľkostiam zásielok. „Štandardný box má sto 
úložných schránok rôznych veľkostí. Počet schrá-
nok a jednotlivé veľkosti sme cielene vybrali tak, 
aby sme pokryli 80 percent veľkostí zásielok celej 
e-commerce,“ vysvetľuje E. Čeřovská. „Obmedze-
nia sa týkajú napríklad rozmerov alebo hmotnosti 

zásielok – väčšia elektronika a domáce spotrebiče 
ako chladničky či rúry, alebo záhradný nábytok či 
náradie sa do výdajných boxov nezmestia,“  dopĺňa 
I. Zizič. Experti sa však zhodujú, že v prípade roz-
merných zásielok a zásielok s vyššou hodnotou 
zákazníci vo väčšine prípadov uprednostňujú do-
ručovanie priamo na adresu.

DOPRAVU SŤAŽUJE NEJEDNOTNÝ TRH
Z pohľadu kuriérskych spoločností sú výdajné boxy 
výhodným riešením. V porovnaní s doručovaním na 
adresu vyžadujú nižší počet jázd. „Doručovanie do 
odberných miest je časovo fl exibilnou voľbou aj 
pre kuriéra, pretože vo väčšine prípadov dochádza 
k tomu, že kuriér do jedného výdajného boxu vloží 
niekoľko zásielok naraz, a to bez toho, aby musel 
kontaktovať príjemcu,“ dodáva Ján Ťurek, konateľ 
spoločnosti Slovak Parcel Service.

„Z nášho pohľadu by sme videli priestor na zlepše-
nie a zefektívnenie doručovania práve z pohľadu 
rôznorodosti technických riešení. Variácia softvé-
rového riešenia je náročná na integráciu, zároveň 
si vyžaduje aj častý zásah do samotného procesu 
kuriérov,“ hovorí J. Ťurek. Komunikácie boxov sú 
často štandardizované podľa potrieb výrobcu, prí-

padne priamo upravené pre danú kuriérsku spoloč-
nosť. Ovplyvňuje to teda priamo samotnú efektivitu 
práce kuriéra s odlišnými typmi boxov.

V súčasnosti na trhu pôsobí viacero prevádzkova-
teľov samoobslužných výdajných boxov, čo spôso-
buje, že infraštruktúra nie je jednotná. Zjednotenie 
technológií v samoobslužných výdajných boxoch by 
uľahčilo prácu doručovateľom a mohlo by byť vhod-
ným kľúčom aj pri úvahách o ich ďalšom rozširova-
ní. „Mnohé lokality v mestách majú niekoľko boxov 
rôznych operátorov hneď vedľa seba, prípadne pár 
desiatok metrov od seba. To z nášho pohľadu nepri-
spieva k čo najväčšej dostupnosti pre samotných 
zákazníkov. Z dlhodobého hľadiska si myslíme, že 
správna a efektívna cesta je otvorený prístup pre 
viacerých doručovateľov,“ hodnotí I. Salopek.

BOX NAMIESTO POŠTOVEJ SCHRÁNKY
S dopytom porastie tlak na ďalšie zlepšovanie tejto 
technológie. Aktuálnym trendom na trhu je zavá-
dzanie súkromných boxov, či už pre potreby fyzic-
kých osôb, alebo fi remných zákazníkov. Spôsob 
využívania výdajných boxov sa tak postupne mení. 
Deje sa tak aj v dôsledku nástupu digitalizácie.

„Jedným z príkladov je virtuálna adresa alebo 
fi remné výdajné miesto. Zákazník si dá doručovať 
svoje zásielky do boxu vo vybranej lokalite bez 
ohľadu na to, aká je jeho korešpondenčná adresa 
alebo ktorá kuriérska spoločnosť zásielku doruču-
je. Rovnako čoraz častejšie využívanou možnos-
ťou, napr. pre menšie e-shopy, je hromadný podaj 
a doručenie zásielok,“ vysvetľuje I. Salopek.

Časová úspora pre 
kuriérov

„Doručovanie do výdajných boxov je časovo 
fl exibilnou voľbou aj pre kuriéra, pretože vo 
väčšine prípadov dochádza k tomu, že kuriér 
do jedného výdajného boxu vloží niekoľko zá-
sielok naraz, a to bez toho, aby musel kontak-
tovať príjemcu.“

JÁN ŤUREK
konateľ

Slovak Parcel 
Service

Čo by vás 
motivovalo využívať 

výdajné boxy 
častejšie?
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É
SIEŤ VÝDAJNÝCH BOXOV STÁLE 
MÁ KAM RÁSŤ Doručovanie zásielok do samoobslužných výdajných boxov šetrí čas, peniaze, ale aj 

životné prostredie. Obľubujú ich obchodníci, dopravcovia aj zákazníci. Technológia 
však aj po rokoch od zavedenia má svoje rezervy. Rastúci dopyt tak vytvára tlak na 
prevádzkovateľov prinášať na trh stále nové riešenia.

Článok pripravil Vladimír Maťo

Éra výdajných boxov sa na Slovensku začala približ-
ne pred šiestimi rokmi a za ten čas sa stali štan-
dardom doručovania balíkových zásielok. Ich počet 
prudko narástol, a kým na začiatku šlo o rádovo 
desiatky miest vo väčších mestách, dnes sa loka-
lity počítajú na tisícky. „Doručovanie do samoob-
služných boxov je jednoznačným trendom v celom 
e-commerce. Výrazne zvyšujú pohodlie zákazníkov, 
ktorí si zásielku môžu vybrať, kedykoľvek im to vy-
hovuje, a nemusia na kuriéra čakať doma,“ hodnotí 
Ivan Zizič, riaditeľ predaja spoločnosti Packeta.

Rozvoju prialo viacero faktorov. S rozvojom predaja 
cez internet objem zásielok dramaticky narástol, čo 
prevádzkovateľov výdajných boxov motivovalo rozši-
rovať sieť. A práve internetový predaj a s ním spoje-
né doručovanie zásielok sa ocitli aj 
v úzkom kruhu víťazov pandémie. 
V čase prísnych preventívnych 
opatrení a obmedzených možností 
vybrať sa na poštu sa práve výdaj-
né boxy stali samozrejmou súčas-
ťou doručovacieho procesu.

Slovensko je však pomerne malá 
krajina a pri dynamickom rozvoji 
siete výdajných boxov sa preto naskytá otázka, kde 
sú limity jej zahusťovania. „Na uliciach vidíme, že 
celkový počet, resp. hustota výdajných boxov rastie. 
V porovnaní napríklad s Českou republikou je ich tu 

ne dôležité najmä v predvianočnom období, keď po-
čet zásielok výrazne rastie,“ vysvetľuje I. Zizič.

Rozširovanie siete pritom neznamená len budo-
vanie nových boxov, ale aj optimalizáciu kapacity 
už existujúcich miest, teda rozšírenie ich  kapacity. 

Súčasné samoobslužné boxy dokážu obsiahnuť väčšinu zásielok z e-shopov, no aj v tomto smere existujú limity.
FOTO: Packeta

však stále oveľa menej. Myslíme si teda, že ďalší 
priestor na rozširovanie rozhodne je,“ hovorí riadi-
teľ spoločnosti Direct4me.

ROZŠIROVANIE SIETE JE HLAVOLAM
Prevádzkovatelia výdajných boxov sú opatrní v od-
hadoch, koľko lokalít so samoobslužnými boxmi 
slovenský trh ešte unesie. Rozhodovanie o ich 
umiestnení je však komplexný proces podporený 
dôkladnými analýzami. Dôležitým parametrom je 
spádová oblasť, teda hustota obyvateľstva v oko-
lí výdajného boxu a ich aktivita. „Vyhľadávame 
miesta, kde zákazníci pravidelne nakupujú online 
a ocenia pohodlné, rýchle a lacné doručenie svojej 

zásielky,“ dodáva Eliška Čeřovská 
zo spoločnosti Alza. Dodáva tiež, 
že podnet na osadenie výdajného 
boxu môžu dať prevádzkovateľom 
aj samotní obyvatelia prostredníc-
tvom online formulára.

Aj už osadené výdajné boxy sú dô-
ležitým zdrojom dát pre plánova-
nie rozširovania siete. „Používame 

veľmi presné algoritmy a takzvané heatmapy, vďaka 
ktorým monitorujeme vyťaženosť a počet zásielok 
smerujúcich do konkrétneho boxu. Dokážeme veľmi 
presne stanoviť potrebnú kapacitu, čo je mimoriad-

Prístup do boxov 
treba otvoriť

„Mnohé lokality v mestách majú niekoľko 
boxov rôznych operátorov hneď vedľa seba, 
prípadne pár desiatok metrov od seba. Z dlho-
dobého hľadiska si myslíme, že správna a efek-
tívna cesta je otvorený prístup pre viacerých 
doručovateľov.“

IGOR 
SALOPEK

CEO
Direct4me

ROZHODOVANIE 
O UMIESTNENÍ VÝDAJNÝCH 

BOXOV JE KOMPLEXNÝ 
PROCES PODPORENÝ 

DÔKLADNÝMI ANALÝZAMI. Potrebujete viac miesta?
Pripravujeme novú lokalitu pre vaše

logistické, výrobné a obchodné aktivity
prenajímateľná plocha 50 000 m² / jednotky od 5 000 m²

Naďa Kováčiková / +421 908 110 002 / nada.kovacikova@vgpparks.eu/ www.vgpparks.eu

VGP_SK_240x115mm_ZVOLEN_2023.indd   1VGP_SK_240x115mm_ZVOLEN_2023.indd   1 11.09.2023   11:2911.09.2023   11:29
Process CyanProcess CyanProcess MagentaProcess MagentaProcess YellowProcess YellowProcess BlackProcess Black



Prípadová štúdia No. 185

NAJVÄČŠIA MRAZNIČKA
FIRMY HOPI NA SLOVENSKU
VLANI EŠTE NARÁSTLA

R
Prístavba mraziarenského skladu v Maduniciach vyrástla aj napriek turbulenciám na staveb-
nom trhu v plánovanom termíne. Pod strechou modernej haly sa ukrývajú technológie ústretové 
k zákazníkom a šetrné k životnému prostrediu.

Článok pripravil Vladimír Maťo

FOTO: HOPI SK

veľmi významná. Firma HOPI v ňom zabezpečuje 
skladovanie mrazeného tovaru pre obchody v celej 
krajine. „Vzhľadom na to, že logistika mrazeného 
tovaru je veľmi náročná, HOPI postupom času od 
svojho vzniku logistické procesy vylepšuje a zefek-
tívňuje,“ hovorí Oto Magnus, projektový manažér 
v spoločnosti HOPI Slovensko. 
„Dnes plníme funkciu najväč-
šieho skladovateľa strategicky 
významných potravín, akými 
sú pekárenské výrobky, mäso-
vé výrobky, ryby, zelenina, tuky, 
kože a iné,“ vymenúva.

Impulzom pre zväčšenie mra-
ziarenského skladu bola rastú-
ca spotreba týchto tovarov a rastúci záujem o skla-
dovanie mrazených tovarov – či už polotovarov do 

výroby, alebo hotových produktov do retailu alebo 
veľkoobchodov. Prirodzeným dôsledkom rastúce-
ho dopytu zo strany potravinárov bola aj potreba 
zväčšiť zásoby na strane trhového lídra v mrazia-
renskom skladovaní.

VÝSTAVBA V NEISTEJ DOBE
Symbolická fľaša sektu sa o čerstvo vztýčený cen-
trálny pilier prístavby mraziarenského skladu roz-
bila na začiatku septembra 2022. Celý proces re-
alizácie investície od súťaže a výberu generálneho 
dodávateľa až po kolaudáciu trval desať mesiacov, 

z čoho samotná výstavba trvala 
štyri mesiace a inštalácia mra-
ziarenskej technológie približne 
mesiac. Generálnym dodáva-
teľom stavby sa stala nitrian-
ska stavebná firma Dynamik 
 Holding.

„Rozhodnutie o výstavbe bolo 
zložité, pretože prišlo v čase 

ešte doznievajúcej koronakrízy a začínajúcej ener-
getickej krízy a zároveň už pretrvávajúcej vojny na 

Rodinná fi rma HOPI, pôvodom z českého Klášter-
ca nad Ohří, je po viac ako dvadsiatich rokoch 
pôsobenia etablovaným hráčom aj v slovenskej 
logistike. Dobre známou je predovšetkým pre po-
travinové obchodné reťazce a výrobcov, pre ktorých 
zabezpečuje okrem iného aj logistiku mrazených 
potravín. Výkladnou skriňou slovenskej mraziaren-
skej logistiky sa vďaka HOPI stala obec Madunice 
na Považí, kde fi rma okrem svojho slovenského 
sídla prevádzkuje aj najväčší a najvyšší mraziaren-
ský sklad v krajine. Práve ten prešiel v poslednom 
roku ďalším výrazným rozšírením.

S DOPYTOM RASTIE SKLAD
Z pohľadu potravinárskej logistiky na Slovensku 
je funkcia mraziarenského skladu v Maduniciach 

JEDNOU Z PODMIENOK 
VÝBERU DODÁVATEĽOV PRI 
REALIZÁCII PROJEKTU BOLA 
PROAKTIVITA PRI RIEŠENÍ 

ZÁKAZNÍCKYCH POŽIADAVIEK.
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LOG-IN od roku 2004 podporuje 

inovácie v českej a slovenskej logistike.

Ukrajine,“ spomína O. Magnus. Napriek tomu sa 
realizačnému tímu podarilo v expresne krátkom 
čase vysúťažiť a vyjednať výhodné podmienky 
výstavby. Keďže situácia na trhu so stavebnými 
materiálmi bola po rokoch pandémie poznačená 
infl áciou, hlavným cieľom jednaní s dodávateľom 
sa stala fi xácia vysúťaženej ceny. Tú sa podarilo 
dosiahnuť vopred dohodnutou indexáciou cien už 
v samotnej zmluve s dodávateľom. „To znamená, 
že riziká sme si v princípe defi novali už na začiat-
ku,“ poznamenáva O. Magnus. „Obavy sa nena-
plnili a neistá situácia na stavebnom trhu, ktorá 
spôsobila vyčkávanie ostatných investorov, dala 
priestor nášmu projektu. V kombinácii s presným 
zadaním a precíznym riadením projektu sme vý-
stavbu aj s inštaláciou mraziarenskej technológie 
stihli presne podľa plánu,“ dodáva.

Prístavbou sa kapacita skladu navýšila z pôvod-
ných 14-tisíc na takmer 20-tisíc mrazených paliet 
v jednom mraziarenskom celku. Skladové procesy 
sú síce stále do veľkej miery závislé od zamest-
nancov, ktorí vychystávajú tovar na palety, no nad 

nimi je automatický systém riadenia skladových 
zásob a riadenia a prideľovania úloh. Denne je tak 
fi rma schopná z madunického skladu vyexpedovať 
v priemere až 1300 paliet.

ZELENÝ OD PODLAHY PO STRECHU
Skupina HOPI Holding kladie vo svojich projektoch 
dôraz aj na ekológiu. Dizajn a dimenzie stavby boli 
preto aj tentokrát navrhované s ohľadom na mož-
nosť zaťaženia dodatočnými obnoviteľnými zdroj-
mi energie. Prefabrikovaný železobetónový skelet 
je dimenzovaný na statické a dynamické zaťaženie 
veterných turbín a strecha na inštaláciu fotovoltic-
kej elektrárne.

Vzhľadom na prevádzku mrazia-
renského skladu pri teplote pod 
hranicou mínus osemnástich 
stupňov je stavebná technológia 
mimoriadne dôležitá. „Najpod-
statnejšia časť projektu výstav-
by mraziarenského skladu je 
paradoxne vykurovanie podlahy 
tak, aby podlaha nepremŕzala 
a vlhkosť a voda „nezdvíhali“ 
podlahu, čo by bol obrovský sta-
tický problém pre celú stavbu,“ 
vysvetľuje O. Magnus. Rovnako neoddeliteľnou 
súčasťou projektu bol správny návrh opláštenia 
budovy. Tepelnoizolačné požiadavky museli byť 
dodržané tak, aby sa zároveň projekt zbytočne ne-
predražoval, keďže steny haly sú veľmi významnou 
položkou v celkovom rozpočte.

NAJŠETRNEJŠÍ SPÔSOB MRAZENIA
Rovnako dôležitým ako stavebná technológia je 
aj vnútorné vybavenie skladu. „Projekt výstavby 
mraziarenského skladu je špecifi cký tým, že je doň 
inštalovaná najnovšia technológia mrazenia s chla-
divom CO2 (R744), ktoré je výnimočné tým, že má 
hodnotu GWP blížiacu sa nule,“ priblížil O. Magnus. 
Hodnota GWP, teda Global Warming Potential, ale-

bo potenciál globálneho otepľovania, vyjadruje, 
koľkokrát je daný plyn účinnejší pri skleníkovom 
efekte ako oxid uhličitý. Limit pre chladivá použí-
vané v Európskej únii je 2500 GWP. „V princípe ide 
o najekologickejší spôsob mrazenia, aký existuje. 
Samozrejmosťou je automatické riadenie teploty 
a signalizácie limitnej teploty, ktoré technológia 
ponúka,“ dodáva O. Magnus. Hlavným dodáva-
teľom technológie je česká fi rma Cooling Puzzle 
Technologies.

Jednou z podmienok výberu dodávateľov pri reali-
zácii projektu bola proaktivita pri riešení zákazníc-
kych požiadaviek a navrhovanie riešení na základe 
požiadaviek spoločnosti HOPI. Trhový líder v oblasti 
mraziarenskej logistiky, na ktorého službách stojí 

prevádzka popredných potra-
vinárskych reťazcov v krajine, 
nemohol akceptovať zásadné 
obmedzenie prevádzky v existu-
júcej hale. „Základnou požiadav-
kou HOPI pri výstavbe bolo, aby 
sme v žiadnom prípade neobme-
dzili našich zákazníkov znížením 
servisu, či už v skladovaní, vy-
chystávaní objednávok, alebo pri 
prevoze tovaru na miesto odbe-
rateľa,“ zdôrazňuje O. Magnus. 
Tento kľúčový aspekt realizácie 

sa podarilo splniť a projekt organizácie stavby aj 
zabezpečenie staveniska boli naplánované tak, 
aby prevádzka mraziarní nebola výstavbou prístav-
by obmedzená vôbec.

Odradila vás 
infl ácia od 

stavebných 
investícií?

systemylogistiky@atoz.sk
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DÔSLEDKOM RASTÚCEHO 
DOPYTU ZO STRANY 

POTRAVINÁROV BOLA AJ 
POTREBA ZVÄČŠIŤ ZÁSOBY 

NA STRANE TRHOVÉHO 
LÍDRA V MRAZIARENSKOM 

SKLADOVANÍ.Riziko premenené 
na výhodu

„Neistá situácia na stavebnom trhu spôso-
bila vyčkávanie ostatných investorov a dala 
priestor nášmu projektu.“

OTO MAGNUS
Projektový 

manažér
HOPI SK
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NAJVÄČŠIA MRAZNIČKA
FIRMY HOPI NA SLOVENSKU
VLANI EŠTE NARÁSTLA

R
Prístavba mraziarenského skladu v Maduniciach vyrástla aj napriek turbulenciám na staveb-
nom trhu v plánovanom termíne. Pod strechou modernej haly sa ukrývajú technológie ústretové 
k zákazníkom a šetrné k životnému prostrediu.

Článok pripravil Vladimír Maťo

FOTO: HOPI SK

veľmi významná. Firma HOPI v ňom zabezpečuje 
skladovanie mrazeného tovaru pre obchody v celej 
krajine. „Vzhľadom na to, že logistika mrazeného 
tovaru je veľmi náročná, HOPI postupom času od 
svojho vzniku logistické procesy vylepšuje a zefek-
tívňuje,“ hovorí Oto Magnus, projektový manažér 
v spoločnosti HOPI Slovensko. 
„Dnes plníme funkciu najväč-
šieho skladovateľa strategicky 
významných potravín, akými 
sú pekárenské výrobky, mäso-
vé výrobky, ryby, zelenina, tuky, 
kože a iné,“ vymenúva.

Impulzom pre zväčšenie mra-
ziarenského skladu bola rastú-
ca spotreba týchto tovarov a rastúci záujem o skla-
dovanie mrazených tovarov – či už polotovarov do 

výroby, alebo hotových produktov do retailu alebo 
veľkoobchodov. Prirodzeným dôsledkom rastúce-
ho dopytu zo strany potravinárov bola aj potreba 
zväčšiť zásoby na strane trhového lídra v mrazia-
renskom skladovaní.

VÝSTAVBA V NEISTEJ DOBE
Symbolická fľaša sektu sa o čerstvo vztýčený cen-
trálny pilier prístavby mraziarenského skladu roz-
bila na začiatku septembra 2022. Celý proces re-
alizácie investície od súťaže a výberu generálneho 
dodávateľa až po kolaudáciu trval desať mesiacov, 

z čoho samotná výstavba trvala 
štyri mesiace a inštalácia mra-
ziarenskej technológie približne 
mesiac. Generálnym dodáva-
teľom stavby sa stala nitrian-
ska stavebná firma Dynamik 
 Holding.

„Rozhodnutie o výstavbe bolo 
zložité, pretože prišlo v čase 

ešte doznievajúcej koronakrízy a začínajúcej ener-
getickej krízy a zároveň už pretrvávajúcej vojny na 

Rodinná fi rma HOPI, pôvodom z českého Klášter-
ca nad Ohří, je po viac ako dvadsiatich rokoch 
pôsobenia etablovaným hráčom aj v slovenskej 
logistike. Dobre známou je predovšetkým pre po-
travinové obchodné reťazce a výrobcov, pre ktorých 
zabezpečuje okrem iného aj logistiku mrazených 
potravín. Výkladnou skriňou slovenskej mraziaren-
skej logistiky sa vďaka HOPI stala obec Madunice 
na Považí, kde fi rma okrem svojho slovenského 
sídla prevádzkuje aj najväčší a najvyšší mraziaren-
ský sklad v krajine. Práve ten prešiel v poslednom 
roku ďalším výrazným rozšírením.

S DOPYTOM RASTIE SKLAD
Z pohľadu potravinárskej logistiky na Slovensku 
je funkcia mraziarenského skladu v Maduniciach 
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VÝBERU DODÁVATEĽOV PRI 
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Žena v logistike

B„Bola to skôr náhoda ako cielená kariéra,“ hovorí 
o svojej práci v logistickom odvetví riaditeľka logis-
tiky spoločnosti Mattoni Erika Kraková. Štúdium 
manažmentu a marketingu ju najskôr priviedlo 
do oblasti cestovného ruchu. Aj keď spočiatku 
nenápadne, kariérne kroky ju začali viesť k logis-
tike nástupom do nadnárodnej doručovateľskej 
siete DHL. Práca na cestovnom oddelení síce 
ešte nebola v tom „správnom“ odbore, no bola 
príležitosťou začať pilovať manažérske zručnosti 
v oblasti vedenia ľudí, ktoré sa neskôr ukázali ako 
veľmi dôležité.

RIADENIE JE UMENÍM 
ROVNOVÁHY
Prvú reálnu skúsenosť s prácou v logistickom 
odvetví našla E. Kraková počas dlhodobého 
pobytu za hranicami. Belgickú pobočku skupiny 
Kraft Foods posilnila najskôr ako pracovníčka 
expedície a príjmu, neskôr ako plánovačka pro-
dukcie. „Prvýkrát som pocítila, že moja práca má 
skutočný dosah na továreň, ale aj na fi rmu. Dobre 
naplánovaná produkcia môže priniesť významnú 
úsporu fi nancií,“ vysvetľuje. Rozdelenie skupiny 
Kraft Foods a vznik spoločnosti Mondelez posu-
nuli Eriku Krakovú na pozíciu Business Coordina-
tor a jej zodpovednosť sa rozšírila na projektové 
riadenie v oblasti produktov.

Návrat na Slovensko v roku 2013 priniesol nové 
výzvy. E. Kraková sa zamerala na globálne logis-
tické projekty v spoločnosti Henkel. „Išlo o strate-
gické projekty a iniciatívy, ktorých súčasťou boli 
analýzy a práca s dátami, vývoj konceptov a zlepšo-
vanie procesov. Takéto činnosti vás nútia pochopiť 
detaily na rôznych úrovniach operatívy a prepojiť 
ich s cieľom, ktorý chce vedenie fi rmy dosiahnuť,“ 
spomína. Práca bola učením sa umeniu balanso-
vania spoločných cieľov spoločnosti a nezriedka 
protichodných cieľov jednotlivých oddelení, ale aj 
špecifi ckých potrieb jednotlivých regiónov sveta, 
v ktorých fi rma pôsobí.

Erika Kraková
DIVERZITA ROBÍ PRÁCU ZAUJÍMAVEJŠOU 
A VÝSLEDOK LEPŠÍM

Jednou zo základných zásad pre mňa vždy bolo 
pochopiť veci do detailu, hovorí Erika Kraková.
FOTO: Systémy logistiky

„Mattoni už nie je!“ – hlásal nesmrteľný slogan z televíznych reklám. Dnes môžeme dodať, 
že Mattoni už nie je len lokálnym výrobcom minerálnych vôd, ale regionálnym lídrom vo 
svojom odvetví, po produktoch ktorého siahajú zákazníci z ôsmich krajín. Uchrániť ich pred 
zdeseným výrazom pred prázdnym barovým pultom či regálom v nákupných reťazcoch sa 
na Slovensku snaží riaditeľka logistiky Erika Kraková. Pomáhajú jej pri tom bohaté skúse-
nosti, ktoré v oblasti vedenia ľudí a riadenia logistických procesov zbierala na lokálnej aj 
globálnej úrovni.

Článok pripravil Vladimír Maťo

NEMÔŽEM UROBIŤ ROZHODNUTIE, 
KÝM SI NIE SOM ISTÁ, ŽE NIEKDE 

INDE NESPÔSOBÍ VÝBUCH 
A NENARUŠÍ CELKOVÝ CHOD.
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DOBRE INVESTOVANÝCH 
DVADSAŤ MINÚT
Tohoročná jeseň bude pre Eriku Krakovú míľni-
kom jedenapolročného pôsobenia v slovenskom 
Mattoni, kde dohliada na plynulosť a efektívnosť 
logistiky a dodávateľskej siete. Je to práca, v ktorej 
je podmienkou úspechu správne nastavená komu-
nikácia. Nie sú to len pravidelné 
stretnutia s kolegami doma či 
v zahraničí, ale aj dôraz na to, 
aby boli všetci členovia tímu 
na jednej vlne. Prvým bodom 
programu každého dňa je preto 
operatívny hovor. Oboznámenie 
sa s aktuálnym stavom zásob 
a prípadnými problémami 
umožňuje robiť okamžité roz-
hodnutia.

„Niekomu by sa mohlo zdať, že ide o hlbokú ope-
ratívu, no ide o približne dvadsať minút, ktoré mi 
pomôžu zostať v spojení s každodenným dianím, 
a tiež možnosť rozvíjať strategické myslenie tímu, 
vypočuť si názor z operatívnej stránky, ktorá môže 
byť podstatná v projektoch, na ktorých pracujem,“ 
vysvetľuje. Rozhodnutia totiž musia vychádzať 
z pochopenia stavu vecí a vzájomných vzťahov. 
„Verím, že nemôžem urobiť rozhodnutie, kým si 
nie som istá, že v E2E procese niekde nespôsobí 
výbuch a nenaruší celkový chod. Alebo či moje 
zlepšenie, či už efektivity, alebo nákladov, nepri-
nesie inde negatívny efekt. Vždy musí byť celkový 
aspekt pre fi rmu na prvom mieste,“ dodáva.

ĽUDSKOSŤ SNÚBENÁ 
S REŠPEKTOM
Rovnako ako ostatní vedúci oddelení v spoločnosti 
Mattoni, aj E. Kraková kladie vo svojom tíme dôraz 
na prehlbovanie kultúry spolupráce, pochopenie 
práce iných oddelení, E2E myslenie a proaktívnu 
komunikáciu. Vo svojom tíme má preto jednak 
mladých ambicióznych ľudí s odhodlaním naberať 
nové skúsenosti a učiť sa zodpovednosti, ale aj 
skúsených kolegov, od ktorých sa môžu učiť.

Ako manažérka sa snaží byť prístupná a ľudská, 
no zároveň si budovať prirodzenú autoritu a reš-
pekt. „Moje skúsenosti mi ukázali, že rešpekt 
sa nebuduje tvrdosťou, ale preukázaním svojej 
ľudskosti, kompetencie, znalosti a schopnosti,“ 
hovorí. Nemenej podstatný ako pracovný život je aj 
ten súkromný a je dôležité, aby ľudia našli pocho-

Máte otázky pre 
Eriku Krakovú?
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penie či väčšiu dávku voľnosti a tolerancie, ak to 
ich aktuálna situácia vyžaduje. „V takých situáci-
ách sa snažím vždy nájsť čas si kolegov vypočuť. 
Byt bližšie k ľudom mi zároveň otvára možnosť ich 
lepšie spoznať, odhaľovať ich vlastnosti. A keďže 
sa v Mattoni snažíme podporovať kariérny rast 
zvnútra spoločnosti, darí sa mi správne odhadnúť 
ľudí, ich schopnosti a ambície a posúvať ich správ-
nym smerom,“ dodáva.

„Musím uznať, že je to veľká 
zmena v oblasti pracovnej ná-
plne a úloh, ale aj prechodu 
z globálnej roly na vedúcu po-
zíciu v rámci krajiny,“ hodnotí. 
Ako však rýchlo dodáva, výzvy 
ju nedesia. „Nebáť sa zmeny 
a vyjsť zo svojej komfortnej zóny 
mi pomáha rásť, a to nielen pro-
fesijne, ale aj osobnostne.“

ROZVOJ LOGISTIKY 
JE DYNAMICKÝ
Dlhoročné pôsobenie v oblasti logistiky nevyhnutne 
znamená byť svedkom mnohých zmien, ktoré toto 
odvetvie formujú. Nárast z malej baliarne minerál-
nych vôd v českej obci Kyselka neďaleko Karlových 
Varov na nadnárodnú rodinnú fi rmu a lídra na trhu 
nealkoholických nápojov v strednej Európe sprevá-
dzali nepretržite stúpajúce nároky. Firma dnes na 
trh prináša množstvo produktov. Vyhovieť pestrým 
chutiam zákazníkov znamená, že produkty musia 
byť dostupné v čo najkratšom čase vo všetkých 
kútoch krajín, v ktorých fi rma pôsobí. „Za tým musí 
byt silná štruktúra už takto veľmi komplexného pro-
cesu s podporou relevantných systémov,“ hovorí 
E. Kraková.

Najbadateľnejším trendom v logistike je podľa nej 
digitalizácia a rozvoj technológií. Súčasné rieše-

nia v oblasti softvéru a AI umožňujú komplexné 
nastavenie presných rozvrhov aj plynulý pohyb 
robotov v sklade. „Ak to porovnáme s obdobím 
približne spred dvoch dekád, keď jedným z mojich 
prvých úspešných projektov na oddelení logistiky 
Kraft Foods bolo zavedenie dnes už veľmi jedno-
duchého systému plánovania vykládok a naklá-
dok na zdieľanom princípe a jeho vyhodnocova-
nie, tak je možné povedať, že oblasť logistiky si za 
pomerne krátky čas prešla značným dynamickým 
rozvojom,“ hodnotí.

DIVERZITA ROBÍ PRÁCU 
ZAUJÍMAVEJŠOU
Dôležitou zmenou je aj rastúca miera diverzity 
zamestnancov. Jedným z jej prejavov je, že v logis-
tike dnes pracuje viac žien ako v minulosti. „Logis-
tika je na konci reťazca cesty k zákazníkovi, a teda 
tlak môže byt veľmi veľký. No stále viac sa ukazuje, 
že ženy v logistike dokážu tento tlak ustáť a zvlád-
nuť s eleganciou im vlastnou,“ opisuje svoje skúse-
nosti E. Kraková s tým, že ženy sa veľakrát dokážu 
na veci pozerať inak ako ich mužskí kolegovia, čo 
prináša vzácnu a zaujímavú dynamiku do pracov-
ných vzťahov, ale aj riešení.

Diverzitu však podľa nej nemožno vnímať iba 
z hľadiska meniaceho sa zastúpenia mužov a žien 
na pracovisku. „Vidím ju aj v generačnom ‚mixe‘, 
pričom mám dojem, že pohľady generácií sa dnes 
líšia viac, ako to bolo v minulosti,“ hovorí. Prínos 
viacgeneračného tímu badať napríklad v diskusi-
ách, brainstormingu a návrhoch riešení. „Diver-
zita je podľa mňa vždy pozitívna, ak je spojená 
s otvoreným mindsetom. Je dôležité vedieť názory 
komunikovať a hlavne ich rozdielnosť prijať. Práca 
je vďaka tomu zaujímavejšia a výsledok lepší,“ 
uzatvára.

Erika Kraková v dátumoch

2000 – 2005 spoločnosť DHL Belgium, 
Travel Dept Supervisor

2005 – 2007  spoločnosť Weerts Logistics, 
plánovanie prepráv

2007 – 2009  spoločnosť Kraft Foods 
Group, expedícia a príjem, 
neskôr plánovanie produkcie

2009 – 2013  spoločnosť Mondelez, Project 
coordinator & Business 
Development

2013 – 2022  spoločnosť Henkel, Project 
Manager Supply Chain, 
neskôr Global Project 
Manager Supply Chain

2022 – súčasnosť 
   spoločnosť Mattoni 1873, 

Supply Chain Director

MOJE SKÚSENOSTI MI 
UKÁZALI, ŽE REŠPEKT SA 
NEBUDUJE TVRDOSŤOU, 

ALE PREUKÁZANÍM SVOJEJ 
ĽUDSKOSTI, KOMPETENCIE, 
ZNALOSTI A SCHOPNOSTI.

Čísla a zaujímavosti

1873   zrod spoločnosti Mattoni ako 
baliarne minerálnej vody

3200  súčasný počet zamestnancov

16 miliárd českých korún bol ročný 
obrat skupiny v roku 2021

56 značiek nápojov a pochutín

Žena v logistike

B„Bola to skôr náhoda ako cielená kariéra,“ hovorí 
o svojej práci v logistickom odvetví riaditeľka logis-
tiky spoločnosti Mattoni Erika Kraková. Štúdium 
manažmentu a marketingu ju najskôr priviedlo 
do oblasti cestovného ruchu. Aj keď spočiatku 
nenápadne, kariérne kroky ju začali viesť k logis-
tike nástupom do nadnárodnej doručovateľskej 
siete DHL. Práca na cestovnom oddelení síce 
ešte nebola v tom „správnom“ odbore, no bola 
príležitosťou začať pilovať manažérske zručnosti 
v oblasti vedenia ľudí, ktoré sa neskôr ukázali ako 
veľmi dôležité.

RIADENIE JE UMENÍM 
ROVNOVÁHY
Prvú reálnu skúsenosť s prácou v logistickom 
odvetví našla E. Kraková počas dlhodobého 
pobytu za hranicami. Belgickú pobočku skupiny 
Kraft Foods posilnila najskôr ako pracovníčka 
expedície a príjmu, neskôr ako plánovačka pro-
dukcie. „Prvýkrát som pocítila, že moja práca má 
skutočný dosah na továreň, ale aj na fi rmu. Dobre 
naplánovaná produkcia môže priniesť významnú 
úsporu fi nancií,“ vysvetľuje. Rozdelenie skupiny 
Kraft Foods a vznik spoločnosti Mondelez posu-
nuli Eriku Krakovú na pozíciu Business Coordina-
tor a jej zodpovednosť sa rozšírila na projektové 
riadenie v oblasti produktov.

Návrat na Slovensko v roku 2013 priniesol nové 
výzvy. E. Kraková sa zamerala na globálne logis-
tické projekty v spoločnosti Henkel. „Išlo o strate-
gické projekty a iniciatívy, ktorých súčasťou boli 
analýzy a práca s dátami, vývoj konceptov a zlepšo-
vanie procesov. Takéto činnosti vás nútia pochopiť 
detaily na rôznych úrovniach operatívy a prepojiť 
ich s cieľom, ktorý chce vedenie fi rmy dosiahnuť,“ 
spomína. Práca bola učením sa umeniu balanso-
vania spoločných cieľov spoločnosti a nezriedka 
protichodných cieľov jednotlivých oddelení, ale aj 
špecifi ckých potrieb jednotlivých regiónov sveta, 
v ktorých fi rma pôsobí.

Erika Kraková
DIVERZITA ROBÍ PRÁCU ZAUJÍMAVEJŠOU 
A VÝSLEDOK LEPŠÍM

Jednou zo základných zásad pre mňa vždy bolo 
pochopiť veci do detailu, hovorí Erika Kraková.
FOTO: Systémy logistiky

„Mattoni už nie je!“ – hlásal nesmrteľný slogan z televíznych reklám. Dnes môžeme dodať, 
že Mattoni už nie je len lokálnym výrobcom minerálnych vôd, ale regionálnym lídrom vo 
svojom odvetví, po produktoch ktorého siahajú zákazníci z ôsmich krajín. Uchrániť ich pred 
zdeseným výrazom pred prázdnym barovým pultom či regálom v nákupných reťazcoch sa 
na Slovensku snaží riaditeľka logistiky Erika Kraková. Pomáhajú jej pri tom bohaté skúse-
nosti, ktoré v oblasti vedenia ľudí a riadenia logistických procesov zbierala na lokálnej aj 
globálnej úrovni.

Článok pripravil Vladimír Maťo

NEMÔŽEM UROBIŤ ROZHODNUTIE, 
KÝM SI NIE SOM ISTÁ, ŽE NIEKDE 

INDE NESPÔSOBÍ VÝBUCH 
A NENARUŠÍ CELKOVÝ CHOD.
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VÁŠ PARTNER PRE LCL 
PREPRAVY Z ÁZIE
S dlhoročnými skúsenosťami v oblasti zberných námorných 
a železničných prepráv poskytujeme pravidelný priamy servis 
z množstva destinácií v Ázii. 
Získajete ponuku na mieru ešte dnes.

we take it personally transport + iLogistics cargo-partner.com


